





























































































































































































































































































































































































































دوشنبه 12 آذر  1403 -2 دسامبر 2024 -30 جمادی الاول  1446 - شماره  27334

خبر
بانک ها 14700همت به کجا وام دادند؟ سهم مسکن فقط 2/5 درصد؟

و  سال  سه  طی  بانک ها  پرداختی  تسهیلات  آمار  بررسی 
می رساند  همت  ۱۶.۷هزار  عجیب  آمار  به  را  ما  گذشته  نیم 
این  از  اینکه سهم کل بخش مسکن و ساختمان  و عجیب تر 

تسهیلات نجومی، فقط و فقط ۲.۵درصد بوده است.
به گزارش تسنیم، کم کاری آشکار بانک ها در عمل به تعهدات 
در  است  شده  موجب  مسکن  تولید  جهش  قانون  در  خود 
هفته های اخیر پای وزیر اقتصاد برای پاسخ دهی دراین باره به 

مجلس شورای اسلامی باز شود.
می کنیم  »تلاش  داد:  وعده  اقتصاد  وزیر  همتی  عبدالناصر 
افرادی که ثبت نام کرده اند و قراردادشان با بانک ها نیز منعقد 

شده است، هرچه سریع تر تسهیلات خود را دریافت کنند.«
وزیر امور اقتصادی و دارایی دولت چهاردهم همچنین گفت: 
در این نشست از اعضای کمیسیون عمران مجلس سؤال کردم؛ 
»چرا طی سه سال گذشته که این قانون به خوبی اجرایی نشد، 
بسیار  شاهدیم  امروز  و  نشد؟  برخورد  مربوطه  مسئولان  با 
عملکرد  و  اجرا  نحوه  مشکلات  و  است  شده  اجرا  ضعیف 

بانک ها نیز مزید بر علت شده است.
به  را  ملی  مسکن  تسهیلات  پرداخت  وعده  درحالی  همتی 
متقاضیانی که تا کنون ثبت نام کرده اند، داده است که تا کنون 
بانک ها حتی با وجود اعمال جرایم میلیاردی هم زیر بار این 
موضوع نرفته اند و مشخص نیست ابزار همتی برای تسریع در 

پرداخت این تسهیلات چه خواهد بود.
تازه ترین گزارش رسمی بانک مرکزی از میزان وام پرداختی 
بانک ها در نهضت ملی مسکن تا پایان هشتمین ماه سال جاری 
در حالی منتشر شده است که نشان می دهد بعد از گذشت 3.۵ 
سال از اجرای این قانون بانک ها جمعاً 9۱.9همت وام مسکن 
به طرح نهضت ملی پرداخت کرده اند و ۱4 بانک هم تا کنون 

یک ریال در این حوزه پرداختی نداشته اند،
 ۲0 حداقل  باید  بانک ها  قانون  طبق  که  است  درحالی  این 
درصد از تسهیلات پرداختی خود را به این بخش اختصاص 
باید  و  این صورت مشمول جریمه می شوند  دهند و در غیر 
خبری  نه  اما  حال  این  با  بپردازند،  دولت  به  را  آن  مالیات 
از پرداخت جرایم است نه برخوردهای انضباطی با بانکهای 

کم کار!

ابتدای  از  مسکن  بخش  در  بانک ها  پرداختی  تسهیلات  جمع 
سال جاری تا پایان آبان ماه و در راستای عمل به قانون جهش 
تولید مسکن  4۲۷.8 هزار میلیارد تومان اعلام شده است، البته 
این رقم درحالی اعلام شده است که در گزارش قبلی جمع 
مهرماه  پایان  تا  مسکن  بخش  در  بانک ها  پرداختی  تسهیلات 

امسال ۲۷0.۲ هزار میلیارد تومان اعلام شده بود.
به گزارش تسنیم، پرداخت تسهیلات 4۲۷همتی به کل بخش 
مسکن طی سه سال و نیم توسط بانک ها در حالی است که 
بانکی کشور سال  بانک مرکزی، شبکه  طبق آمارهای رسمی 
4448همت،  از  بیش   ۱40۱ سال  ۲9۶8همت،  از  بیش   ۱400
هم  امسال  ۷ماهه  طی  و  ۵۶4۶همت  از  بیش   ۱40۲ سال 

3۶۷۱همت تسهیلات پرداخت کرده است،
سه  طی  بانک ها  پرداختی  تسهیلات  جمع  حالی  در  بنابراین 
سال و نیم گذشته ۱۶ هزار و ۷33 همت بوده است که سهم 
تسهیلات 4۲۷همتی بخش مسکن از کل تسهیلات بانک ها تنها 

۲.۵ درصد بوده است،
قانون  طبق  شد،  بیان  که  طور  همان  که  است  حالی  در  این 
مسکن  بخش  به  را  خود  تسهیلات  درصد   ۲0 باید  بانک ها 

اختصاص دهند.
نمودار زیر که اعطای تسهیلات بانک ها به تفکیک بخش ها را 
است که بخش مسکن  این  از  به خوبی حاکی  نشان می دهد، 
و ساختمان در سال ۱40۱ کمترین سهم را در کل تسهیلات 

بانک ها به میزان  ۶.8 در صد در این سال داشته است.
یا همان طور که در جدول زیر مشخص است، در سال ۱40۲ 
 3 به  به سختی  بانک ها  تسهیلات  کل  از  مسکن  بخش  سهم 

درصد می رسد که کمترین سهم است.
مسکن،  ساخت  بحث  به  بانکی  سیستم  کمک  بحث  از  فارغ 
در حوزه تسهیلات خرد پرداختی به خانوارها هم اگر بررسی 

کنیم، بخش مسکن کمترین سهم را در این حوزه دارد.
نشان  است،  اعلام شده  امسال  ماه  فروردین  برای  که  آماری 
خانوارها  به  بانک ها  پرداختی  خرد  تسهیلات  عمده  می دهد؛ 
به خرید کالاهای شخصی، قرض الحسنه ضروری، ازدواج و 
خودرو اختصاص داشته و سهم خرید، ودیعه و تعمیر مسکن 

ناچیز است.

ابتدای  از  می دهد؛  نشان  هم  مرکزی  بانک  اخیر  گزارش 
آخرین  امسال،  ماه  آبان  پایان  تا  مسکن  قانون جهش  اجرای 
ساخت  تسهیلات  بخش  در  بانک ها  پرداختی  تسهیلات  رقم 
مشارکت  بخش  در  تومان،  میلیارد  هزار   ۵۲.۵ خودمالکی 
بخش  در  تومان،  میلیارد  هزار   9۱.9 مسکن  ملی  نهضت  در 
ودیعه  بخش  در  تومان،  میلیارد  هزار   ۶۷.۶ روستایی  مسکن 
مسکن ۶۲.8 هزار میلیارد تومان، در بخش حوادث غیرمترقبه 
مرتبط با بخش مسکن هشت هزار میلیارد تومان و در بخش 
مجموع جمع تسهیلات مسکن شهری و روستایی )ترکیبی از 
بخش های مختلف مورد اشاره در حوزه شهری و روستایی را 

شامل می شود( ۲۱۲.۱ هزار میلیارد تومان بوده است.
درحالی  مرکزی  بانک  جدید  گزارش  در  تسنیم،  گزارش  به 
آخرین آمار وام پرداختی بانک ها در بخش مسکن منتشر شده 
است که علاوه بر انتشار آخرین آمار وام پرداختی در بخش 
پایان  تا  نیز  بخشها  این  در  منعقدشده  قراردادهای  به  مسکن 

آمارها اشاره شده است.
در  مسکن  ملی  نهضت  مشارکت  در  مسکن  بانک  عملکرد 
 ۲.9۲8 سینا،  ریال،  میلیارد   ۷۱4.9۷۶ گزارش،  مورد  تاریخ 
میلیارد ریال، پارسیان، ۶۱9 میلیارد ریال، بانک سپه 4۱.8۷۶ 
ملی  بانک  ریال،  میلیارد   ۱۲4 کارگران،  رفاه  ریال،  میلیارد 
ملت  ریال،  میلیارد   33.۱8۶ تجارت،  ریال،  میلیارد   ۵۶.0۶0
۶۶.433 میلیارد ریال، صادرات 9۷9 میلیارد ریال، صنعت و 
معدن ۷۵0 میلیارد ریال و توسعه صادرات ایران ۱.۵۲0 میلیارد 
سپه،  سینا،  بانک های  عملکرد  است  گفتنی  است.  بوده  ریال 
این بخش  صنعت ومعدن، توسعه صادرات در ماه گذشته در 

بدون تغییر بوده است.
ملی  نهضت  بانک مسکن در بخش  البته در توضیح عملکرد 
سهمیه های  واگذاری  به  »باتوجه  است؛  شده  قید  مسکن 
مسکن،  بانک  به  توسعه صادرات  و  بانک های صنعت ومعدن 

سهمیه این دو بانک از بانک مسکن کسر می شود«.
گردشگری،  ایران زمین،  نوین،  اقتصاد  بانک های  عملکرد 
مؤسسه ملل، کارآفرین، شهر، سامان، پست ایران، پاسارگاد، 
آینده، توسعه تعاون، دی، کشاورزی، خاورمیانه و سرمایه در 
دولتی  زمین های  به  مربوط  که  مسکن  ملی  نهضت  مشارکت 
می باشد به روایت تازه ترین آمار بانک مرکزی صفر بوده است.

پرداخت  عدم  موجب  آنچه  که  شده اند  مدعی  بارها  بانک ها 
تسهیلات در این بخش شده است، به ضعف سیستم وزارت 
و  هستند  متفق القول  دراین باره  بانک ها  می شود،  مربوط  راه 
می گویند: اول اینکه وزارت راه و شهرسازی شش ماه قانون را 
دیر ابلاغ کرد، این قانون ۶ ماه بعد از تصویب توسط وزارت 
نرم افزار  هم  ماه   ۶ اینکه  ضمن  شد  ابلاغ  شهرسازی  و  راه 
تمام  سال  بنابراین یک  نبود،  آماده   tem سامانه  و  زیرساخت 
بانکها حتی اگر می خواستند هم نمی توانستند تسهیلات نهضت 
ملی مسکن را پرداخت کنند چرا که هیچ زیرساختی مهیا نبود.

ملی مسکن صفر  نهضت  بانک هایی که عملکردشان در  اکثر 
است مدهی هستند که علی رغم تعیین سهمیه از سوی وزارت 
نداشته  بانک وجود  این  برای  راه هیچ درخواستی در سامانه 
است، چطور بانک می تواند به درخواستی که ثبت نشده است، 

تسهیلات پرداخت کند؟!!
اما وزارت راه توجیهات بانک ها را در این زمینه قبول نمی کند 
بانک ها  می گوید  و  نمی رود  تم  سامانه  ضعف  بار  زیر  و 
را  شرایط  واجد  متقاضیان  دیگر  روش های  از  می توانستند 

شناسایی کنند.
هنوز  مالیاتی  فشارهای  اعمال  و  سال  سه  گذشت  با  هرچند 
تسهیلات  پرداخت  خصوص  در  جدی  تحرکات  بانک ها 
با ورود مجلس و  باید دید  نهضت ملی مسکن نداشتند ولی 
وعده های وزیر اقتصاد در آینده شاهد تکاپوی بانک ها برای 

پرداخت این تسهیلات خواهیم بود یا خبر.

با حذف ارز ترجیحی، دارو گران می شود؛ طبیعی ست وقتی 
با نرخ جدید محاسبه  قیمت تمام شده دارو در کارخانجات 
شود و از سوی دیگر، واردات کالای اصلی یعنی دارو با ارز 
افزایش  انتظار  غیرقابل  شیوه ای  به  قیمت ها  انجام شود،  آزاد 

می یابد. 
از  نگرانی  می کند،  به صحبت  شروع  وقتی  ایلنا،  گزارش  به 
تمام وجناتش بیرون می زند؛ سر را که بالا می گیرد و به هر 
طرف که می چرخاند، تا دوردست ها جز نگرانی و اضطراب 
چیزی نمی بیند: »هزینه های دوا و درمان زندگی را از ما گرفته 

است....«.
خیلی اتفاقی، با بازنشسته حداقل بگیر کارگری برخورد کردیم 
بیماری ای  خودایمنی ست؛  بیماری  یک  به  مبتلا  فرزندش  که 
این  منتهی می شود؛ فرزند  به فلج کامل  اگر درمان نشود  که 
بازنشسته از بد روزگار و بسیار اتفاقی، به بیماری ای مبتلا شده 
که پزشکان برای آن داروهای خارجی موثر و باکیفیت تجویز 
کرده اند؛ این دارو از شمول بیمه پایه خارج است و سقف بیمه 
تکمیلی هم به شدت محدود: »هر ماه یک سوم یا یک چهارم 
حقوقم را برای آمپول های خارجی می دهم، بستگی دارد حال 

بچه ام چقدر خراب باشد....«.
این بازنشسته می گوید که اگر دارو از این گران تر شود باید 
برای فروش  نه چیزی  باشد، چون  شاهد آب شدن فرزندش 
هم  امروز  »همین  کند:  صرف  بتواند  که  درآمدی  نه  دارد 

نمی پوشیم و نمی خوریم تا پسرم زنده بماند....«.
اما قرار است دارو گران تر از این شود؛ کاهش ارز ترجیحی در 
بودجه ۱404، دامان یکی از اصلی ترین نیازمندی های زندگی 
آذر، وزیر  پنج شنبه هشتم  است؛  گرفته  را  »دارو«  یعنی  مردم 
بهداشت از حذف ارز ترجیحی دارو از سال آینده خبر داد؛ 
ظفرقندی گفت: ارز ترجیحی دارو از سال آینده حذف خواهد 
شد و وزارت بهداشت در حال آماده  سازی برنامه های لازم 

برای مدیریت این تغییر است.
به  مصرف کننده  قیمت  قطعاً  دارو،  دولتیِ  ارز  حذف  با 
اعتبار  از  دولت  وقتی  و  می یابد  افزایش  توجهی  قابل  میزان 
است  قرار  چطور  کاسته،  بعد  سال  بودجه  در  ترجیحی  ارز 
واردات  از  دارو،  چرخه  باشد؟  داشته  مدیریتی«  »برنامه های 
و  درمی آید  گردش  به  آزاد  ارز  با  داخل،  در  تولید  تا  گرفته 
آنچه به دست مردم می رسد، دارو به قیمت هایی ست که شاید 
چند صد درصد گران تر از امروز است. از سوی دیگر؛ خروج 
داروهای خارجی، داروهای پرمصرف و بسیاری از اقلام دیگر 
از شمول بیمه پایه، یک هزینه سربار به بیمه شدگان صندوق ها 
به خصوص کارگران شاغل و بازنشسته تحمیل کرده که این 

سربار سنگین با بیمه تکمیلی هم رفع و رجوع نمی شود؛ سقف 
پرداخت  نهایت  در  و  است  محدود  تکمیلی  بیمه  پرداختی 
است؛  یافته  افزایش  بیمه شدگان   Out Of Pocket یا  جیب  از 
اگر بیمار خاص در خانه داشته باشی باید ماهی چند میلیون 
تومان فقط برای دارو بپردازی، سایر هزینه های درمان به کنار، 
برای  متخصص  پزشکان  که  داروهایی  ماهانه ی  هزینه ی  فقط 
بیماری های خاص تجویز می کنند، با داشتن بیمه پایه و بیمه 

تکمیلی، چند میلیون تومان است!
بودجه  لایحه  در  دولت  که  دردآوری ست  اوضاع  چنین  در 
۱404 میزان ارز ترجیحی کالاهای اساسی را 3 میلیارد دلار 
کاهش داده است و حالا با احتیاط تمام و با پیش کشیدنِ بحث 
نمایش  یک  برای  را  صحنه  مدیریتی،  برنامه های  آماده سازی 
آمده می کند: دولت برای اینکه مخارج خود را  با هزینه کردن 
سنگین خود  بودجه  از کسری  و  دهد  کاهش  مردم  از جیب 
بکاهد، ارز دولتی را از سبد داروهای مردم برمی دارد!  بازهم 
پولدارها، یک درصدی ها، نهادهای خاص و بودجه های خاص 
محروم  درمان  و  دارو  از  عادی  مردم  فقط  نمی خورند،  تکان 

می شوند!
این  در  اجتماعی  تامین  و  رفاه  کارشناس  حیدری«  »علیرضا 
می شود؛  گران  دارو  ترجیحی،  ارز  حذف  با  می گوید:  رابطه 
طبیعی ست وقتی قیمت تمام شده دارو در کارخانجات با نرخ 
اصلی  واردات کالای  دیگر،  از سوی  و  محاسبه شود  جدید 
یعنی دارو با ارز آزاد انجام شود، قیمت ها به شیوه ای غیرقابل 

انتظار افزایش می یابد.
باید  دولت  اجتماعی،  تامین  کارشناس  این  اعتقاد  به 
خصوص  به  مردم  وگرنه  بگیرد  نظر  در  جبرانی  راهکارهای 
طبقات فرودست در تامین نیازهای دارویی به گرفتاری بسیار 

در  یارانه پردازی  را  راهکار جبرانی  دچار می شوند. حیدری، 
نقطه مصرف می داند و می گوید: بایستی در نقطه مصرف، در 
می شود،  کالا  تامین  دارویی  نسخه های  که  جایی  داروخانه، 
یارانه داده شود یعنی بخشی از هزینه های نسخه ها را دولت 

برعهده بگیرد.
او با بیان اینکه »مسئله اصلی، کاهش اعتبار ارز ترجیحی در 
سال ۱404 است« اضافه می کند: ارز ترجیحی کالاهای اساسی 
در مجموع از اقلام خوراکی گرفته تا دارو، از ۱۵ میلیارد دلار 
به ۱۲ میلیارد دلار کاهش یافته و مفهوم این کاهش جز این 
نیست که یکسری اقلام از سبد حمایتی خارج می شوند. حذف 
ارزیابی ست. خلاصه ی  قابل  بستر  این  دارو در  ترجیحی  ارز 
ماجرا این است که قرار است در سال آینده، داروها به قیمت 

فعلی توزیع نشود و حتماً افزایش قیمت خواهیم داشت.
به گفته حیدری، دولت عموماً برای جبران کسری بودجه دست 
به حذف یارانه ها می زند و تجربه نشان داده در سال های اخیر 
هیچ زمان یارانه زدایی موفق نبوده، حتی کسری بودجه دولت 
را به شیوه ای ماندگار جبران نکرده فقط موجب تشدید بحران 

معیشت مردم به خصوص مزدبگیران شده.
دولت به دنبال کاهش مخارج خود به ساده ترین شکل ممکن 
است  راه حل  دستی ترین  دم  مردم،  از جیب  برداشت  است؛ 
مردم  جیب  به  راه ها  تمام  وقتی  نمی زند!  به خواص ضرر  و 
برنامه های مدیریتی، فقط یک  از تدوین  ختم می شود، سخن 
ادعاست با هدفِ خالی نماندن عریضه؛ همین امروز مردم از 
براساس  آمده اند.  ستوه  به  آن  کمبود  و  دارو  گرانی  و  تورم 
گزارش اخیر مجلس شورای اسلامی در دو سال گذشته هزینه 
دارو برای بیماران بیش از۱۱0درصد افزایش داشته و نزدیک 
به ۱۵0 قلم داروی پرمصرف، دارای کمبود جدی بوده و ۶۵ 
قلم دارو در شرایط کمبود حاد قرار دارند. کمیسیون بهداشت 
و درمان مجلس از سال ۱40۱تا پایان ۱40۲ گزارش داده است 
کمبود  با  گرانی  بر  علاوه  دارویار  طرح  اجرای  طول  در  که 
دارو مواجه بوده ایم. حداقل برای ۱۶ درصد از مجموعه اقلام 
دارویی مشمول طرح دارویار، پوشش افزایش قیمت ناشی از 
مابه التفاوت ارزی انجام نشده و در نتیجه این افزایش قیمت به 

جیب بیماران تحمیل شده است.
توقف ناپذیر  روندی  مردم،  جیب  به  قیمت  افزایش  تحمیل 
که  بازنشسته ای  می گیرد؛  شتاب  آینده  سال  در  که  است 
فرزندی نوجوان و بیمار در خانه دارد؛ مثل میلیون ها شهروندِ 
دیگر نگران است؛ چشم انداز روبرو راه امید را سد کرده؛ او 
سال  سی  بعدِ  چرا  می گوید:  اضطراب  از  سرشار  وجناتی  با 

کارگری، باید شاهد گریانِ آب شدن فرزندم باشم؟!

کارگران و بازنشستگان نگرانِ »دوا و درمان«
سالآیندهدارودوبارهگرانمیشود

عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی جزئیات طرح 
تخصیص بنزین به هر نفر، در مجلس را تشریح کرد.

انرژی مجلس شورای  »محمد طلا مظلومی« عضو کمیسیون 
طرح  جزئیات  تشریح  به  تسنیم  با  گفت وگو  در  اسلامی 
بنزین  ناترازی  تأثیر آن در کاهش  نفر و  به  بنزین  تخصیص 
و هزینه های واردات این فرآورده سوختی پرداخت و آن را 
بهترین مسیر پیش رِوی دولت برای اصلاح وضعیت مصرف 

بنزین معرفی کرد.
کمیسیون  در  نفر  به  بنزین  تخصیص  طرح  گفت:  مظلومی 
حل  طرح  این  از  هدف  است،  شده  مطرح  مجلس  انرژی 
میان  محصول  این  تخصیص  بهبود  و  بنزین  ناترازی  مشکل 
مردم است، با این حال، نتایج عملیاتی آن هنوز به طور کامل 
اجرای  برای  بیشتری  بررسی های  و  است  نشده  مشخص 

صحیح این طرح ادامه دارد.
وی افزود: این طرح می تواند در صورتی که به درستی اجرا 
شود، به کاهش ناترازی بنزین کمک کند و از افزایش قیمت 
بنزین برای مردم عادی که مصرف صحیحی دارند، جلوگیری 
کند، البته اجرای آن ممکن است در ابتدا با چالش هایی همراه 

باشد که نیاز به بررسی دقیق تر دارد.
طرح  صحیح  پیاده سازی  صورت  در  داد:  ادامه  مظلومی 
تخصیص بنزین به نفر، می توان از ورود سوخت به بازارهای 
غیررسمی جلوگیری کرد که این امر مستقیماً بر کاهش مصرف 
بنزین ناشی از قاچاق سوخت تأثیر مثبت دارد، همچنین، این 
طرح می تواند در کاهش هزینه های دولت برای واردات بنزین 

از طریق بهینه سازی مصرف سوخت مؤثر واقع شود.
اولیه،  طرح  در  گفت:  طرح  این  جزئیات  در خصوص  وی 
پیشنهاد شده بود که 30 لیتر بنزین به هر نفر تخصیص داده 
بررسی  حال  در  و  نشده  نهایی  هنوز  پیشنهاد  این  اما  شود، 

است.
بر  تأثیرات طرح  به  ادامه  در  مجلس  انرژی  کمیسیون  عضو 
داشت:  اظهار  و  کرد  اشاره  سوخت  قاچاق  و  تورم  کنترل 
و  کند  کنترل  را  سوخت  قاچاق  روند  بتواند  طرح  این  اگر 
اثرات  می تواند  دهد،  کاهش  را  سوخت  واردات  هزینه های 

مثبتی در جهت کاهش تورم داشته باشد.
مظلومی همچنین تأکید کرد: مهم ترین مسئله در اجرای این 
تأثیرات  باید  است.  آن  مختلف  ابعاد  دقیق  سنجش  طرح، 
اقتصادی، اجتماعی و امنیتی آن به طور کامل بررسی شود تا 
تصمیمات درست اتخاذ گردد، به همین دلیل، پس از بررسی 
قرار خواهد  این موضوع در دستور کار  آینده،  بودجه سال 
گرفت و به تدریج به سمت اجرایی شدن آن حرکت خواهیم 

کرد.
وی در پایان گفت: طرح تخصیص بنزین به نفر در صورتی 
شود،  اجرا  آن  ابعاد  تمامی  گرفتن  نظر  در  با  و  دقت  با  که 
و کاهش  قیمت ها  کنترل  بنزین،  ناترازی  به کاهش  می تواند 
می تواند  طرح  این  کند.  کمک  مردم  بر  اقتصادی  فشارهای 
گامی مؤثر در حل بحران ناترازی بنزین و کاهش هزینه های 
واردات آن باشد و بهترین مسیر پیش رِوی دولت برای اصلاح 

وضعیت مصرف بنزین است.

جزئیات طرح تخصیص بنزین به هر نفر 
در مجلس؛ کاهش ناترازی بنزین

با ازدست دادن خاک مرغوب آن هم  ما  درحالی که کشور 
نرم  دست وپنجه  جهانی  متوسط  ۷برابر  سرعت  و  شدت  با 
به  را  فرسایش  میزان  توانسته اند  کشورها  برخی  می کند، 

حداقل برسانند.
فرسایش خاک یکی از چالش های بزرگ زیست محیطی است 
اقتصاد  و  زیست،  محیط  بر کشاورزی،  عمیقی  تأثیرات  که 
جهانی دارد. این پدیده، که شامل جابه جایی خاک سطحی 
بر اثر باد، آب یا فعالیت های انسانی است، سالانه میلیون ها 
تن از خاک های حاصلخیز جهان را از بین می برد و تبعات 

قابل توجهی به همراه دارد.
دلایل اصلی فرسایش خاک

نامناسب و کاهش  ناپایدار: روش های شخم زنی  کشاورزی 
پوشش گیاهی سطح خاک از جمله عوامل اصلی فرسایش 

هستند.
سیلاب ها  و  شدید  بارش های  افزایش  اقلیمی:  تغییرات 
فرسایش  گرفتن  شتاب  باعث  زمین  دمای  افزایش  به همراه 

می شود.
قطع درختان و جنگل زدایی: حذف پوشش گیاهی از مناطق 

حساس، خاک را در معرض تخریب قرار می دهد.
فعالیت های صنعتی و ساخت وساز: توسعه بی رویه و مدیریت 

نادرست زمین نیز به افزایش فرسایش کمک می کند.
عواقب فرسایش خاک

و  کشاورزی  بهره وری  کاهش  بر  علاوه  خاک  فرسایش 
تخریب اکوسیستم ها، موجب خطراتی همچون رانش زمین، 
همچنین،  می شود،  آب ها  آلودگی  و  شدید،  سیلاب های 
تخریب خاک در مناطق روستایی باعث کاهش توان تولیدی 
خود  که  می گردد  شهرها  به  گسترده  مهاجرت های  و  زمین 
مناطق شهری  در  اقتصادی  و  اجتماعی  بحران های  به  منجر 

می شود.
جایگاه جهانی ایران در فرسایش خاک

شورای  مجلس  پژوهش های  مرکز  گزارش های  اساس  بر 
هکتار  در  تن   ۱۶.۵ با  کشور  در  خاک  فرسایش  اسلامی، 
در سال حدود ۷ برابر متوسط جهانی است، این رقم نشان 
می دهد ایران با سهم ۷.۷درصدی از فرسایش خاک جهانی، 
میان کشورهای دارای بالاترین نرخ تخریب خاک قرار دارد. 
 ۱0 حدود  ایران  در  پدیده  این  از  ناشی  سالانه  خسارت 

میلیارد دلار برآورد شده است.
راهکارها

فرسایش خاک چالشی است که مستلزم توجه جدی دولت ها، 
و  پایش  است.  علمی  جامعه  و  زیست محیطی  سازمان های 
امسال،  مانند شعار روز جهانی خاک  مدیریت دقیق خاک، 

کلید حفاظت از منابع خاکی و پایداری اکوسیستم ها است.

ایرانوفرسایشخاک7برابرنرخ
جهانی

 با این بحران چه کنیم؟

ترامپ بریکس را تهدید کرد 
رئیس جمهور منتخب آمریکا کشورهای عضو گروه »بریکس« را به 
اعمال تعرفه های سنگین تهدید کرد. »دونالد ترامپ«، رئیس جمهور 
منتخب آمریکا  گفت که اگر کشورهای عضو بریکس بخواهند ارزی 
ذخیره به عنوان رقیب دلار معرفی کنند، با تعرفه های ۱00 درصدی 
روبه رو خواهند شد و »این تفکر که کشورهای بریکس برای فاصله 
گرفتن از دلار تلاش کنند و ما فقط نظاره گر آنها باشیم، تمام شده 
تجارت  در  بریکس  که  ندارد  راهی  »هیچ  افزود:  ترامپ  است.« 
بین المللی، دلار آمریکا را جایگزین کند و هر کشوری که برای آن 

تلاش کند، باید با آمریکا خداحافظی کند.«
لیبرمن: باید از نوار غزه جدا شویم

وزیر پیشین جنگ رژیم صهیونیستی بر لزوم جدا شدن از نوار غزه 
از  که  کسانی  افزود  و  کرد  تأکید  استراتژیک  یک هدف  عنوان  به 
منتقل شوندرادیو  منطقه  این  به  باید  شهرک سازی حمایت می کنند 
رژیم صهیونیستی به نقل از »آویگدور لیبرمن« رئیس یکی از احزاب 
به عنوان یک  پیشین جنگ رژیم صهیونیستی گزارش کرد:  و وزیر 
نباید غزه را ضمیمه کنیم و کسانی که طرفدار  استراتژیک،  هدف 
شهرک سازی هستند باید به آنجا منتقل شوند.او اضافه کرد: باید به 
باید  فعالیت کنند و  تا  باتجربه در مذاکرات اجازه داده شود  افراد 

تمامی پیشنهادات آنها پذیرفته شود.
قویا  را  به جزیره هاوایی  تایوان  چین سفر رئیس 

محکوم کرد
چین اقدام آمریکا در ترتیب دادن »توقف بین راهی« در هاوایی برای 
رئیس جزیره تایوان در مسیر سفر وی به کشورهای سواحل اقیانوس 
به  واکنش  در  وزارت خارجه چین  را محکوم کرد.سخنگوی  آرام 
»لای  برای  راهی  بین  توقف  دادن  ترتیب  بر  مبنی  آمریکا  تصمیم 
چینگ ته« رئیس جزیره تایوان در مسیر سفر او به کشورهای سواحل 
اقیانوس آرام، این اقدام را قویا محکوم و مراتب اعتراض جدی خود 
را به واشنگتن اعلام کرد و تاکید کرد که پکن با هر گونه تعامل 
به  تایوان  مقامات  تایوان، هرگونه سفر  منطقه  آمریکا و  بین  رسمی 
آمریکا تحت هر نام یا به هر بهانه ای و همچنین هر گونه همدستی 
فعالیت های  و  تاوان«  »استقلال  حامی  جدایی طلبان  از  حمایت  یا 

جدایی طلبانه آنها، قویا مخالف است.
استعفا  آتش بس  برقراری  صورت  در  گویر:  بن 

می کنم 
وزیر امنیت داخلی رژیم صهیونیستی گفت که در صورت برقراری 
آتش بس و امضای قرارداد، از سمت خود استعفا خواهد داد. »ایتمار 
بن گویر« وزیر امنیت داخلی رژیم صهیونیستی در گفت وگو با رادیوی 
ارتش این رژیم مدعی شد: »قراردادی که در حال حاضر ارائه شده، 
بازنخواهد گرداند.«بن گویر گفت:  افراد  ربوده شده  را  هرگز تمامی 
غیرمسؤولانه ای  قرارداد  و  شده  برقرار  آتش بسی  که  صورتی  »در 
امضا شود، استعفا خواهم کرد.« وزیر امنیت داخلی رژیم صهیونیستی 
افزود: »در هر نشستی درباره اهمیت  کوچ داوطلبانه  ساکنان نوار غزه 
صحبت می کنم، در حال حاضر شرایط برای این کار مناسب است.«

اتحادیه عرب: به تمامیت ارضی سوریه باید احترام 
گذاشته شود 

اتحادیه عرب بر لزوم احترام به تمامیت ارضی سوریه تاکید کرد. 
اتحادیه کشورهای عربی شامگاه گذشته -شنبه- در خصوص آخرین 
تحولات سوریه پس از حمله گروه های تروریستی به چندین منطقه 
است:  آمده  بیانیه  این  کرد.در  بیانیه ای صادر  کشور  این  شمال  در 
»اتحادیه کشورهای عربی با نگرانی شدید تحولات میدانی سوریه 
ارضی  تمامیت  و  به وحدت، حاکمیت  احترام  لزوم  بر  و  دنبال  را 
جمهوری عربی سوریه تاکید می کند«.در این بیانیه به هشدار »احمد 
ابوالغیط«، دبیرکل اتحادیه عرب درباره تحولات پی درپی اخیر در 
سوریه و پیامدهای آن برای غیر نظامیان و وقوع هرج و مرج و از 

سرگیری فعالیت های تروریستی اشاره شده است. 
حملات  با  ارتباطی  هیچ  واشنگتن:  ادعای   

تروریستی به حلب نداریم 
شد.   حلب  به  تروریستی  حملات  با  ارتباط  عدم  مدعی  واشنگتن 
به  تروریستی  با حمله  واشنگتن  ارتباط  آمریکا  ملی  امنیت  شورای 
امنیت ملی  حلب را تکذیب کرد.»شان ساوت«، سخنگوی شورای 
آمریکا تاکید کرد که ایالات متحده از نزدیک اوضاع سوریه را زیر 
نظر دارد و طی 48 ساعت گذشته با پایتخت های کشورهای منطقه در 
تماس بوده است.وی مدعی شد: »ایالات متحده هیچ ارتباطی با این 
حمله که توسط هیئت تحریر الشام به عنوان یک سازمان تروریستی 
ندارد«.ساوت در ادامه ادعاهای خود افزود:  »ایالات متحده به همراه 
شرکا و متحدانش، خواهان کاهش تنش، حفاظت از غیرنظامیان و 
که  است  اعتماد  قابل  و  جدی  سیاسی  روند  یک  آغاز  و  اقلیت ها 

می تواند به یکباره به این جنگ پایان دهد«.
حلب  به  حمله  درباره  تبریکی  پیام  هیچ  طالبان: 

نداده ایم 
پیام  هیچ  کرد  تصریح  گزارش ها  رد  با  طالبان  حکومت  سخنگوی 
تبریکی درباره حمله به حلب نداده است. »ذبیح الله مجاهد« سخنگوی 
حکومت طالبان در گفتگو با »المیادین«، اخبار نقل شده از قول وی 
مبنی بر تبریک حمله گروه های تروریستی به شهر حلب را تکذیب 
کرد.پیش تر برخی رسانه ها و کانال های تلگرامی به نقل از مجاهد، 
پیامی را مبنی بر تبریک و شادباش درباره اتفاقات شهر حلب، منتشر 
کرده بودند. برخی رسانه ها هم مدعی شده بودند که به دنبال پیشروی 
گروهک های تروریستی در برخی نقاط سوریه، سخنگوی حکومت 

طالبان پیام تبریکی برای آن ها ارسال کرده است.
را  عراق  خطری  هیچ  عراق:  ارتش  ستاد  رئیس 

تهدید نمی کند
رئیس کل ستاد ارتش عراق اعلام کرد که نیروهای امنیتی این کشور 
آماده هستند و هیچ خطری عراق را تهدید نمی کند.»عبدالامیر رشید 
یار الله« رئیس کل ستاد ارتش این کشور اعلام کرد که نیروهای امنیتی 
اطمینان  به ملت عراق  به سر می برند. وی  آمادگی کامل  عراق در 
نمی کند.فرماندهی  تهدید  را  این کشور  هیچ خطری  که  داد  خاطر 
هماهنگی  راهکارهای  کشور  این  که  کرد  اعلام  عراق  ارتش  ستاد 
با تمامی دولت های همسایه در زمینه های مشترک امنیتی و مقابله با 
تهدیدات فرارو را دنبال می کند و طرح و برنامه های خود را در این 

زمینه آماده می کند.
دعوت روسیه از ارتش کره شمالی برای حضور در 

رژه »روز پیروزی«
وزیر دفاع روسیه در سفر به کره شمالی از نیروهای این کشور به 
منظور حضور در هشتادمین سالروز پیروزی شوروی سابق در جنگ 
جهانی دوم دعوت کرد.آندری بلوسوف، وزیر دفاع روسیه در جریان 
دیدار با کیم جونگ اون، رهبر کره شمالی در پیونگ یانگ، به طور 
سالروز  هشتادمین  در  حضور  برای  کشور  این  نیروهای  از  رسمی 
است.  کرده  دعوت  دوم  جهانی  جنگ  در  سابق  شوروی  پیروزی 
مسکو پیش تر اعلام کرده بود که به مناسبت هشتادمین سالگرد »روز 

پیروزی« سال آینده میزبان جشنی بزرگ خواهد بود. 
پکن: گشت های هوایی مشترک چین و روسیه علیه 

هیچ کشوری نیست
که  کرد  اعلام  چین  دفاع  وزارت  سخنگوی  شیائوگانگ«  »ژانگ 
انجام  ثالثی  کشور  هیچ  علیه  چین  و  روسیه  مشترک  گشت های 
نمی شود و ارتباطی با وضعیت کنونی بین المللی و منطقه ای ندارد.

وی گفت: نیروهای هوافضای روسیه و نیروی هوایی چین از ۲9 تا 
30 نوامبر گشت زنی مشترکی را در دریای ژاپن و غرب اقیانوس آرام 
انجام دادند.سخنگوی وزارت دفاع چین همچنین افزود: ما به طور 
موثر توانایی های نیروی هوایی دو کشور را در آموزش و عملیات 

مشترک آزمایش کرده و بهبود بخشیده ایم.
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مدیرعامل برق منطقه ای گیلان:
۳ نیروگاه خورشیدی در گیلان 

احداث می شود

کارگرنیا خبر داد
حضور شهرهای مراکز استان در نمایشگاه 

بین المللی هفته رشت

استاندار گیلان: 

دانشکده دریایی مجهز در شمال کشور راه اندازی شود 
 نهضت جنگل دستاوردهای متعددی داشت

اقتصاد  ۹گانه  سیاست های  ابلاغ  اشارهبه  با  گیلان  استاندار 
رمز  گذشته،  سال  در  رهبری  معظم  مقام  توسط  دریامحور 
به دریا  یافته را تسلط  موفقیت و پیشرفت کشورهای توسعه 
نیاز شکوفایی  پیش  راهبردی  دریایی  گفت:نیروی  و  برشمرد 

اقتصاد دریامحور است.
روز  آذرماه  هفتم  گرامیداشت  آئین  در  حق شناس  هادی 
که  ایران  اسلامی  جمهوری  ارتش  راهبردی  دریایی  نیروی 
در فرماندهی ناوگان شمال و منطقه چهارم دریایی امام رضا 
)ع( بندرانزلی برگزار شد، با گرامیداشت یاد و خاطره شهدای 
نیروی  چهارم  منطقه  داشت:  اظهار  راهبردی،  دریایی  نیروی 
زندگی  با  کشور  شمال  در  اسلامی  جمهوری  ارتش  دریایی 
شهرستان های  در  خصوص  به  شده،  عجین  مردم  روزمره 
بندانزلی، رشت و آستارا که از شهرهای دریایی استان هستند.

در  کامل  اقتدار  با  ارتش  دریایی  نیروی  اینکه  بیان  با  وی 
سواحل خزر حضور دارد، افزود: ۷ آذر که مقارن با عملیات 
غرورآفرین مروارید است، افتخاری در تاریخ کشور می باشد 
همکاری  با  ارتش  دریایی  نیروی  مقدس  دفاع  اوایل  در  که 
و  البکر  اسکله  دو  تخریب  با  عملیات  این  در  هوایی  نیروی 
العَمیه و بندر ام قصر نیروهای بعثی، باعث شد تا پایان جنگ، 
عراق نتواند از طریق دریا نفتی صادر کند؛ نیروی دریایی با 

این عملیات نقش موثری در دفاع مقدس داشت.
استاندار گیلان با تاکید بر اینکه گرامیداشت هفتم آذر، برای 
نیروی  بدانند  تا  است  بزرگ  آینده یک درس  و  نسل حاضر 
دریایی ارتش چه خدمات برجسته ای انجام داده است، گفت: 
نقش آفرینی موثر نیروی دریایی ارتش در مقاومت ۳۴ روزه 
خرمشهر از دیگر افتخارات این نیرو است که منجر شد حتی 
یک وجب از خاک مان را از دست ندهیم، از این رو قدرددان 
نقش  باید  و  هستیم  دریایی  نیروی  دلاورمردان  رشادت های 
ممتاز ارتش جمهوری اسلامی ایران برای نسل حاضر و آینده 

به خوبی تبیین شود.

تحمیلی  جنگ  در  مسلح  نیروهای  کرد:  تصریح  حق شناس 
بسیار درخشان ظاهر شدند و طبیعی است که اگر این بخش از 
هشت سال دفاع مقدس را به درستی به نسل های آینده منتقل 

کنیم، ضریب امنیتی و دفاعی کشور افزایش می یابد.
وی با اشاره به فرارسیدن ۱۱ آذر، سالروز شهادت میرزاکوچک 
با  گیلان  در  اول  جهانی  جنگ  ابتدای  در  داد:  ادامه  جنگلی 
داد، حدود هفت سال طول  تشکیل  میرزاکوچک  نهضتی که 
کشید و دستاوردهای متعددی داشت که به تعبیر مقام معظم 
رهبری میرزا کوچک یک واحد مینیاتوری از جمهوری اسلامی 

تشکیل داد و این یک دستاورد مهم نهضت جنگل بود.
استاندار گیلان بیان کرد: میرزا کوچک ابتدا نهضت سیاسی راه 
انداخت و سپس نهضت مسلحانه را آغاز کرد، در همان مقطع 
زمانی که میرزا در شمال کشور می جنگید، رئیسعلی دلواری 

در جنوب کشور با استعمار انگلیس در حال مبارزه بود.
وی اضافه کرد: این کشور همیشه در معرض توطئه و هجوم 
دشمنان خارجی بوده آنچه که منجر به حفظ استقلال و خاک 
کشور شد، دفاع جانانه کسانی بود که نامشان کمتر در جامعه 
مطرح شده، اگر تاریخ را به درستی بخوانیم خیلی از مشکلات 

و مسائل تکرار نمی شود.
اقتصاد  ۹گانه  سیاست های  ابلاغ  به  اشاره  با  حق شناس 
دریامحور توسط مقام معظم رهبری در سال گذشته، تصریح 
تسلط  یافته  توسعه  کشورهای  پیشرفت  و  موفقیت  رمز  کرد: 
و  است  به صرفه تر  دریا  از  نقل  و  هزینه حمل  دریاست؛  به 

می تواند بر مزیت رقابتی اقتصاد کشور بیفزاید.
دنبال  به  نیازها همه کشورها  بخاطر  امروز  وی تصریح کرد: 
ارزانترین منابع هستند و دسترسی به دریا یکی از همین منابع 
این  از  و  است  اقیانوس  در  که  ژاپن  کشور  مثل  که  است 
ظرفیت به خوبی استفاده می کند و با همه کشورها مراودات 

تجاری دارد.
*راه اندازی دانشکده دریایی مجهز در شمال کشور

استاندار گیلان با تاکید بر اینکه اگر قرار است به توسعه دست 
یابیم راهش از مسیر دریاست، اظهار داشت: نیروی دریایی با 
ماموریت ۳۶۰ درجه یا سفر به دور دنیا نشان داد که می تواند 
کارهای ناشدنی را شدنی کند، لذا اگر بخش صنعت دریایی 
حمایت و تقویت شود، تسلط به دریا راحت تر امکانپذیر است.

پس  را  دریاها  امنیت  دریایی  نیروی  اینکه  بیان  با  حق شناس 
از دفاع مقدس هم فراهم کرد، گفت: نیروی راهبردی دریایی 

می تواند مقدمه شکوفایی اقتصاد دریامحور را فراهم کند.
است  دریامحور  اقتصاد  اول  رکن  امنیت  اینکه،  بیان  با  وی 
که در شمال کشور مشهود است، بیان کرد: امروز به پشتوانه 
نیروهای مسلح و خصوصاً نیروی دریایی ارتش ۷۰ کشتی با 
ایران اسلامی در دریای خزر تردد می کنند در  پرچم مقدس 

حالیکه قبل از انقلاب این شرایط فراهم نبود.
حق شناس با اشاره به فعالیت مرکز ساخت و تعمیرات کشتی 
و  بنادر  سازمان  ریزی  برنامه  با  داشت:  بیان  رود،  حسن  در 
دریا نوردی برای توسعه مرکز ساخت و تعمیرات کشتی افق 
روشنی پیش بینی شده است، علاوه بر این باید بخش دریایی 

در همه قسمت ها فعال شود.
استاندار گیلان بر تقویت پرورش نیروی انسانی ماهر در بخش 
تجارت دریایی تاکید و بیان کرد: شمال کشور برای تقویت 
دانشکده  ایجاد  به  نیاز  پایه،  دریا  اقتصاد  در  زیرساخت ها 
دریایی در شمال کشور دارد تا بستر تحقق سند توسعه اقتصاد 
دریامحور که از سوی رهبر معظم انقلاب اسلامی ابلاغ شده 

است، فراهم شود.
وی افزود: حمل و نقل دریایی باید به نقطه اوج برسد، اگر 
باید در شمال  تامین شود  برای دریا  انسانی قرار است  منابع 
رقم بخورد در این راستا باید دانشکده دریایی در شمال کشور 

به صورت مجهز و گسترده راه اندازی شود.
استاندار گیلان با بیان اینکه به شدت با کمبود نیرو در حوزه 
در  دریایی  بخش  باید  گفت:  هستیم،  مواجه  دریایی  تجارت 
تاسیس  آن  راههای  از  یکی  که  شود  تقویت  تجارت  حوزه 

دانشکده دریایی در گیلان است.
بیان  متعدد،  اعمال تحریم های ظالمانه  به  اشاره  با  حق شناس 
نیروهای  به  اتکا  با  باید  و  درون زاست  کشور  توسعه  کرد: 
تولید  جهش  رونق  و  تحقق  زمینه  داخلی  سرمایه  و  انسانی 

را فراهم کنیم.
وی ادامه داد: اگر برخی از کشورهای خلیج فارس از سطح 
آن ها  به  توسعه  ادبیات  در  ولی  برخوردارند  مناسبی  رفاهی 
این  توسعه  چون  نمی شود  اطلاق  یافته  توسعه  کشورهای 
کشورها درون زا نیست و اقتصاد آن ها وابسته به فروش نفت 

و خرید تجهیزات است.
ایران  اکنون  کرد:  خاطرنشان  گیلان  در  دولت  عالی  نماینده 
ساخت ها  زیر  از  بسیاری  در  که  رسیده  نقطه ای  به  اسلامی 
خودکفاست و توسعه در این کشور درون زا بوده و با برداشته 
شدن تحریم ها به روال عادی برمی گردد و با توجه به ظرفیتهای 

داخلی جهشی در توسعه اتفاق خواهد افتاد.
در پایان آئین گرامیداشت روز نیروی دریایی راهبردی ارتش 
منطقه  و  شمال  ناوگان  فرماندهی  در  که  اسلامی  جمهوری 
پنج  از  شد،  برگزار  بندرانزلی  )ع(  رضا  امام  دریایی  چهارم 
خانواده های  معین  کمیته  مسئول  و  سرباز  فرماندهان،  از  نفر 
نیروی دریایی در ناوگان شمال تجلیل شد و استاندار گیلان 
از بخش های مختلف  دیلمان  ناو  بر روی  با حضور  همچنین 

این ناو بازدید کرد.

نماینده ولی فقیه در گیلان، کسانی که در سال های اخیر برای 
و  نادان  را  کردند  تلاش  جنگلی  میرزاکوچک  چهره  تخریب 
بی سواد دانست و گفت:  وی به حفظ تمامیت ارضی و ملی، 
ملت  اسلام خواهی  و  ملت  خاستگاه  بر  مبتنی  ملی  حکومتی 

ایران می اندیشید. 
به گزارش تسنیم، آیت الله رسول فلاحتی نماینده ولی فقیه در 
میرزاکوچک  شهید  روحانی  بزرگداشت  اجلاسیه  در  گیلان 
گیلان  استان  روحانی  و  طلبه  شهدای  نکوداشت  و  جنگلی 
و  )س(  زهرا  فاطمه  حضرت  شهادت  ایام  تسلیت  ضمن 
میرزاکوچک  جنگل  نهضت  سردار  گیلانی  مجاهد  شهادت 
بزرگ  نمادهای  از  جنگلی  میرزاکوچک  کرد:  اظهار  جنگلی 

انقلاب اسلامی است. 
وی نقش قیام و روشنگری علماء و بزرگانی همچون سیدحسن 
مدرس را در تاریخ ایران بی بدیل دانست و گفت: در آن برهه 
از زمان، تحولات عمیق و شگرفی در زندگی و مبارزات ملت 
ایران و روحانیت شکل گرفت و حماسه ها و قیام های بزرگی 
رقم خورد و دلاورمردانی همچون شهید رئیسعلی دلواری در 
جنوب ایران و ستارخان و باقرخان در غرب و شرق ایران و 
میرزا کوچک جنگلی در شمال ایران برای مقابله با استعمار و 

استبداد به پاخاستند. 
معظم  رهبر  بیانات  به  اشاره  با  گیلان  در  ولی فقیه  نماینده 
انقلاب درباره شخصیت نمونه میرزاکوچک جنگلی و جایگاه 
کم نظیر او در تاریخ ایران بیان کرد: رهبر معظم انقلاب، شهید 
میرزاکوچک جنگلی را نماد شجاعت و مجاهدت مردم گیلان 
و  بیگانگان  با  مقابله  و  دین  اقامه  و  اسلام  برای  که  دانستند 

متجاوزان در دورانِ غربت قیام کرد. 
استعمار  نقش  به گفته فلاحتی، روحانیت موفق شد چهره و 
ملت  معادله سازی  شاهدِ  امروز  و  کند  ریشه کن  ایران  در  را 
ایران در بسیاری از عرصه های جهانی هستیم و نقش استعمار 
اما  است  از کشورها کم رنگ شده  بسیاری  و  آسیا  در غرب 

استکبار جهانی همچنان از سرمایه گذاری در جهت ویرانگری 
ایران، لبنان و سوریه و سایر کشورها دست نمی کشد. 

نمونه  شخصیت  به  اشاره  با  رهبری  خبرگان  مجلس  عضو 
دورانِ  با  میرزا  جوانی  دوران  افزود:  جنگلی  میرزاکوچک 
سخت و غربت ملت ایران همراه بود و میرزا در اوج جوانی 
به پاخاسته  استعمار  علیه  جمعیتی  یا  تشکل  می دید  که  هرجا 
به آنان می پیوست و در تجمعات آن ها شرکت می کرد و برای 

کمک به ملت ایران، به یاری برخی حکام شتافت. 
نماینده ولی فقیه در گیلان، کسانی که در سال های اخیر برای 
و  نادان  را  کردند  تلاش  جنگلی  میرزاکوچک  چهره  تخریب 
طلبه  و  روحانی  یک  میرزا  کرد:  تصریح  و  دانست  بی سواد 
تمام عیار و اهل دعای پس از نماز و استخاره بود و به استقلال 
بر  مبتنی  ملی  حکومتی  ملی،  و  ارضی  تمامیت  حفظ  ایران، 
اما  می اندیشید  ایران  ملت  اسلام خواهی  و  ملت  خاستگاه 
اولین  را بخشیدند و جزو  بحرین  ترسو،  پهلوی های خائن و 

پذیرفتگان روابط با صهیونیست ها بودند. 
برنامه های  از  مملوء  میرزا  زندگی  تمامِ  اینکه  بیان  با  فلاحتی 
طلبگی بود و علماء نیز از او حمایت می کردند، گفت: مدیریت 

اسلامی مبتنی بر معارف توحیدی و اهل بیت در دنیای امروز 
این  به  هم  دشمن  به طوری که  است  ویژه ای  جایگاه  دارای 
ساحت  و  اسلام  الفبای  از  که  عده ای  اما  دارد  اذعان  مسئله 

مقدس دین چیزی نمی دانند آن را باور ندارند. 
وی با اشاره به نقش محرز »نفوذی ها« در ضربه به نهضت های 
اسلامی گفت: امام )ره( هوشیارانه قیام کردند و در عین حال 
جلوی نفوذی ها را گرفتند؛ ایشان ملتی که همواره ظلم شاهان 
را تحمل می کردند نجات دادند و سپس فرمودند »من با دلی 

آرام از میانِ شما می روم«. 
امروز بسیاری از جوانان  نماینده ولی فقیه در گیلان،  به گفته 
زیر پرچم اسلام، در حال دفاع جانانه از نظام اسلامی و انقلاب 
هستند و نام پرآوازه و مجاهدت های میرزاکوچک جنگلی نیز 

در اذهان ملت، زنده و ماندگار است.
وی با یادآوری جانفشانی روحانیت و طلاب جوان در جنگ 
تحمیلی، به حضور رهبر معظم با لباس رزمندگی و سربازی 
در جبهه های دوران دفاع مقدس و تقدیر امام )ره( از ایشان 
لباس روحانیت  با  زمان  آن  در  امام خامنه ای  اشاره و گفت: 
پشت تریبون نماز جمعه قرار می گرفتند و با لباس رزمندگی 
و سربازی در جبهه ها حضور می یافتند؛ امام )ره( این حرکت 

ایشان را از افتخارات دانستند. 
اینکه ملت مسلمان و پیرو  بیان  با  نماینده ولی فقیه در گیلان 
اهل بیت ایران هیچگاه مجاهدت ها و نقش روحانیت در دوران 
دفاع مقدس و تاریخ انقلاب را فراموش نخواهد کرد، افزود: 
حماسه های روحانیت طی چند دهه انقلاب باید احیا و حفظ 

شود. 
سیاست،  مکتبِ  )ره(،  امام  مکتب  اینکه  بر  تاکید  با  فلاحتی 
مردم داری و عینیت بخشی فقه در جامعه بود، گفت امام )ره( 
بر  مبتنی  باید  ما  فرهنگ  و  اقتصاد  سیاست،  که  بودند  معتقد 
اصول و فقه اسلامی باشد اما برخی زیرساخت هایمان طی این 

سال ها آنطور که باید نشد. 

نماینده ولی فقیه در گیلان :

عده ای بی سواد برای تخریب چهره میرزاکوچک جنگلی تلاش کردند  

مدیرعامل برق منطقه ای گیلان گفت: سه نیروگاه خورشیدی 
منجیل  و  لوشان  مناطق  در  مگاوات   ۲۷ ظرفیت  مجموع  با 

استان گیلان احداث می شود. 
ساختگاه های  از  بازدید  حاشیه  در  دشت بزرگ«  »محمود 
احداث نیروگاه خورشیدی در مناطق لوشان و منجیل، با اشاره 
به گرایش و چرخش کشورهای جهان به توسعه انرژی های 
نو و پاک، گفت: با توجه به محدودیت سوخت های فسیلی 
و لزوم حفظ محیط زیست، احداث نیروگاه های تجدیدپذیر 

ضرورتی انکارناپذیر است.
مناطق  بالای  بسیار  ظرفیت  و  پتانسیل  به  اشاره  با  وی 
تجدیدپذیر،  نیروگاه های  احداث  برای  گیلان  استان  جنوبی 
اظهار کرد: ظرفیت بالقوه عظیمی برای احداث نیروگاه های 
خورشیدی و بادی در این مناطق وجود دارد که با توجه به 
این مهم، در سه ساختگاه مختلف در مناطق لوشان و منجیل، 
مگاوات   ۲۷ ظرفیت  مجموع  با  خورشیدی  نیروگاه های 

احداث خواهد شد.
درخصوص  گیلان  منطقه ای  برق  شرکت  مدیرعامل 
کرد:  عنوان  خورشیدی،  نیروگاه  احداث  ساختگاه های 
ساختگاه قره تیکان لوشان با ابعاد ۲۰ هکتار با ظرفت تولید 
۱۳ مگاوات، ساختگاه علی آباد منجیل با ابعاد ۲۰ هکتار با 
با  ظرفت تولید هفت مگاوات و ساختگاه جمال آباد لوشان 
جمله  از  مگاوات  هشت  تولید  ظرفیت  با  هکتار   ۱۷ ابعاد 
گیلان  استان  در  خورشیدی  نیروگاه  احداث  ساختگاه های 

هستند.
خورشیدی،  نیروگاه های  مزایای  برشمردن  با  دشت بزرگ 
گفت: عدم آلودگی محیط زیست، ارزان بودن، دائمی بودن، 
پاک بودن، کاهش مصرف سوخت  فسیلی و کاهش گازهای 
گلخانه ای، قابلیت  بهره برداری به صورت خانگی و در ابعاد 

بزرگ از جمله مزایای بیشمار این نیروگاه هاست.
دستگاه های  تمامی  مشارکت  و  همدلی  بر  تاکید  با  وی 
همچون  عام المنفعه ای  پروژه های  احداث  برای  اجرایی 
زمین،  واگذاری  زمینه  در  ویژه  به  خورشیدی  نیروگاه های 
گفت: خوشبختانه با پیگیری های مستمر، واگذاری زمین های 
گیلان  استانداری  تصویب  به  لوشان  قره تیکان  و  جمال آباد 
احداث  راستای  در  بنیادی  تحولی  نوید  امر  این  که  رسیده 

نیروگاه های تجدیدپذیر در استان گیلان است.
نیروگاه های  گیلان  منطقه ای  برق  شرکت  مدیرعامل 
تجدیدپذیر را نیروگاه های سبز دانست که حامی و دوستدار 
واقع  در  نیروگاه ها  این  کرد:  بیان  و  هستند  زیست  محیط 

پروژه های با آلودگی صفر هستند.
همراهی  و  همدلی  مشارکت،  با  امیدواریم  داد:  ادامه  وی 
روزافزون  رشد  شاهد  استان  اجرایی  دستگاه های  تمامی 
این  سهم  و  باشیم  گیلان  استان  در  نیروگاه ها  از  سری  این 
نیروگاه ها در سبد انرژی استان افزایش یابد تا مردم از نعمت 
بهره مند  فراوانش  مزایای  با  تجدیدپذیر  انرژی های  بزرگ 

شوند.

مدیر درمان تامین اجتماعی گیلان با اشاره به اینکه کارکنان 
مجموعه مدیریت درمان استان جهادگر هستند گفت: هدف 
راحت تر  و  بهتر  بیشتر،  درمانی  ارائه خدمات  مجموعه  این 

به مردم و بیمه شدگان است و این حق مردم گیلان است.
در  گیلان  درمان  مدیریت  اداری  شورای  جلسه  پنجمین   
سالجاری به منظور بررسی عملکرد سالجاری مراکز درمانی، 
مسائل و چالشهای موجود و راهکارهای مرتفع سازی جهت 
خدمت رسانی بهتر و باکیفیت به مردم و بیمه شدگان برگزار 

شد.
این جلسه که با حضور مدیر درمان تامین اجتماعی گیلان، 
در  ستادی  کارشناسان  و  مراکز  روسای  مدیریت،  معاونین 
)ص(  اکرم  رسول  حضرت  بیمارستان  کنفرانس  سالن 
رشت برگزار شد؛ دکتر حسین ابراهیمی مدیر درمان استان 
و  مراکز  روسای  کلیه  تلاشهای  و  زحمات  از  قدردانی  با 
همکاران ستادی که درسه سال گذشته موجب اقدامات موثر 
و گام های اساسی در زمینه توسعه درمان استان شدند گفت: 
نمونه ای از این اقدامات می توان به افتتاح بیمارستان شهید 
املاکی لنگرود، بازسازی درمانگاه منجیل، بازسازی درمانگاه 
فومن، افزایش تخت بیمارستان حضرت رسول اکرم )ص( 

رشت از ۲۰۰ به ۲۳۲ تخت و… اشاره نمود.
اینکه کارکنان مجموعه مدیریت  به  با اشاره  ابراهیمی  دکتر 
مجموعه  این  هدف  افزود:  هستند  جهادگر  استان  درمان 
ارائه خدمات درمانی بیشتر، بهتر و راحت تر به مردم و بیمه 

شدگان است و این حق مردم گیلان است.
معاون  زاده  وکیل  سیدمحمدحسن  دکتر  جلسه  ادامه  در   
ارائه  با  اجتماعی  تامین  درمان  مدیریت  درمانی  خدمات 
گزارش جامعی از عملکرد شش ماهه مراکز تابعه در حوزه 
نسخ دارویی و بررسی نقاط قوت و ضعف آنان، از مراکز 
افزود:  و  نمود  قدرانی  داشتند  مطلوب  عملکرد  که  درمانی 
نمودن  مرتفع  بیشتر،  با تلاش  انتظار می رود  مراکز  از سایر 
میزان  کیفیت،  بهبود  ضمن  عملیاتی،  راهکارهای  و  مسائل 

خدمت رسانی به بیمه شدگان را افزایش دهند.
پرداختی های  به  مربوط  مسائل  جلسه  این  در  است  گفتنی 
بکارگیری  و  اختصاصی  درآمدهای  جذب  نحوه  پرسنل، 

نیروی انسانی نیز مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

مدیر درمان تامین اجتماعی گیلان :
دریافت خدمات درمانی باکیفیت و 

راحت تر حق مردم گیلان است

رئیس شورای اسلامی شهر رشت گفت: در هفته رشت که در 
دی ماه سال جاری برگزار می شود، نمایشگاه بین المللی با 
هدف معرفی ظرفیت ها و دستاوردهای رشت در حوزه های 
مختلف برگزار می شود و دیگر شهرهای استان نیز می توانند 

در این نمایشگاه ظرفیت های خود را به نمایش بگذارند. 
 »محمد حسین واثق کارگرنیا« رئیس شورای اسلامی شهر 
رشت و رئیس مجمع مشورتی روسای شوراهای اسلامی و 
شهرداران شهرهای مراکز گیلان در نشست مجمع مشورتی 
روسای شوراها و شهرداران شهرهای مراکز گیلان به میزبانی 
تمامی روسای شوراها و شهرداران  از  اظهار کرد:  لاهیجان 
مراکز استان گیلان که همواره با هدف رفع مشکلات و انتقال 
تجربیات در این جلسات حضور موثر دارند تشکر می کنم.

میزبان دکتر حق شناس  امروز  اینکه در جلسه  بیان  با   وی 
استاندار گیلان هستیم، افزود: ما در این مجمع به دنبال کیفیت 
کار هستیم و یقینا در این نشست ها مباحث متعددی در حوزه 

مدیریت شهری مطرح و پیگیری می شود.
 رئیس شورای اسلامی شهر رشت با قدردانی از میزبانی شهر 
لاهیجان در چهارمین دوره نشست این مجمع تصریح کرد: 
برای نشست امروز مجمع دو دستور کار قرار دارد که پس 
نفر از شهرداران   نفر از روسای شورا و دو  از طرح آن دو 

شهرهای استان به ارائه گزارش می پردازند.
 کارگرنیا به پیش رو بودن هفته رشت اشاره کرد و گفت: از 
ششم دی ماه هفته رشت آغاز می شود که طی آن برنامه های 
مختلفی از جمله  برگزاری مجمع مشورتی روسای شوراهای 
میزبانی  رشت  به  اسلامی و شهرداران کلانشهرهای کشور 

تدوین شده است.
یک  در  داریم  قصد  هفته رشت  در  اینکه  به  اشاره  با  وی   
نمایشگاه بین المللی ظرفیت ها و دستاوردهای این شهر را 
در حوزه های مختلف به نمایش بگذاریم بیان کرد: شهرهای 
مراکز استان گیلان نیز می توانند در این نمایشگاه حضور پیدا 
کرده و در بخش نمایشگاهی آثار و تولیدات خود در بخش 
با هدف معرفی  از جمله صنایع دستی و... را  های مختلف 

ظرفیت های استان گیلان به نمایش بگذارند. 
با  اینکه  به  تاکید  با  رشت  شهر  اسلامی  شورای  رئیس   
تعاملات ایجاد شده در این مجمع می توانیم از ظرفیت ها و 
فرصت ها در راستای ارتقای شهر و در مجموع استان گیلان  
بخش  در  بتوانیم  اقدام  این  با  شاالله  ان  افزود:  کنیم  تلاش 
هایی از جمله توسعه صنعت گردشگری با رویکرد سیاحتی 
زیارتی، ایجاد اشتغال ، رونق اقتصادی و دیگر مولفه هایی 
که در توسعه شهرها نقش مهمی ایفا می کند عملکرد قابل 

قبولی داشته باشیم.

رقم  چهار  معرفی  از  کشور  برنج  تحقیقات  موسسه  رئیس 
و  مازند  طارم  و  توکا  امید،  هستی،  نام های  به  برنج  جدید 
ارائه نسخه به زراعی کشت برنج در شرایط کم آبی خبر داد. 
آخرین  تشریح  با  حسینی  مریم  دکتر  ایرنا،  گزارش  به  
دستاوردهای موسسه تحقیقات برنج کشور در حوزه به نژادی 
موسسه  مشترک  پژوهش  حاصل  »هستی«  رقم  کرد:  اظهار 
)پژوهشکده  اتمی  انرژی  سازمان  با  کشور  برنج  تحقیقات 

کشاورزی هسته ای( اصلاح و معرفی شده است.
وی با بیان اینکه این رقم جدید برنج »هستی« خوش کیفیت 
و متحمل به تنش خشکی بوده و کم آبی اواخر فصل کشت 
و کار تا حدود چهار هفته را تحمل می کند، بیان کرد: حفظ 
اقلیمی  تغییرات  و  خشکی  تنش  شرایط  در  تولید  پایداری 
معرفی  برای  کشور  برنج  تحقیقات  موسسه  هدف  رو  پیش 

برنج هستی است.
وی با اشاره به معرفی رقم جدید دیگر با نام »امید« اضافه 
کرد: این رقم از انواع پرمحصول بوده و به طور متوسط در 
هر هکتار شالیزار هشت تن شلتوک تولید می شود، متحمل 
به بیماری بلاست است؛ هدف از معرفی این رقم نیز افزایش 
عملکرد در واحد سطح و افزایش تولید برنج ایرانی می باشد.

در  برنج  بیماری های  مهمترین  از  یکی  بلاست  بیماری   -
مناطق برنجکاری است که در صورت وجود شرایط محیطی 
مناسب برای آن ممکن است سبب خسارت شدید برای ارقام 

حساس  شود.
حسینی؛ »توکا« را دیگر رقم جدید برنج عنوان و اظهار کرد: 
این نوع نیز حاصل ترکیب ۲ ژنوم محلی شامل؛ علی کاظمی 
و طارم دیلمانی است و حدود یک تا ۱.۵ تن از رقم محلی 
و  خوابیدگی  به  متحمل  تا حدی  و  می دهد  محصول  بیشتر 

ورس است.
رقم جدید برنج »توکا« حاصل ترکیب ۲ ژنوم محلی شامل؛ 
 ۱.۵ تا  یک  حدود  و  است  دیلمانی  طارم  و  کاظمی  علی 
موسسه  رئیس  می دهد.  محصول  بیشتر  محلی  رقم  از  تن 
برنج  رقم  معرفی  از  هدف  کرد:  بیان  کشور  برنج  تحقیقات 
نیز محافظت از ذخایر ژنتیکی ارقام محلی و بالابردن  توکا 
عملکرد ارقام محلی برای کشاورزانی است که به کشت آنها 

علاقمندند. 
مازند« خبر  »طارم  برنج  رقم جدید  معرفی  از  ادامه  در  وی 
داد و گفت: این نوع حاصل خالص سازی توده محلی طارم 
و هدف از اصلاح و معرفی آن حفظ ژنوم توده های محلی 
و تولید بذر طبقات رسمی برای عرضه وسیع به کشاورزان 

است.
کیفیت  سطح،  واحد  در  عملکرد  افزایش  کرد:  اضافه  وی 
مناسب ارقام معرفی شده و در نهایت رسیدن به تولید پایدار 
و امنیت غذایی از اهداف محوری معرفی ارقام جدید توسط 

موسسه تحقیقات برنج کشور است.
ارائه نسخه به زراعی کشت در شرایط کم آبی

حسینی در ادامه با تشریح سایر اقدامات انجام شده در موسسه 
تحقیقات برنج کشور در بخش به  زراعی بیان کرد: با توجه 
به تغییرات اقلیمی و تنش های خشکی دستورالعمل به زراعی 

کشت در شرایط کم آبی به کشاورزان ارائه شده است.
با توجه به تغییرات اقلیمی و تنش های خشکی دستورالعمل 
ارائه  کشاورزان  به  آبی  کم  شرایط  در  کشت  به زراعی 
شده است. وی در این زمینه توضیح داد: در این روش آبیاری 
تناوبی در شرایط کم آبی در سطح وسیع در استان های گیلان 
و مازندران عملیاتی شد و بدین منظور دستورالعمل به زراعی 
یعنی کنترل آفات، بیماری ها، علف های هرز و کوددهی آن 

متناسب با آبیاری تناوبی تنظیم و به کشاورزان ارائه شد.
تدوین  با  کرد:  اضافه  کشور  برنج  تحقیقات  موسسه  رئیس 
همه  که  کم آبی  شرایط  در  کشت  زراعی  به  دستورالعمل 
آن  در  برنج کشور  تحقیقات  موسسه  محققان  و  متخصصان 
نقش آفرین بودند؛ محققان و کارشناسان به صورت  عملیاتی 
در کل فصل در کنار کشاورزان بوده وآموزش و پایش مداوم 

برای اجرای این دستورالعمل در مزارع انجام شد.

رئیس موسسه تحقیقات برنج کشور:
معرفی 4 رقم جدید برنج؛ نسخه به 

 زراعی کشت در شرایط کم آبی ارائه شد

روزه   ۲ ضربتی  طرح  اجرای  از  رشت  انتظامی  فرمانده 
آن،  داخل  محتویات  و  خودرو  قطعات  سارقان  با  برخورد 
در این شهرستان خبر داد و گفت: در جریان این طرح ۲۳ 
بازگردانده  مالباختگان  به  مسروقه  اموال  و  دستگیر  سارق 

شد. 
رشت  با  شهرستان  انتظامی  فرمانده  قلب  روشن  عیسی 
سرقت،  وقوع  از  پیشگیری  و  سارقان  با  مبارزه  اینکه  بیان 
است،  انتظامی  مجموعه  کاری  اولویت  و  وظیفه  مهمترین 
پیشگیری  برای  پلیس  شبانه روزی  تلاش های  داشت:  اظهار 

از وقوع جرایم و حفظ امنیت مردم است.  
قطعات  سرقت  فقره  چند  وقوع  پی  در  اینکه  بیان  با  وی 
ارتقاء  منظور  به  اخیر،  هفته های  طی  خودرو  محتویات  و 
با  برخورد  ضربتی  طرح  شهروندان  در  امنیت  احساس 
 ۲ مدت  به  خودرو،  داخل  محتویات  و  قطعات  سارقان 
در جریان  افزود:  اجرا شد،  روز در سطح شهرستان رشت 
قطعات  تعدادی  و  شدند  دستگیر  سارق  نفر   ۲۳ طرح،  این 
اموال  و  چرخ  آچار  جک،  باطری،  ایسیو،  شامل  خودرو 
مسروقه از این افراد کشف و به مالباختگان بازگردانده شد.  

فرمانده انتظامی شهرستان رشت با تاکید بر برخورد قاطع با 
افراد دستگیر  تمامی  افزود:  امنیت در جامعه  برهم زنندگان 
اختیار  در  قانونی  مراحل  سیر  پرونده جهت  تکمیل  با  شده 

قرار گرفتند.   مرجع قضائی 
و دستگاه ها  مردم  اینکه مشارکت  به  اشاره  با  قلب   روشن 
امری  سرقت  وقوع  کاهش  برای  پلیس  با  آن ها  همکاری  و 
و  حفاظتی  اصول  رعایت  با  کرد:  بیان  است،  ضروری 
از  می توان  پلیس  هشدارهای  به  توجه  همچنین  و  مراقبتی 

وقوع بسیاری از سرقت ها پیشگیری کرد. 

دستگیری ۲۳ سارق در رشت در طرح ضربتی ۲ روزه 



چگونه کودک درونمان
 را نجات دهیم؟

آیا شلغم داروی پنی سیلین برای 
سرماخوردگی است؟

در بسیاری از فرهنگ ها، شلغم به عنوان یک درمان طبیعی 
شناخته  فصلی  بیماری های  دیگر  و  سرماخوردگی  برای 
پنی سیلین  مشابه  خواص  واقعاً  شلغم  آیا  اما  می شود. 
دارد؟ متخصصان تغذیه به این سوال پاسخ داده و توضیح 
خواص  بلکه  ندارد  پنی سیلین  تنها  نه  شلغم  که  می دهند 
درمانی خاص خود را دارد که می تواند در تسکین علائم 

سرماخوردگی مؤثر باشد.
آیا شلغم داروی پنی سیلین برای سرماخوردگی است؟

از  که  آنتی بیوتیک هاست  معروف ترین  از  یکی  پنی سیلین 
بسیاری  درمان  در  و  می شود  استخراج  پنی سیلیوم  کپک 
باور  برخلاف  اما  دارد.  کاربرد  باکتریایی  عفونت های  از 
حقیقت،  در  ندارد.  پنی سیلینی  هیچ گونه  شلغم  عمومی، 
به دلیل  شلغم یک سبزی ریشه ای است که در طب سنتی 
برای  ایمنی،  سیستم  تقویت کننده  و  التهابی  ضد  خواص 

درمان سرماخوردگی و تسکین علائم آن به کار می رود.
پزشکی  علوم  دانشگاه  علمی  هیئت  عضو  اسلامیان،  غزاله 
عنوان  به  »شلغم  داد:  توضیح  زمینه  این  در  بهشتی،  شهید 
علائم  کاهش  به  می تواند  مغذی  و  ریشه ای  سبزی  یک 
پنی سیلینی  هیچ گونه  گیاه  این  کند.  کمک  سرماخوردگی 
سیستم  تقویت  به  که  است  ترکیباتی  حاوی  بلکه  ندارد، 
سرماخوردگی  از  ناشی  التهاب های  کاهش  و  بدن  ایمنی 

کمک می کنند.«
شلغم؛ منبع لوتئین و گلوکوزینولات

شلغم حاوی دو ماده مفید به نام های لوتئین و گلوکوزینولات 
لوتئین یک  دارند.  التهاب  نقش مهمی در کاهش  است که 
آنتی اکسیدان قوی است که علاوه بر خواص ضد ویروسی 
و ضدباکتریایی، به بهبود عملکرد سیستم ایمنی بدن کمک 
نیز خواص ضدالتهابی دارند که  می کند. گلوکوزینولات ها 
دستگاه  و  سینوس ها  گلو،  التهاب های  کاهش  در  می تواند 

تنفسی فوقانی ناشی از سرماخوردگی مؤثر باشد.
این متخصص تغذیه افزود: »شلغم به طور سنتی برای درمان 
سرماخوردگی استفاده می شود، زیرا ترکیبات آن می توانند 
به کاهش التهاب های گلو، سینوس ها و دستگاه تنفسی کمک 
عفونت های  درمان  در  تنها  پنی سیلین  که  حالی  در  کنند، 
باکتریایی مؤثر است و در مقابله با سرماخوردگی که عامل 

آن یک ویروس است، نقشی ندارد.«
اسلامیان در ادامه به این نکته اشاره کرد که سرماخوردگی 
به  نیازی  آن  درمان  برای  و  است  ویروسی  بیماری  یک 
برخی  در  نیست.  پنی سیلین  خصوص  به  آنتی بیوتیک ها 
عنوان  به  است  ممکن  باکتریایی  عفونت های  موارد، 
عفونت های ثانویه به سرماخوردگی اضافه شوند که در این 
شرایط، داروهای آنتی بیوتیکی مانند پنی سیلین ممکن است 

مؤثر واقع شوند.
شلغم، درمانی طبیعی و بی خطر

عنوان  به  شلغم  که  می کنند  تأکید  متخصصان  نهایت،  در 
یک درمان طبیعی، می تواند علائم سرماخوردگی را تسکین 
دهد و سیستم ایمنی بدن را تقویت کند. در حالی که این 
و  ضدالتهابی  خواص  ندارد،  پنی سیلینی  هیچ گونه  سبزی 
افراد  وضعیت  بهبود  به  می تواند  دارد  که  تقویت کننده ای 
سرد  فصول  در  به ویژه  کند.  کمک  سرماخوردگی  به  مبتلا 
شلغم  دارند،  بیشتری  شیوع  سرماخوردگی ها  که  سال 
تسکین  برای  طبیعی  و  مفید  گزینه  یک  عنوان  به  می تواند 

علائم و درمان خانگی مورد استفاده قرار گیرد.
بنابراین، اگر به دنبال یک درمان طبیعی برای کاهش علائم 
کند،  کمک  شما  به  می تواند  شلغم  هستید،  سرماخوردگی 

البته بدون نگرانی از وجود پنی سیلین در آن!

بادام بخوریم یا بادام زمینی؟
آجیل ها  دنیای  در  محبوب  گزینه  دو  زمینی  بادام  و  بادام 
هستند و در کشور ما نیز طرفداران زیادی دارند اما کدام 

یک از این دو نیروگاه تغذیه ای گزینه بهتری است؟
آجیل ها  دنیای  در  محبوب  گزینه  دو  زمینی  بادام  و  بادام 
آن ها  دارند.  زیادی  طرفداران  نیز  ما  کشور  در  و  هستند 
پروتئین  محتوای  و  لذیذ  طعم  ترد،  بافت  دلیل  به  همچنین 
سلامتی  مراقب  افراد  میان  در  محبوب  وعده ای  میان  بالا، 
هستند.اما کدام یک از این دو نیروگاه تغذیه ای گزینه بهتری 
است؟ برای اینکه بدانیم کدام آجیل ارزش غذایی بیشتری 
بررسی  باره  این  در  را  حقایقی  دارد،  شما  سلامتی  برای 

می کنیم.
E و B ویتامین

ویتامین های  از  متفاوتی  دارای سطوح  بادام  و  زمینی  بادام 
اکسیدان  آنتی  مصرف  افزایش  به  نیاز  اگر  هستند.   E و   B
بیشتری بخورید زیرا ۲۸ گرم  بادام  باید  E دارید،  ویتامین 
بادام حاوی ۴۵ درصد از مقدار مورد نیاز روزانه شما است.

پروتئین
اگر  هستند.  پروتئین  از  دو سرشار  هر  بادام  و  زمینی  بادام 
بدانید کدام آجیل حاوی پروتئین بالایی است، شگفت زده 
دو  لیزین  و  متیونین  کمی  مقدار  دارای  بادام  شد.  خواهید 
منبع خوبی  زمینی  بادام  برعکس،  است.  حیاتی  آمینه  اسید 
از لیزین و متیونین است. در مقایسه با بادام که در هر ۱۰۰ 
گرم ۲۱.۲ گرم پروتئین دارد، بادام زمینی ۲۴.۴ گرم در هر 
۱۰۰ گرم پروتئین دارد که ۱۵ درصد پروتئین بیشتری دارد.

چربی اشباع شده
می آید،  میان  به  شده  اشباع  چربی های  از  صحبت  وقتی 
بادام زمینی  با یکدیگر متفاوت هستند.  هر دو آجیل کاملا 
این حال،  با  است.  اشباع شده  زیادی چربی  مقدار  حاوی 
چربی اشباع شده بادام ۵۱ درصد کمتر از بادام زمینی است. 
بادام زمینی در هر ۱۰۰ گرم ۷.۷ گرم چربی اشباع شده دارد 

در حالی که بادام ۳.۸ گرم دارد.
کالری

هم بادام زمینی و هم بادام کالری بالایی دارند. بادام هایی 
کالری  دارای  ذاتا  هستند  بیشتری  مغذی  مواد  دارای  که 
 ۵۶۷ زمینی  بادام  گرمی   ۱۰۰ سهم  یک  هستند.  بیشتری 
کالری دارد، در حالی که یک سهم ۱۰۰ گرمی معادل بادام 
ویتامین  مانند   ،B گروه  ویتامین های  دارد.اکثر  کالری   ۵۷۹
در   ،B۹ ویتامین  فولات  نسخه  و   B۶  ،B۵  ،B۳  ،B۱ های 
بادام زمینی به وفور یافت می شوند. در مقابل، بادام حاوی 
بادام زمینی تقریبا  بیشتری است.   E ویتامین B۲ و ویتامین 
A است، در حالی که بادام دارای میزان  عاری از ویتامین 
کمی از این ویتامین است. ویتامین C، ویتامین D، ویتامین 
K و ویتامین B۱۲ در بادام یا بادام زمینی یافت نمی شوند.
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گذشته  رفتارهای  کردن  فراموش  مستلزم  درون  کودک  نجات 
های  مهارت  که  است  جدیدی  رفتارهای  با  آنها  جایگزینی  و 
مقابله ای مثبت و باورهای امروزی را در مورد شخصیت شما 

تقویت می کند.
و  خاطرات  آن  نشود،  برآورده  ما  نیازهای  کودکی  در  اگر   
در  مجدد  ظهور  و  ماندگاری  برای  راهی  توانند  می  تجربیات 
ما  کودکی  است  دلیل  این  به  این  باشند.  داشته  ما  بزرگسالی 
نیست  مهم  تبدیل شویم که هستیم.  باعث می شود که کسیی 
که در گذشته با چه چیزی روبرو شده ایم، همه ما یک کودک 
درون داریم که نیاز به مراقبت دارد، به خصوص اگر تجربیاتی 

در گذشته داشته باشیم که بسیار آزار دهنده بوده است.
روانشناس سوزان آلبرز، توضیح می دهد که نجات کودک درون 
شما به این معناست که یاد بگیرید چگونه به جلو حرکت کنید، 
آنچه را که نیاز دارید دوباره کشف کنید، آنچه را که از دست 
داده اید دوباره به دست آورید و از خود کوچکتر خود مراقبت 

کنید تا بتوانید از تجربیات گذشته شفا پیدا کنید.
نجات کودک درون مستلزم فراموش کردن رفتارهای گذشته و 
جایگزینی آنها با رفتارهای جدیدی است که مهارت های مقابله 
ای مثبت و باورهای امروزی را در مورد شخصیت شما تقویت 
می کند. این شامل فهرستی از تجربیات گذشته شما و ارزیابی 
دردناک  نقاط  تشخیص  با  است.  حال  زمان  در  آنها  احساس 
زندگی خود و زمینه هایی که می خواهید بهبود دهید، می توانید 
روش هایی را پیدا کنید که در مقابل افراد و موقعیت ها کمتر 

آسیب پذیر باشید.
که  است  این  مانند  رفتار  »این  دهد:  می  توضیح  آلبرز  دکتر 
در  که  بدهید  عاطفی  پاسخ  به خود  و  هستید  والدین خودتان 
کودکی به آن نیاز داشتید یا می خواستید آن را احساس کنید، 
اما این کار را در حال حاضر در مرحله فعلی زندگی خود انجام 
آسیب  بسیار  های  بخش  درک  مورد  در  رفتار  نوع  این  دهید. 
به خود و پذیرش  با شفقت  پذیر خودمان و پرورش خودمان 

خود است .«
 هدف از نجات کودک درون شما این است که مطمئن شوید 
تجربیات مثبت و منفی را از دوران جوانی به طور کامل پردازش 
می کنید تا بتوانید با درک تازه ای از ارزش خود به عنوان یک 
انسان، با افکار و احساسات بسیار واقعی از آنها عبور کنید و 

وارد زندگی جدیدی شوید.
بهبودی نیاز به درمان دارد

احتمالا می دانید که چگونه حتی مثبت ترین تجربیاتی که داشته 
تجربیات  اما  هستید  امروز چه کسی  که  دهد  می  نشان  ایدهم 
منفی که داشته اید، می تواند روند درمان کودک درون شما را 
چالش برانگیزتر کند. به همین دلیل، نجات کودک درون شما 

اغلب شامل طی کردن نوعی درمان است.
رویکرد  یک  رفتاری  شناختی  درمان  گوید:»  می  آلبرز  دکتر 
درمانگر  یک  است.  شما  درون  کودک  نجات  برای  ارزشمند 
می تواند با شما همکاری کند تا بفهمد باورهای شما در مورد 
خودتان از کجا می آیند، به ویژه باورهایی که ریشه در دوران 
کودکی دارند. با ایجاد این ارتباطات، می توانید یاد بگیرید که 
افکار منفی را به افکاری دلسوزتر و حمایتگر تبدیل کنید. این 
فرآیند نه تنها به شفای کودک درونی شما کمک می کند، بلکه 
به شما قدرت می دهد تا با ذهنیتی سالم تر با چالش های زندگی 

روبرو شوید.«
یا خشونت در دوران  استفاده  تروما، سوء  پایین  اگر در سنین 
کودکی را تجربه کرده اید، مهم است که با یک درمانگر بالینی 
روند  به  دهی  جهت  در  شما  به  تواند  می  او   . کنید  مشورت 

بهبود کمک کند.
می  درونتان  کودک  با  »مقابله  کند:  می  خاطرنشان  آلبرز  دکتر 
تواند بسیار دردناک باشد، زیرا می تواند باعث شود خاطرات 
بسیار سخت و دردناکی که داشته اید دوباره زنده شود. کار با 
یک درمانگر می تواند مفید باشد که می تواند شما را در روبرو 
شدن با برخی از این خاطرات از گذشته به روشی صبورانه و 
آرام راهنمایی کند تا از آنها آسیب مجددی به شما وارد نشود.

راه هایی برای نجات کودک درونتان
نجات دادن کودک درون شما این است که اطمینان حاصل کنید 
که این کودک احساس امنیت، محافظت و دوست داشته شدن 
می کند. با کمک یک درمانگر، مسیر شما برای نجات کودک 

درونتان با این مراحل بسیار قابل کنترل تر می شود:
او می گوید، تصدیق کنید:  کودک دروی خود و آنچه را که 
گوش  خود  درونی  کودک  به  »وقتی  می گوید:  آلبرز  دکتر 
تأیید  باشید،  داشته  است  ممکن  که  را  احساسی  هر  می دهید، 
یاد  به شما  اغلب  است  عنوان یک کودک، ممکن  به  می کنید. 
را  آنها  یا  کنید  جدا  احساسات  آن  از  را  خود  که  شود  داده 
نادیده بگیرید و از آنها دوری کنید. اما به عنوان یک بزرگسال، 
اولین قدم توجه به زمانی است که به چیزی واکنش مهمی نشان 
می دهید و آن را جدی بگیرید.« برای مثال، زمانی که در محل 
کار بازخورد انتقادی دریافت می کنید و احساس شرم شدیدی 
می کنید، مکث کنید تا بپذیرید که کودک درونتان به تجربه های 
قبلی قضاوت شدن واکنش نشان می دهد. او می افزاید: »به جای 
خود  به  کنند،  غلبه  شما  بر  احساسات  این  دهید  اجازه  اینکه 
نه  است،  شما  کار  به  مربوط  بازخورد  این  که  کنید  یادآوری 
سازنده  به طور  که  می دهد  را  امکان  این  به شما  ارزش شما، 

پاسخ دهید و رشد کنید.
که  آنچه  و  خود  شناخت  کنید:  درک  را  خود  های  محرک 
انگیزه های عاطفی شما را تحریک می کند، برای یافتن نحوه 
پاسخگویی سالم تر، کلیدی است. دکتر آلبرز توضیح می دهد: 
به دلیل احساس رها شدن  بدانید که  بشناسید و  را  »اگر خود 
در کودکی به شدت به احساس رها شدن حساس هستید، می 
توانید مراقب آن باشید. می توانید در روابط با دوستان و سایر 
افراد اطرافتان به دنبال آن بگردید و زمانی که نسبت به رها شدن 

بیش از حد حساس هستید، متوجه شوید.«
احساس  که  زمانی  به  کنید:.  یادداشت  را  خود  احساسات 
و  باشید  داشته  توجه  می شود،  ظاهر  درونتان  کودک  می کنید 
می کنند  ایجاد  شما  در  احساسی  چه  لحظات  آن  که  بنویسید 
کنید.  یادداشت  را  می شوند  برانگیخته  که  واکنش هایی  نوع  و 
دکتر آلبرز می گوید: »روزنامه نویسی می تواند به شما کمک کند 
های  یا خیر.انگیزه  دارد  رفتاری وجود  الگوهای  آیا  بفهمید  تا 
خود را منعکس کنید: تمرین با یک آینه می تواند به شما کمک 
کند فیلمنامه را تغییر دهید تا احساسات مثبت بیشتری در مورد 
به  آینه  »در  کند:  می  توصیه  آلبرز  دکتر  باشید.  داشته  خودتان 
خود نگاه کنید و در حالی که به انعکاس تصویر خود نگاه می 
کنید، شروع به گفتن جملات مثبت و شفابخش کنید تا برخی از 
آن باورهای خودکار را که در ذهن شما ظاهر می شود، دوباره 
فرموله کنید. به خود بگویید که احساس لیاقت می کنید و به 
کودک  برای  ای  نامه  بنویسید:  هستید.نامه  خوب  کافی  اندازه 
درون خود بنویسید یا سعی کنید از دیدگاه کودک درون خود 
می  خود  برای  »اگر  کند:  می  خاطرنشان  آلبرز  دکتر  بنویسید. 
نویسید، عشق، شفقت و همدلی مورد نیاز خود و احساس امنیت 
و اعتماد را به خود می دهید.اگر از دیدگاه کودک درونی می 
نویسید، می تواند کمک کند درک کنید که این زخم ها در کجا 
قرار دارند و چگونه ممکن است ظاهر شوند.بنابراین، دفعه بعد 
که کودک درون شما تحریک می شود، سعی کنید یک مانترا 
برای خود بنویسید، چیزی شبیه به: »عزیز کوچولو، من ترس تو 
را از اینکه به اندازه کافی خوب نباشی می بینم و می خواهم 
انگیز  بدانی که دوست داشته می شوی، تو شایسته و شگفت 
هستی. مهم نیست که دیگران چه می گویند یا انجام می دهند.« 
بنشینید، آن را برای خود تکرار کنید و واقعاً روی باور  با آن 

آن تمرکز کنید.
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توقف »پزشک خانواده« پشت دروازه شهر؛ فعلا بودجه ای نیست!

دیابتی ها با خیال راحت این قند را مصرف کنند

حوزه  در  چهاردهم  دولت  برنامه  ترین  مهم  شدن  عملیاتی 
سلامت، به دلیل نبود بودجه و منابع مالی، به تاخیر افتاده و 
به نظر می رسد پزشکیان باید فعلا بی خیال پزشک خانواده 

شهری شود.
راهبرد  مهم ترین  ارجاع،  نظام  و  خانواده  پزشکی  برنامه   
اساسی در حوزه سلامت کشورهای پیشرفته دنیا بوده است 
می خواهیم  که  است  سالی  چند  رؤیا،  همین  با  هم  ما  که 
هنوز  اما،  کنیم.  عملیاتی  کشور  شهرهای  در  را  برنامه  این 
»اندر خم یک کوچه مانده ایم.« زیرا، بعد از اجرای پایلوت 
برنامه پزشک خانواده شهری در شیراز و مازندران، متأسفانه 
همچنان در دوران »پایلوت« به سر می بریم و هر دولتی که 
شهرها  به  خانواده  پزشک  ورود  طلسم  نتوانسته  است،  آمده 

را بشکند.
بعد از روی کار آمدن دولت پزشکیان، همه نگاه ها به سمت 
برنامه های سلامت محور در دولت چهاردهم رفت  و سوی 
مسند  بر  پزشکیان  سابقه  به  توجه  با  می شد  بینی  پیش  و 
وزارت بهداشت و مدیریت حوزه سلامت؛ اوضاع و احوال 
برنامه های بر زمین مانده در این حوزه، بهبود یابد که برنامه 
همین  از  یکی  شهرها،  در  ارجاع  نظام  و  خانواده  پزشکی 

برنامه ها است.
مهر ماه ۱۴۰۳ و در مراسم تکریم و معارفه معاون بهداشت 
بهداشت،  وزیر  ظفرقندی  محمدرضا  بهداشت،  وزارت 
برنامه پزشک خانواده در شهرها  اجرای  اهمیت  به  اشاره ای 
برنامه پزشکی خانواده در چهار  داشت و عنوان کرد که از 
برنامه پنج ساله توسعه کشور به عنوان یک برنامه مهم حوزه 
روستاها  در  راستا  همین  در  اقداماتی  که  شده  یاد  سلامت 
باید  نهایی نشده است و  به محصول  منتج  شکل گرفته ولی 

در شهرها نیز این برنامه پیاده شود.
برنامه هفتم  برنامه پزشکی خانواده در  بهداشت گفت:  وزیر 
توسعه کشور نیز تکلیف یک ساله است و اجرای آن الزامات 
که  می گیرد  سامان  وقتی  خانواده  پزشکی  دارد.  بودجه ای 
متعارف  زندگی  و  مناسب  شرایط  انگیزه،  خانواده  پزشک 
 ۱۴ حقوق  پرداخت  با  کند.  خدمت  بتواند  تا  باشد  داشته 
میلیونی به پزشک خانواده کار پیش نمی رود. در بودجه سال 
بودجه  در  باید  و  نشده  دیده  برنامه  این  برای  اعتباری  پیش 

سال آینده پیش بینی های لازم در این خصوص انجام شود.
حالا و بعد از گذشت دو ماه از صحبت های وزیر بهداشت، 
این  اجرایی شدن  برای  تردید  از  بهداشت وزارتخانه  معاون 

برنامه سخن گفته است.
اشاره  با  بهداشت،  وزارت  بهداشت  معاون  رئیسی  علیرضا 
پزشکی  برنامه  اجرای  برای  جمهور  رئیس  سیاسی  اراده  به 
پزشکی  برنامه  اجرای  به  جمهور  رئیس  گفت:  خانواده، 

کار  از  ناشی  اعتقاد  این  و  دارد  اعتقاد  کاملًا  خانواده 
مردم  دردهای  و  مشکلات  درک  و  او  تجربه  و  کارشناسی 
است.وی افزود: وزیر بهداشت هم به درستی بر اجرای این 
شود  اجرا  درست  می خواهد  کاری  اگر  دارد.  تاکید  برنامه 

باید اراده سیاسی و اجرای قانون در سرلوحه کار باشد.
به  مأموریت ها  برخی  بهداشت  حوزه  در  داد:  ادامه  رئیسی 
عنوان سهم معاونت بهداشت در اجرای پزشکی خانواده در 
نظر گرفته می شود و برای اجرای این مأموریت ها نیز منابع و 
زمان مشخص وجود دارد و اگر ما این مأموریت ها را اجرا 

نکردیم باید به سرعت از مسئولیت کنار برویم.
معاون بهداشت وزارت بهداشت گفت: اگر قرار است تکلیفی 
را اجرا کنیم، معاونت توسعه، وزیر و سازمان برنامه و بودجه 
منابع را تأمین نکردند می توانیم بگوییم که منابع محقق نشد 

اما با ملاحظه کاری نمی توان قانون را اجرایی کرد.
رئیسی تاکید کرد: در صورتی که احساس کنیم دستگاه های 
به  ارجاع  نظام  و  خانواده  پزشکی  برنامه  اجرای  در  همکار 
طرح  این  اجرای  باید  نمی کنند،  عمل  خود  قانونی  تکالیف 
هم  بودجه  و  برنامه  سازمان  و  بهداشت  وزیر  شود.  متوقف 
صورت  کوتاهی  برنامه،  این  اجرای  در  دهند  اجازه  نباید 
خانواده  پزشکی  برنامه  اجرای  برای  اینکه  بیان  با  گیرد.وی 

گفت:  داریم،  ثابت  نیروهای  به  نیاز  خدمات  یک  سطح  در 
دچار  همه  حاضر  حال  در  خانواده  پزشکی  اجرای  برای 
تردید و شک هستند چون بدهی و تکالیف زیادی در وزارت 
ترس  و  دارد  وجود  پزشکی  علوم  دانشگاه های  و  بهداشت 
در  آن  سابقه  رها شوند چون  اجرای طرح،  دارند که وسط 
استان های  و  دارد  وجود  هم  مازندران  و  فارس  استان های 
طرح،  این  اجرای  برای  همه  باید  اما  دارند  تردید  هم  دیگر 
متحد شوند و در صورت عدم اجرا، برکنار و مجازات شوند.

قانونی  تکلیف  به  اشاره  با  بهداشت  بهداشت وزارت  معاون 
وزارت بهداشت در اجرای برنامه پزشکی خانواده، گفت: در 
قانون برنامه چهارم تا هفتم بر اجرای برنامه پزشکی خانواده 
تاکید شده و در برنامه هفتم توسعه برای اجرای این برنامه، 
زمان هم مشخص شده است. در دنیا به سمت اجرای پزشکی 
نداشته  چارچوب  سلامت  نظام  اگر  چون  اند  رفته  خانواده 
باشد و بر اساس استانداردها و راهنماهای بالینی پیش نرود، 
مردم آن کشور ضمن افزایش پرداختی از جیب، از سلامت 

مناسبی برخوردار نخواهند بود.
دولت  بودجه ای  محدودیت های  به  توجه  با  می رسد  نظر  به 
برنامه  اجرای  باید  فعلًا  نظام سلامت،  هزینه های  همچنین  و 

پزشکی خانواده در شهرها را »کم لن یکن« تلقی کرد.

نوعی  استویا  گفت:  ایران  پزشکی  علوم  دانشگاه  دانشیار 
تأثیر  معمولی،  قند  برخلاف  و  است  طبیعی  شیرین کننده 
گزینه ای  دیابتی  افراد  برای  و  ندارد  خون  قند  بر  چندانی 

ایمن تر به شمار می آید.
آزاده متقی متخصص تغذیه و دانشیار دانشگاه علوم پزشکی 
ایران در گفت وگو با خبرنگار مهر در مورد تفاوت قندهای 
گیاهی با قندهای معمولی توضیح داد: قندهای گیاهی مستقیماً 
از منابع طبیعی به دست می آیند و علاوه بر شیرینی، دارای 
مواد مغذی مانند ویتامین ها و مواد معدنی هستند. اما قندهای 
یا  نیشکر  از  فرآوری صنعتی  قند سفید( طی  )مانند  معمولی 
تقریباً فقط ساکارز خالص  استخراج می شوند و  قند  چغندر 
و بدون ارزش غذایی اضافی هستند. همچنین قندهای گیاهی 

معمولًا تأثیر کمتری بر افزایش ناگهانی قند خون دارند.
و  خون  قند  بر  تأثیر  در  استویا  و  ساکارز  تفاوت های 

متابولیسم
و  ساکارز  کرد:  مطرح  استویا  و  ساکارز  تفاوت  درباره  وی 
بدن  بر  متفاوتی  تأثیرات  که  هستند  قندهایی  دو  هر  استویا 
متابولیسم  نحوه  شیمیایی،  ترکیبات  به  تفاوت  این  و  دارند 
در بدن، و تأثیر آنها بر قند خون مربوط است. ساکارز یک 
و  شده  تشکیل  فروکتوز  و  گلوکز  از  که  است  دی ساکارید 
به دست می آید. وقتی  یا چغندر قند  نیشکر  مانند  منابعی  از 
فروکتوز  و  گلوکز  به  گوارش  دستگاه  در  می شود،  مصرف 

تجزیه شده و جذب خون می شود.
به  منجر  فرایند  این  افزود:  درمانی  رژیم  و  تغذیه  متخصص 
افزایش سطح گلوکز خون و تحریک ترشح انسولین می شود. 
به همین دلیل، مصرف بیش از حد ساکارز می تواند بر کنترل 
خطرات  و  بگذارد  منفی  تأثیر  دیابتی  بیماران  در  خون  قند 
شیرین کننده  یک  استویا  مقابل،  در  کند.  ایجاد  متابولیکی 
طبیعی است که از برگ های گیاه استویا به دست می آید. این 
تأثیر  قند خون  بر  مستقیم  به طور  و  است  کالری  فاقد  ماده 
به صورت  استویا  در  موجود  گلیکوزیدهای  زیرا  نمی گذارد، 
گزینه ای  استویا  دلیل،  همین  به  نمی شوند.  متابولیزه  مستقیم 
مناسب برای افراد مبتلا به دیابت یا کسانی که نیاز به کاهش 
مصرف قند دارند محسوب می شود. بنابراین، مصرف ساکارز 
می تواند قند خون را افزایش دهد و باید توسط افراد دیابتی 

محدود شود، در حالی که استویا تأثیری بر قند خون ندارد 
و جایگزینی ایمن تر برای این افراد است.

مصرف استویا برای دیابتی ها ایمن تر است
اصطلاح  کرد:  اظهار  گیاهی  قندهای  خصوص  در  متقی 
استفاده  شیرین کننده  محصولات  برای  گاهی  که  گیاهی  قند 
می شود، تعبیر دقیقی نیست. در واقع، تمام قندهای مصرفی، 
معمولی  قند  دارند.  گیاهی  منشأ  استویا،  و  از جمله ساکارز 
که از گیاهانی مانند نیشکر یا چغندر قند استخراج می شود، 
می شود.  خون  قند  افزایش  باعث  و  است  ساکارز  حاوی 
این نوع قند، همان ماده ای است که اغلب همراه با چای یا 
نوعی  استویا  مقابل،  می شود.در  مصرف  شیرین  غذاهای  در 
شیرین کننده طبیعی است که از برگ های گیاه استویا به دست 
قند  بر  چندانی  تأثیر  استویا  معمولی،  قند  برخلاف  می آید. 
شمار  به  ایمن تر  گزینه ای  دیابتی  افراد  برای  و  ندارد  خون 
دیابتی ها  می کنند  توصیه  متخصصان  دلیل،  همین  به  می آید. 
از  معمولی،  قند  مصرف  جای  به  شیرین کننده ها  انتخاب  در 

گزینه هایی مانند استویا استفاده کنند.

محصولات دیابتی؛ مفید اما نیازمند مدیریت در مصرف
دانشیار دانشگاه علوم پزشکی ایران در مورد محصولاتی که 
مخصوص  محصولات  گفت:  است  دیابتی  افراد  مخصوص 
مثل  خوراکی هایی  و  جایگزین  شکرهای  مانند  دیابتی ها 
نیازهای  تأمین  و  خون  قند  کنترل  هدف  به  بیسکویت ها 
بازار شده اند. شکرهای مخصوص  افراد دیابتی وارد  غذایی 
دیابتی، که عمدتاً بر پایه شیرین کننده هایی مانند استویا تولید 
می شوند، قند خون را به شکل قابل توجهی افزایش نمی دهند 
اما  می شوند.  محسوب  افراد  این  برای  مناسب  گزینه ای  و 
با ترکیبات  بیسکویت ها و سایر خوراکی های مشابه، هرچند 
به دلیل وجود آرد در ترکیب آن ها،  تولید می شوند،  کم قند 
همچنان در بدن به قند تبدیل می شوند و می توانند سطح قند 
به صورت  نباید  این محصولات  بنابراین،  ببرند.  بالا  را  خون 
محصولات  این  اگرچه  نهایت،  در  شوند.  مصرف  بی رویه 
اما  کنند،  کمک  دیابتی ها  غذایی  رژیم  کنترل  به  می توانند 
یا  پزشک  با  مشورت  و  مصرف  در  اعتدال  به  نیاز  همچنان 

متخصص تغذیه وجود دارد.

صدا  کارکنان  مسکن  تعاونی  شرکت  اول  نوبت  العاده  فوق  بطور  عادی  عمومی  مجمع 
روز شنبه مورخ  و سیمای مرکز گیلان به شماره ثبت ۷۵۹ و شناسه ملی ۱۰۷۲۰۰۹۶۶۵۹ 
۱4۰3/۱۰/۱5 رأس ساعت ۱۰ صبح در مکان سالن اجتماعات دفتر سروش واقع در خیابان 
آزادگان رشت برگزار میگردد از عموم اعضاء محترم تعاونی مسکن دعوت می گردد رأس 

ساعت مقرر جهت رسیدگی به دستورات جلسه حضور بهم رسانند.
یک  عمومی  مجامع  در  عمومی  مجامع  تشکیل  نحوه  نامه  آئین   ۱۹ ماده  استناد  به  ضمناً 
مرحله ای هر یک از اعضای تعاونی میتوانند نماینده تام الاختیاری  از میان اعضاء یا خارج 
از اعضاء برای حضور در مجمع و اعمال رای تعیین نماید. تعداد آرای وکالتی هر عضو 

حداکثر یک رأی و هر شخص غیر عضو تنها یک رأی خواهد داد.
انتشار آگهی دعوت  از  نماینده خود پس  به همراه  میتوانند  نمایندگی  اعطای  متقاضیان 
تا تاریخ ۱4۰3/۱۰/۱4 به دفتر تعاونی مسکن واقع در رشت خیابان رسالت صدا و سیمای 
احراز  از  پس  و  مراجعه  مسکن  تعاونی  اتاق   ، طبقه سوم   ، اداری  ساختمان  گیلان  مرکز 
هویت طرفین عضویت متقاضی و اهلیت نماینده وکالتنامه را تأیید و ورقه ورود به مجمع 

را برای نماینده صادر گردد.
دستور جلسه :

۱- گزارش هیئت مدیره و بازرس
۲- تصویب صورتهای مالی سال ۱4۰۲

3-تصویب بودجه پیشنهادی سال ۱4۰3
4-تعیین روزنامه کثیر الانتشار

۵- اعلام بخشنامه وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی مبنی بر اتمام عضویت اعضاء مسکن 
مهر

۶- تعیین پاداش هیئت مدیره و بازرس
۷-انتخابات اعضاء اصلی و علی البدل هیأت مدیره و بازرسان به دلیل اتمام مدت قانونی 

آنها
ارئه  با  میتوانند  بازرسی  و  مدیره  هیئت  سمت  محترم  کاندیداهای  است  ذکر  به  لازم 
دفتر  به  انتشار آگهی دعوت  از  ۵ روز پس  نام ظرف مدت  ثبت  مربوطه جهت  مدارک 

تعاونی مسکن مراجعه و فرمت مربوطه را تکمیل نمایند.

هیئت مدیره تعاونی مسکن کارکنان 
صدا و سیمای مرکز گیلان

تاریخ انتشار 1403/9/12

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده شرکت تعاونی مسکن کارکنان صدا و سیمای مرکز گیلان 
نوبت اول  به شماره ثبت ۷5۹ و شناسه ملی ۱۰۷۲۰۰۹٦٦5۹
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دومین اجلاسیه بیمارستان های 
خیریه کشور در شیراز برگزار شد

روند واردات خودرو نسبت به پارسال بهبود یافته اما همچنان جای 
دفاع ندارد؛ به نظر می رسد متولیان می توانند به جای تخصیص 
ارز فراوان به مونتاژکاران بخشی را هم به واردات خودروی نو و 
کارکرده دهند. سال ۹۷ بود که به دنبال تشدید تحریم ها، دولت به 
محصولات  از  برخی  واردات  ارزی  منابع  در  صرفه جویی  منظور 
از ممنوعیت واردات  اعلام کرد؛ پس  را ممنوع  از جمله خودرو 
و انحصاری شدن بیش از پیش بازار خودرو، کم کم زمینه برای 
حضور بیشتر و پررنگ تر خودروهای مونتاژ شده توسط شرکت های 
خصوصی در بازار نیز فراهم شد.این شرکت ها، با واردات قطعات 
ایران مونتاژ کرده  از کشور چین، خودروها را در داخل  منفصله 
و روانه بازار می کنند؛ این شیوه تولید خودرو در اغلب کشورها 
وجود  ایرانی  مونتاژکاران  مورد  در  که  نکته ای  اما  می شود  انجام 
به  نجومی  نرخ های  با  مونتاژ شده  این است که محصولات  دارد 
فروش می رسند؛ به شکلی که اگر خودرو به صورت کامل وارد 
کشور شود شاید فقط چند درصد از خودروهای مونتاژ شده در 
داخل گران تر عرضه شود. وضعیت به گونه ای جلو رفته که طبق 
گفته فعالان صنعت خودرو شرکت های مونتاژکار ایرانی سودهای 
کلانی می برند به شکلی که باعث شده شرکت های ایران خودرو و 
سایپا نیز به دنبال مونتاژ و استفاده از قطعات چینی بروند زیرا هم 
سود کلان و هم دردسر و هزینه کمتری دارد. حتی در برهه ای از 
زمان اعلام شد که شرکت های غیرتخصصی همچون زر ماکارون 
و شیرین عسل نیز تمایل دارند وارد صنعت خودروسازی شوند و 

خودروهایی با برند خود مونتاژ کنند!
سودجویی های بی پایان

نکته قابل تأمل در مورد قیمت خودروهای مونتاژی آنکه اگرچه 
مطرح  مختلف  محافل  در  مونتاژکاران  گران فروشی  بارها  تاکنون 
تومانی  میلیارد  هزار  شاهد جریمه ۱۴  فقره  یک  در  و حتی  شده 
یک شرکت مونتاژکار از سوی سازمان تعزیرات حکومتی به دلیل 

نیز  ها  سودجویی  این  ریشه های  به  باید  اما  بودیم  گران فروشی 
واردات خودرو  ممنوعیت  دلیل  به  آنکه  نخست  کرد.مورد  اشاره 
و فشار تحریم ها، فضای صنعت خودروسازی کشور بیش از پیش 
انحصاری شد و مبرهن است که فضای انحصاری بهترین زمینه برای 
گران فروشی و سودجویی را فراهم می کند. بنابراین در اینجا باید به 
تصمیمات سیاست گذار کلان از جمله وزارت صمت انتقاد کرد 
که چرا با وجود آنکه به شرایط کشور واقف بوده سیاست گذاری 
خاصی برای جلوگیری از سودجویی ها به کار نبست و صرفاً با 

قیمت گذاری دستوری سعی کرد در این بخش نقش آفرینی کند!
موضوع بعدی نوسانات نرخ ارز است؛ متأسفانه اقتصاد کشور هر 
چند وقت یک بار درگیر نوسانات شدید ارزی می شود و با توجه 
به وابستگی مونتاژکاران به ارز، بهانه کافی برای نجومی شدن قیمت 
این محصولات وجود دارد.البته اینکه مونتاژکاران همواره قیمتی که 
برای دلار در نظر گرفته اند بالاتر از نرخ بازار بوده است قابل کتمان 
باز هم نقش سیاست گذار کلان پررنگ می شود  اینجا  اما  نیست 
زیرا این وظیفه تصمیم گیران کلان است که باید با ورود به موقع، 
نسبت به سوءاستفاده ها از نوسانات ارزی اقدام کنند نه اینکه پس 
از فروش خودرو با قیمتی بسیار بالاتر از قیمت تمام شده، شرکت 
متخلف را جریمه کنند. این اقدام به مثابه »نوش دارو پس از مرگ 
سهراب« است؛ چراکه گران فروشی در درب کارخانه، محرک اصلی 

در نوسانی شدن قیمت ها در بازار آزاد است.
در  این  است.  مونتاژی  خودروهای  بالای  ارزبری  بعدی  مسئله 
حالیست که از ابتدا قرار بود وزارت صمت با برنامه ریزی دقیقی 
نسبت به افزایش عمق ساخت داخل اقدام کند تا از این طریق زمینه 
برای کاهش ارزبری این بخش فراهم شود اما تا به این لحظه اتفاق 
خاصی را در این حوزه شاهد نبودیم. نکته اصلی آنکه همین ارزبری 

بالا در نهایت هزینه نهایی مونتاژ را در ایران بالا برده است.
گزارش رسمی که از سوی سازمان توسعه تجارت نیز منتشر شد 

این موضوع را به خوبی نشان می دهد؛ به عنوان نمونه ارزش قطعات 
واردشده در قالب »سایر وسایل نقلیه موتوری با حجم سیلندر ۱۰۰۰ 
نیمه نخست امسال ۲۳۰ میلیون دلار بوده  تا ۱۵۰۰ سی سی« طی 

در حالی که این رقم در نیمه نخست پارسال ۱۳ میلیون دلار بود!
همچنین آمار رسمی گمرک ایران نیز نشان می دهد که در مجموع 
به  اجزا و قطعات خودرو  امسال ۲۹۲ هزار تن  نیمه نخست  طی 

ارزش ۲.۹ میلیارد دلار وارد کشور شده است.
مجلس  رئیس  قالیباف  محمدباقر  انتقاد  مورد  حتی  موضوع  این 
شورای اسلامی نیز قرار گرفت؛ او چندی پیش صراحتاً اعلام کرد 
که »نزدیک به دو سال است که قانون واردات خودروهای دست 
دوم را تصویب کردیم و سوال آن است چرا نمی گذارند این قانون 
اجرایی شود؟ کسانی که قطعات خودرو وارد می کنند، سالانه بیش 
اما زمانی که بحث واردات  از ۸ میلیارد دلار قطعاً وارد می کنند 
خودرو می شود می گویند پول برای واردات نیست. آنان نمی خواهند 

اجازه رقابت دهند.«
ارز برای مونتاژ هست برای واردات نیست؟!

اگرچه به مرور روند واردات خودرو نسبت به قبل بهبود یافته و 
طبق آمار گمرک ایران در هشت ماهه سال جاری ۲۹ هزار و ۴۱۸ 
دستگاه خودرو سواری نو به ارزش ۶۱۷ میلیون و ۵۰۰ هزار دلار 
از گمرکات کشور ترخیص قطعی شده اما این ارقام با وعده های 
متولیان و البته نیاز بازار داخل همخوانی ندارد؛ چه بسا که این آمار 
صرفاً مربوط به خودروهای نو بوده و واردات خودروهای سواری 

کارکرده همچنان در هاله ای از ابهام قرار دارد.
در واقع به نظر می رسد وزارت صمت به جای واردات خودروی 
کامل از کشورهایی همچون ژاپن و کره که هم مشتریان بیشتری 
در بازار دارد و هم نقش موثرتری در تعدیل قیمت ها در بازار آزاد 
بازی می کند ارز را به مونتاژ خودروهای چینی اختصاص می دهد 
که هم از نظر کیفیت جای ابهام دارند و هم قطعاتشان در بازار گران 
مونتاژی  قیمت خودروهای  از سویی دیگر  و کمیاب شده است. 
در بازار تنه به تنه خودروهای وارداتی می زند و علاوه بر آن چند 
وقت یک بار هم اخباری در مورد گرانفروشی شرکت های مونتاژکار 

منتشر می شود که جای تأمل دارد.
در مجموع به نظر می رسد ارزی که قرار بود برای واردات خودرو 
آن هم به منظور متناسب سازی شرایط بازار، رقابت پذیری صنعت 
مونتاژکاری  صرف  یابد  اختصاص  و...  قیمت ها  تعدیل  خودرو، 

خودروهای چینی شده است.
قالب  در  پیش  چندی  صمت  وزارت  اگرچه  آنکه  دیگر  نکته 
و  هزار  تنها ۹  مونتاژی  به هر خودروی  اعلام کرد  دستورالعملی 
۵۰۰ دلار اختصاص خواهد داد اما در آخرین گزارشی که وزارت 
صمت در مورد ارزبری خودروها منتشر کرد، ارزبری هایما اس ۷ 
بیش از ۱۹ هزار دلار و لاماری بیش از ۱۵ هزار دلار است. بیشتر 
خودروهای مربوط به مدیران خودرو نیز اغلب بیش از ۱۰ هزار دلار 
مصرف ارزی دارند. وزارت صمت این دستورالعمل را در شرایطی 
ابلاغ کرده که امید داشته خودروسازان کشور از توان قطعه سازی 
داخلی برای تولید محصولاتشان استفاده کنند و با مصرف کمتر ارز، 
قطعات داخلی را در تولید به کار بگیرند. این در شرایطی است که 
آمار واردات قطعات نشان می دهد مونتاژکاران هنوز روی خوشی به 

استفاده از قطعات داخلی نشان نداده اند.
قیمت های نجومی

آنطور که فعالان بازار خودرو می گویند، مونتاژکاران خودروهای 
خود را ۲ تا ۴ برابر بالاتر از قیمت جهانی و آن هم به صورت ۴ تا ۵ 
ماهه می فروشند؛ به عنوان مثال اگرچه قیمت خودرو شاید ۱۵ هزار 

دلار باشد اما در حقیقت ۳۰ هزار دلار فروخته می شود.

جولان گرانی؛ ارز برای مونتاژ خودرو هست برای واردات نیست؟!
تعرفه های برق مشترکان چگونه 

اعمال می شود؟
 طبق اعلام صنعت برق، اعمال تعرفه برای مشترکان بر اساس 
میزان مصرف آنهاست که کم مصرف ها کمترین و بدمصرف 

ها بیشترین هزینه را می دهند.
به بحث داغ و پرچالشی  این روزها  افزایش تعرفه های برق   

تبدیل شده است.
افزایش  از حد  بیش  آنان  برق  اعتقاد دارند قبض های  برخی 

یافته است و از نظر آنها این روند درست نیست.
اما واقعیت امر چیست و تعرفه ها برای مشترکان چگونه اعمال 

می شود؟
بر اساس اعلام وزارت نیرو، تعرفه مشترکان برق هر سال بر 
اساس قوانین و ضوابط مصوب و تعیین شده از سوی مجلس 
شورای اسلامی و با رویکرد اختصاص یارانه بیشتر به مشترکان 
و  مصرف  کاهش  به  پرمصرف  مشترکان  الزام  و  کم مصرف 
بر  برق مشترکان  تعرفه  نیز  تعیین می شود.امسال  الگو  رعایت 
اساس ضوابط مصوب در قانون »مانع زدایی از توسعه صنعت 
برق« که در سال ۱۴۰۱ ابلاغ شده، محاسبه و بر روی قبض 

مشترکان اعمال شده است.
تعرفه  بخش  دو  در  خانگی  بخش  تعرفه های  اساس،  این  بر 
مشترکان کم مصرف )مشترکان با مصرف کمتر از الگو یعنی 
دوره  در  کیلووات  و ۲۰۰  تابستان  در  کیلووات ساعت   ۳۰۰
برای مناطق گرمسیری  سرد سال و همچنین میزان تعین شده 
به  الگو(  از  بالاتر  مصرف  )با  پرمصرف  مشترکان  و  کشور( 
تأثیر دما و  تفکیک مناطق مختلف عادی و گرمسیری )تحت 
رطوبت( افزایش یافته است.تعرفه هایی که مبنای محاسباتی آن 
ضرایبی از هزینه تأمین برق )شامل هزینه های تولید، ترانزیت 
و سوخت( است که نسبت به سال ۱۴۰۲ برای هر کیلووات 
ساعت ۲۰۷ تومان افزایش داشته است. این یعنی هزینه تأمین 
برق در سال ۱۴۰۲ معادل ۵۴۷۲ ریال بوده که در سال جاری 
به ۷۵۴۲ ریال رسیده است.۷۵ درصد از مشترکان در مناطق 
آنان  برق  تعرفه  که  هستند  مصرفی  کم  مشترکان  مختلف، 
مشمول یارانه می شود و با احتساب هزینه سوخت و عوارض 
را  برق  تأمین  هزینه  درصد   ۲۰ معادل  افزوده حداکثر  ارزش 
پرداخت می کنند.به عنوان مثال صورتحساب یک مشترک در 
مناطق عادی با مصرف ۲۰۰ کیلووات ساعت مصرف برق )در 
برق،  تأمین  هزینه  لحاظ  با  سال(  سرد  فصل  در  الگو  سطح 
مالیات بر ارزش افزوده و عوارض برق در سال جاری برای 
به  دوره ۲ ماهه معادل ۳۰ هزار تومان خواهد بود که نسبت 
داشته  افزایش  تومان   ۵۰۰ و  هفت هزار  حدود  گذشته  سال 
در  یا  مشترکان  از  درصد   ۷۵ برای  که  افزایشی  میزان  است؛ 
است.با  شده  صادر  برق  قبوض  آن  از  کمتر  یا  و  حد  همین 
توجه به اینکه الگوی مصرف برق بسته به مناطق مختلف در 
در  و  می یابد  افزایش  توجهی  قابل  میزان  به  سال  گرم  فصل 
بالاترین حالت در مناطق گرمسیر یک مانند خوزستان به ۲۵۰۰ 
کیلووات ساعت در ماه می رسد، برای یک مشترک ساکن در 
منطقه گرمسیر یک نیز با ۲۵۰۰ کیلووات ساعت مصرف برق 
در فصل گرم، با لحاظ هزینه سوخت، مالیات بر ارزش افزوده 
صادر  تومان  هزار   ۱۳۳ معادل  برق صورتحسابی  عوارض  و 
می شود که فقط پنج درصد هزینه تأمین برق اختصاص یافته به 

مشترکان این مناطق را پوشش می دهد.
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دومین اجلاسیه بیمارستان های خیریه کشور طی آئینی و با 
حضور خیران بیمارستان های سراسر کشور و مسئولان استان 

فارس به میزبانی شیراز برگزار شد. 
از شیراز، علی ربیعی؛ دستیار اجتماعی رئیس جمهور امروز 
در دومین اجلاسیه بیمارستان های خیریه کشور که به میزبانی 
شیراز برگزار شد، گفت: سه موضوع وجود دارد که جامعه بر 
اساس آن ارزیابی می شود که توجه به بی پناهان، سالمندان 
و کودکان از آن جمله است و شاخص برتری جامعه با توجه 

به این سه دسته دیده می شود.
وی با بیان ایکه جمعی که خیر جمعی در آن وجود دارد حال 
انسان را خوب می کند، افزود: امنیت، آموزش و سلامت سه 
توزیع  باید عادلانه در جامعه و کشور  حوزه ای هستند که 
مدت  کوتاه  در  آموزش  و  سلامت  نابرابری  آثار  شوند، 
به عنوان  دارد،  بلندمدت  اثرگذار  نتایج  و  نیست  محسوس 
مثال مادری که تغذیه درست ندارد کودکی که از او متولد 
زیادی  بیماری های  و  مشکلات  سالگی  از ۵۰  بعد  می شود 

خواهد داشت.
دستیار اجتماعی رئیس جمهور با اشاره به اینکه ۱۷۰ هزار 
گفت:  دارد،  در کشور وجود  ابتدایی  تحصیل  بازمانده  نفر 
بازماندگی تحصیلی پس از دبستان زیاد داریم که این آثار 

عمیقی در جامعه دارد.
نابرابری  نوع  آورترین  نابرابری در سلامت رنج  وی گفت: 
است و به نظر من بیمارستان لبه ارتباط دولت با مردم است و 

معیشت و سلامت، مادر مسائل اجتماعی هستند.
ربیعی اضافه کرد: کار خیر روی خود خیر و جامعه هدف و 
اجتماع اثر دارد و خیرین قهرمانان مردم محسوب می شوند، 
جوامع با قهرمانان خود زنده اند و اثر اجتماعی کار خیر بیش 

از سایر آثار است.
وی با اشاره به اینکه وقتی نارسایی ها وجود دارد باید به مردم 
گفته شود، افزود: ناترازی های زیادی در کشور وجود دارد، 
ناترازی در خاک فرسوده کشور و انسان بسیار وجود دارد، 

اما فقط ناترازی های برق و آب شنیده شده است.

استان  املاک  و  اسناد  ثبت  کل  اداره 
کرمانشاه 

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 
کرمانشاه ناحیه یک 

وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  آئین 
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  و 
 ۱۴۰۳۶۰۳۱۶۰۰۱۰۰۹۰۵۹ شماره  رای  برابر 
مورخ ۱۴۰۳.۰۷.۰۸ هیات اول دوم موضوع 
و  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
یک  ناحیه  کرمانشاه  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی 
آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات 
بیژن  فرزند  سادولی  عزیزی  سامان  خانم 
 ۳۲۴۱۶۵۵۹۸۹ ملی  کد  و  شناسنامه  بشماره 
سند  صدور  بر  مبنی  کرمانشاه  از  صادره 
زمین  قطعه  به ششدانگ یک  نسبت  مالکیت 
بیلوار  - بخش  به آدرس کرمانشاه  مزروعی 
 ۲۴۱۷.۶۳ مساحت  به  رزین  روستای   -
اصلی   ۳۲۵ پلاک  از  قسمتی  در  مربع  متر 
روستای رزین واقع در کرمانشاه بخش یک 
حومه خریداری از مالک رسمی آقای خانم 
متقاضی  به  دولتشاهی  امیری  ارشد  ایرج 
اطلاع  منظور  به  لذا  است.  گردیده  محرز 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت 
اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به 
اولین  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند  داشته 
به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهی 
از اخذ رسید ظرف  تسلیم و پس  اداره  این 
اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 
مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳.۰۸.۲۶ 
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳.۰۹.۱۲ 

سجاد مؤیدی 
رئیس ثبت اسناد و املاک 

م الف ۳۴۹۹
*****

 ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  نامه  آئین 

و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره  ۱۴۰۱۱۶۰۳۱۸۰۲۰۰۰۷۱۴۱ 
موضوع  اول  هیات   ۱۴۰۳/۱۲/۲۲ مورخ 
اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و 
کلاچای  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در 
آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات 
خدادادبه  فرزند  آبادی  قاسم  بابائی  حسن 
رودسر  از  صادره   ۱۸۸۲ شناسنامه  شماره  به 
ششدانگ  در   ۲۶۹۰۶۵۱۹۶۳ ملی  شماره  به 
به مساحت  بر خانه  مشتمل  یک قطعه زمین 
از  فرعی   ۷۱۷ پلاک  به  مربع  متر   ۴۷۹/۱۶
علیا  آباد  قاسم  قریه  در  واقع  اصلی   ۲۲۲
مورد  از  شده  خریداری  گیلان   ۲۹ بخش 
بنیاد  اماک  و  اموال  سازمان  مالکیت 
گیلان  استان   اسلامی  انقلاب  مستضعفان 

محرز گردیده است.
دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
در  میشود  آگهی  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت 
سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی 
و  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت 
به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  میتوانند 

مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک 
دادخواست  اعتراض   تسلیم  تاریخ  از  ماه 
نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود 
مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی 
طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۸/۲۷ 
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳/۹/۱۲

اسناد  ثبت  اداره  صالح-رئیس  نادرعیوضی 
و املاک کلاچای 

م الف ۸۳۶ 
*********************

 ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  نامه  آئین 

و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره  ۱۴۰۲۶۰۳۱۸۰۲۰۰۰۹۵۲۸ 
موضوع  اول  هیات   ۱۴۰۳/۷/۱۸ مورخ 
اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و 
کلاچای  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در 
آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات 
شماره  به  منصور  فرزند  ء  خمسه  جواد 
شناسنامه ۸۸۶ صادره از تهران به شماره ملی 
باغ  قطعه  یک  ششدانگ  در   ۰۰۴۵۲۰۵۷۲۸
به مساحت ۶۷۹/۹۸ متر مربع به پلاک ۱۳۷ 
درزی  قریه  در  واقع  اصلی   ۱۳۹ از  فرعی 
از  شده  خریداری  گیلان   ۲۹ بخش  محله 
اکبری  تقی  محمد  آقای  مالک  نسق  مورد 
نسق زارعی شماره ۱۱۲۹۹ مورخ ۵۲/۵/۲۱ 

دفترخانه ۷۹ رودسر محرز گردیده است.
دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
در  میشود  آگهی  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت 
سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی 
و  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت 
به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  میتوانند 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک 
دادخواست  اعتراض   تسلیم  تاریخ  از  ماه 

خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.
مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی   
طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۸/۲۷ 
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳/۹/۱۲

نادرعیوضی صالح
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کلاچای 

م الف ۸۲۵ 
****************

وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون   ۳ ماده  آگهی 
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی 

شهرستان سیاهکل
 آگهی موضع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند حوزه ثبت 

شهرستان سیاهکل
سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی 
شماره  به  رای  برابر  در  مستقر  رسمی 
مورخه   ۱۴۰۳۶۰۳۱۸۰۱۳۰۰۸۹۷۲
تعیین  قانون  موضع  هیات   ۱۴۰۳/۷/۲۶
سیاهکل  ثبتی  واحد  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
متقاضی  معارض  بلا  و  مالکانه  تصرفات 
فرزند  کوجلی  فتحی  اله  احسان  آقای 
ملی  کد   ۶۱۴ ش  ش  به  حسین  محمد 
از سیاهکل ششدانگ  ۵۱۷۹۲۱۱۴۵۱ صادره 
یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 
۸۵۰/۲۸ متر مربع به شمار پلاک فرعی ۶۳۸ 

از سنگ  از ۶۳ فرعی  مفروز و مجزی شده 
 ۱۶ بخش  کوجل  قریه  در  واقع   ۸۶ اصلی 
روستای  سیاهکل  شهرستان  نشانی  به  گیلان 
کوجل از مورد مالکیت آقای محمد حسین 

فتحی کوجلی
نوبت  دو  در  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
از  اعم  هر کس  میشود  آگهی   ۱۵ فاصله  به 
مشاع  مالکین  و  مجاوران و صاحبان حقوق 
پلاک  مفروزی  و  حدود  و  اصل  به  نسبت 
از  میتواند  باشد  داشته  اخواهی  و  فوق 
تاریخ انتشار آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
شهرستان  اسناد  ثبت  اداره  به  را  خود 
به  یکماه  مدت  ظرف  و  تحویل  سیاهکل 
و  تسلیم  دادخواست  صالحه  قضایی  مراجع 
گواهی آن را به اداره متبوعه تحویل نماید 
مدت  تقاضای  از  پس  صورت  این  غیر  در 
قانون مذکور برابر مقرارت نسبت به صدور 
دادگاه  به  متضرر  مراجع  نیز  مالکیت  سند 

نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۸/۲۷ 

تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳/۰۹/۱۲
شهرستان  املاک  و  اسناد  ثبت  رئیس 

سیاهکل
عباس شعبانیان کوجلی

م الف ۲۰۰۶/۱
**********************

 ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  نامه  آئین 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 ۱۴۰۳۶۰۳۱۸۰۱۱۰۱۳۷۲۷ رای شماره  برابر 
تعیین  قانون  موضوع  هیات   ۱۴۰۳/۶/۲۶-
و ساختمانهای  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبت ملک 
معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  سرا  صومعه 
متقاضی آقای جهانگیر حق پرست صداقت 
 ۱۲۹۰ شناسنامه  شماره  به  رحمت  فرزند 
یک  ششدانگ  در  سرا  صومعه  از  صادره 
و  باب خانه  بر دو  مشتمل  باغی  زمین  قطعه 
محوطه بمساحت ۶۷۵۱/۳۹ متر مربع پلاک 
۵۴۲ فرعی از ۳۷ اصلی مفروز و مجزی شده 
از پلاک ۳۱ واقع در قریه نفوت بخش ۲۲ 
حق  ابوالحسن  نسق  از  خریداری  گیلان 

پرست صداقت محرز گردیده است.
دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا   
شود  می  آگهی  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت 
سند  صدور  به  نسبت  اشخاصی  چنانچه 
اعتراض  مذکور  بشرح  متقاضی  مالکیت 
انتشار  اولین  تاریخ  از  میتوانند  باشد  داشته 
به  را  خود  اعتراض  ماه   ۲ بمدت  آگهی 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت 
قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست 

نمایند. تقدیم 
انقضای  صورت  در  رسید  و  است  بدیهی   
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض مدت 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  مذکور 

خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۸/۲۷ 
 تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳/۹/۱۲

یداله شهبازی
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه 

سرا
م الف ۹۱۰/۱۴۲۸
شناسه ۱۸۲۴۰۷۹

********************
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  اگهي 
آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۸۰۱۷۰۰۵۹۶۹ 
تعیین  قانون  موضوع   ۱۴۰۳/۷/۵ مورخ 
ساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد 
مالکانه  رضوانشهرتصرفات  ملک  ثبت  حوزه 
قربانی  اله  فتح  آقای  متقاضی  بلامعارض 
شیراز فرزند صادق به شماره شناسنامه ۶۴۶ 
صادره از رضوانشهر در ششدانگ یک قطعه 
مترمربع پلاک  به مساحت ۷۶۵  باغی  زمین 
مجزی  و  مفروز  اصلی   ۳۶ از  فرعی   ۷۷۱
از ۳۶ اصلی واقع  از پلاک ۵۲ فرعی  شده 
گیلان   ۲۷ بخش  پشت  چکوچه  قریه  در 
شفقت  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری 
علی کمالی پور شیراز محرز گردیده است.

دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
نوبت آگهی میشود در صورتی که اشخاص 
متقاضی  مالکیت  صدورسند   به  نسبت 
تاریخ  از  میتوانند  باشد  داشته  اعتراضی 
اعتراض  ماه  به مدت دو  اولی اگهی  انتشار 
اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود 
تسلیم  تاریخ  از  یکماه  مدت  ظرف  رسید 
مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض 

قضایی تقدیم نمایند. 
مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی 
طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۸/۲۷
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳/۹/۱۲

کیانوش کیانی نژاد
 رئیس ثبت اسناد و املاک 

م الف ۹۱۳/۸۸۹
شناسه ۱۸۲۴۹۴۱

******
 ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
آئیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه 

ثبتی شهرستان لاهیجان 
 ۱۴۰۳۶۰۳۱۸۰۰۵۰۱۴۱۵۳ شماره  رای  برابر 
قانون  موضوع  هیات   ۱۴۰۳/۸/۱۰ مورخه 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
بلا  مالکانه  تصرفات  لاهیجان  ثبتی  واحد 
لاکمه  رضادوست  حسین  متقاضی  معارض 
کدملی  و  ش  ش  به  رفیع  فرزند  سری 
به  نسبت  لاهیجان  از  صادره   ۲۷۱۰۰۳۰۵۵۱
ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر خانه به 
مساحت ۳۰۵۱/۷۳ متر مربع به شماره پلاک 
از پلاک  و مجزی شده  مفروزی   ۹۹ فرعی 
۶۲ فرعی ازسنگ اصلی ۱۳۱ واقع در قریه 
گیلان   ۱۴ بخش  لاهیجان  محله  دوز  چارق 
از مورد  نشانی لاهیجان چاروقدوز محله  به 
مالکیت نسقی حسن رضادوست لاکمه سری 

محرز گردیده است.
به  نوبت  به منظور اطلاع عموم  در دو  لذا 
صورتی  در  و  میشود  آگهی  روز   ۱۵ فاصله 
مالکیت  سند  صدور  به  نسبت   اشخاصی  که 
میتوانند  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضیان 
 ۲ مدت  به   اگهی  انتشاراولین  تاریخ  از 
و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض  ماه 
اعتراض  تسلیم  از  ظرف  رسید  اخذ  از  پس 
دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم 

نمایند.
مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی   
اقامه دعوی  مذکور و عدم وصول گواهی 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
صدور سند مالکیت نیز مانع مراجعه متضرر به 

مراجع ذیصلاح نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۸/۲۸
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۳/۹/۱۲

و  اسناد  ثبت  بازنشین-رئیس  سلیمی  شهریار 
املاک شهرستان لاهیجان

 م الف ۲۰۳۰/۱
*****************

وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

اگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر آراء صادره هیات / هیات های موضوع 
و  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
تصرفات  آباد  رحیم  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی 
مالکانه و بلا معارض متقاضی محرز گردیده 
مورد  ملک  و  متقاضی  مشخصات  لذا  است. 
عموم  اطلاع  منظور  به  زیر  شرح  به  تقاضا 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند، می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
رسید،  اخذ  از  پس  و  تسلیم  محل  املاک  و 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 

نمایند .
۱-خانم  فرخ قربانی شمشادسرا فرزند اصغر 
به شماره شناسنامه ۱۳۵ صادره از رحیم آباد 
به پلاک ۴۱۱  ملی ۶۳۱۹۴۲۴۰۶۰  به شماره 
قریه  در  واقع  اصلی   ۱۶۹ سنگ  از  فرعی 
طول لات بخش ۲۹ گیلان از مورد مالکیت 

اداره اموال و املاک.
مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی 
مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد.
دوشنبه  روز   : اول  نوبت  انتشار  تاریخ 
 : دوم  نوبت  انتشار  تاریخ   ۱۴۰۳/۸/۲۸

روزدوشنبه ۱۴۰۳/۹/۱۲
محمدرضا فروهی-رئیس اداره ثبت اسناد و 

املاک رحیم آباد
م الف ۸۲۲

*****
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان گیلان 
اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیاهکل

نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  آگهی 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند حوزه ثبت شهرستان 

سیاهکل
برابر رای به شماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۸۰۱۳۰۰۹۲۶۱ 
قانون  موضع  هیات   ۱۴۰۳/۰۸/۰۵ مورخه 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
معارض  بلا  و  مالکانه  تصرفات  سیاهکل  ثبتی 

متقاضی
آقای / خانم حسنعلی حسن پور 

 فرزند میرزارضا به ش ش ۱۳
 به کد ملی ۵۱۷۹۸۴۱۷۹۸

باغ  قطعه  یک  ششدانگ  سیاهکل  از  صادره 
متر   ۱۲۶۲۲/۵۷ مساحت  به  فندوق  و  گردو 
و  مفروز   ۲۹۹ فرعی  پلاک  شماره  به  مربع 

مجزی شده از ۵۵ فرعی از سنگ اصلی ۲۷
واقع در قریه پش بخش ۱۶ گیلان به نشانی 

شهرستان سیاهکل - دیلمان روستای پش

عضدی  مصطفی  آقای  مالکیت  مورد  از 
دیلمی و خانمها گل روخ و ماه روخ عضدی 

دیلمی
نوبت  دو  در  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
از  اعم  کس  هر  میشود  آگهی   ۱۵ فاصله  به 
مشاع  مالکین  و  حقوق  صاحبان  و  مجاوران 
نسبت به اصل و حدود و مفروزی پلاک فوق 
و اخواهی داشته باشد میتواند از تاریخ انتشار 
اعتراض خود  ماه  به مدت دو  اولین آگهی 
سیاهکل  شهرستان  اسناد  ثبت  اداره  به  را 
تحویل و ظرف مدت یکماه به مراجع قضایی 
را  آن  گواهی  و  تسلیم  دادخواست  صالحه 
این  غیر  در  نماید  تحویل  متبوعه  اداره  به 
از تقاضای مدت قانون مذکور  صورت پس 
برابر مقرارت نسبت به صدور سند مالکیت نیز 

مراجع متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۹/۱۲
تاریخ نوبت دوم : ۱۴۰۳/۰۹/۲۷

رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان سیاهکل
عباس شعبانیان کوجلی

م الف ۲۱۸۴/۱
*********************

نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  آگهی 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند حوزه ثبت شهرستان 

سیاهکل
برابر رای به شماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۸۰۱۳۰۰۹۲۶۲ 
قانون  موضع  هیات   ۱۴۰۳/۰۸/۰۵ مورخه 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
معارض  بلا  و  مالکانه  تصرفات  سیاهکل  ثبتی 
 - پور  / خانم حسنعلی حسن  آقای  متقاضی 

فرزند میرزارضا
به ش ش ۱۳ به کد ملی ۵۱۷۹۸۴۱۷۹۸

باغ  قطعه  یک  ششدانگ  سیاهکل  از  صادره 
متر   ۲۰۹۳/۰۶ مساحت  به  فندوق  و  گردو 

مربع
به شماره پلاک فرعی ۲۹۸ مفروز و مجزی 

شده از ۵۵ فرعی از سنگ اصلی ۲۷
واقع در قریه پش بخش ۱۶ گیلان به نشانی 

شهرستان سیاهکل - دیلمان روستای پش
عضدی  مصطفی  آقای  مالکیت  مورد  از 
دیلمی و خانمها گل روخ و ماه روخ عضدی 

دیلمی
نوبت  دو  در  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
از  اعم  کس  هر  میشود  آگهی   ۱۵ فاصله  به 
مشاع  مالکین  و  حقوق  صاحبان  و  مجاوران 
نسبت به اصل و حدود و مفروزی پلاک فوق 
و اخواهی داشته باشد میتواند از تاریخ انتشار 
اعتراض خود  ماه  به مدت دو  اولین آگهی 
سیاهکل  شهرستان  اسناد  ثبت  اداره  به  را 
تحویل و ظرف مدت یکماه به مراجع قضایی 
را  آن  گواهی  و  تسلیم  دادخواست  صالحه 
این  غیر  در  نماید  تحویل  متبوعه  اداره  به 
از تقاضای مدت قانون مذکور  صورت پس 
برابر مقرارت نسبت به صدور سند مالکیت نیز 

مراجع متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۹/۱۲
تاریخ نوبت دوم : ۱۴۰۳/۰۹/۲۷

رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان سیاهکل
عباس شعبانیان کوجلی

م الف ۲۱۸۵/۱
****************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۸۰۱۱۰۱۴۸۰۸-

تعیین  قانون  موضوع  ۱۴۰۳/۰۷/۲۱هیات 
ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبت ملک 
معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  سرا  صومعه 
متقاضی آقای خانم علی حبیب زاده فرزند 
حجت اله به شماره شناسنامه ۱۵۸ صادره از 
زمین  قطعه  یک  ششدانگ  در  سرا  صومعه 
مشتمل بربنای احداثی بمساحت ۲۹۵/۵ متر 
مفروز  اصلی   ۱۴ از  فرعی   ۸۴۹ پلاک  مربع 
قریه  در  واقع   ۴۱ پلاک  از  شده  مجزی  و 
نسق  از  خریداری  گیلان   ۲۲ بخش  مردخه 
گردیده  محرز  مردخه  قدیمی  علی  صفر 
مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است. 
می  آگهی  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت  دو  در 
به صدور سند  نسبت  اشخاصی  شود چنانچه 
اعتراض  مذکور  بشرح  متقاضی  مالکیت 
انتشار  اولین  تاریخ  از  میتوانند  باشد  داشته 
آگهی بمدت ۲ ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود 
انقضای  صورت  در  رسید  و  است  بدیهی 
اعتراض مدت  و عدم وصول  مدت مذکور 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  مذکور 

خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۳/۰۹/۱۲
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۳/۰۹/۲۷

رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه 
سرا

شناسه ۱۸۳۷۸۸۶
م الف ۹۱۰/۱۵۷۸

*******
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 ۱۴۰۳۶۰۳۱۸۰۲۰۰۱۰۶۸۶ شماره  رأی  برابر 
موضوع  اول  هیات   ۱۴۰۳/۰۸/۱۳ مورخ 
اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و 
کلاچای  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد 
آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات 
شماره  به  کاظم  فرزند  گوابر  داداشی  علی 
شماره  به  رودسر  از  صادره   ۸۳ شناسنامه 
قطعه  یک  ششدانگ  در   ۲۶۹۰۶۹۳۴۹۶ ملی 
زمین مشجر به مساحت ۲۷۱۶/۲۹ متر مربع به 
پلاک ۴۸۷ فرعی از ۳۵۲ اصلی واقع در قریه 
بیجارگاه بخش ۲۹ گیلان خریداری شده از 
مورد نسق مالک رسمی آقای کاظم داداشی 
 ۵۲/۵/۱۸ مورخ   ۱۱۹۱۳ زراعی  نسق  نسق 
دفترخانه ۶۵ رحیم آباد محرز گردیده است.

دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
در  میشود  آگهی  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت 
سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی 
و  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
، دادخواست خود را  اعتراض  تسلیم  تاریخ 

به مراجع قضایی تقدیم نمایند .
مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی   
مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد .
نادر عیوضی صالح-رئیس اداره ثبت اسناد و 

املاک کلاچای 
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۳/۰۹/۱۲
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۳/۰۹/۲۷

م الف ۹۹۵
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استان هااستان ها

نخستین نشست خبری  بویراحمد در  و  استاندار کهگیلویه 
خود با اصحاب رسانه در یاسوج بر ضرورت اعتمادسازی، 
جلب رضایت عمومی و اقناع افکار عمومی تأکید کرد و 
گفت: آگاهی بخشی و اطلاع رسانی می تواند نقش مؤثری در 
کاهش نارسایی ها و بیان عملکرد دولت و بخش خصوصی 
با  خبری  نشست  نخستین  در  رحمانی  باشد.یدالله  داشته 
مسیر  در  عادلانه  نقد  اهمیت  به  اشاره  با  رسانه  اصحاب 
توسعه گفت: »نقد اگر منصفانه نباشد، می تواند مسیر توسعه 
را منحرف و چرخه منفی را تشدید کند. باید با عملکردمان 
اعتماد عمومی را جلب کنیم و مردم باور داشته باشند که 

برای توسعه و رفاه آنان تلاش می کنیم.«
توانمندسازی مردم از طریق رسانه

مردم  توانمندسازی  و  آموزش  در  خبرنگاران  نقش  بر  وی 
افزایش آگاهی  تأکید کرد و افزود: »رسانه ها می توانند در 
نقش  انتخابات  در  مشارکت  برای  مردم  ترغیب  و  عمومی 
اساسی ایفا کنند. ملت ایران با درک عمیق سیاسی، فردی 
مردمی، ساده زیست و خالق وفاق ملی را برای حل مسائل 

کشور انتخاب کرده اند و به این دولت امید بسته اند.«
سرمایه گذاری در زیرساخت ها؛ اولویت توسعه استان

سرمایه گذاری  اهمیت  به  بویراحمد  و  کهگیلویه  استاندار 
در زیرساخت های استان اشاره کرد و اظهار داشت: »بدون 
و  صنعت  کشاورزی،  بخش های  مناسب،  زیرساخت های 
گردشگری به اهداف خود نمی رسند. در این راستا جلسات 
متعددی با مسئولان کشوری برگزار کرده ایم تا مشکلات راه 

و آب استان بهبود یابد.«
چالش ها و برنامه ها برای توسعه استان

»نرخ  گفت:  استان  اقتصادی  آمار  به  اشاره  با  رحمانی 
فعالیت اقتصادی استان ۳۴ درصد است که ۷ درصد کمتر 
از میانگین کشوری است و این موضوع بسیار نگران کننده 
انسانی توجه کافی نشده  منابع  به مدیریت  است. همچنین 
است، در حالی که نیروی متخصص، مهم ترین ابزار توسعه 
است.«وی افزود: »نباید تنها به ظرفیت های گیاهان دارویی 
در  بهره وری  نیازمند  استان  توسعه  کنیم.  اکتفا  آبزیان  و 
حوزه های کشاورزی، تولید خوراک و فرآوری محصولات 

است.«
دستاوردها و مطالبات

استاندار از افزایش اعتبارات عمرانی استان خبر داد و گفت: 
توانستیم  مستمر،  پیگیری های  و  استانی  مدیران  همدلی  »با 
در حوزه های آب و راه به دستاوردهای مهمی دست یابیم.«

مطالبات خبرنگاران استان کهگیلویه و بویراحمد
همچنین در این نشست، خبرنگاران استان به طرح برخی از 

مهم ترین مشکلات و مطالبات مردم پرداختند:
مشکلات مسکن و بیمه: لزوم توجه بیشتر به تأمین مسکن 
و گسترش خدمات بیمه ای در استان.- عدالت در برخورد 
با رسانه ها: ضرورت رعایت عدالت در تعامل با رسانه ها و 
به اصحاب  پیشین نسبت  به تعهدات دولت فعلی و  توجه 
رسانه.- نقش رسانه ها در نقد شرایط: تأکید بر اینکه رسانه ها 
روابط عمومی دولت نیستند و باید نقدکننده منصف شرایط 
ناپایدار: رفع مشکل آب شرب  باشند.- آب شرب  جامعه 

ناپایدار در استان به عنوان یکی از نیازهای اساسی مردم.
کمبود  پرجمعیت:  مناطق  در  ادارات  و  درمانگاه  نبود   -
بلهزار  و  مادوان  مناطق  در  خدماتی  ادارات  و  درمانگاه 
شهری  ترافیک  از  می تواند  که  نفر،  هزار   ۴۰ جمعیت  با 
جرائم:  افزایش  و  اجتماعی  آسیب های  کند.-  جلوگیری 
توجه به تأثیر آسیب های اجتماعی در افزایش جرائم و لزوم 

برنامه ریزی برای پیشگیری از این مسائل.

دمیده شدن امید در سرمایه گذاران 
با دستور ویژه وزیر کشور

گردشگری  توسعه  شرکت  مدیرعامل  زاده  نقیب  احمدرضا 
با  گذاران  سرمایه  در  امید  شدن  دمیده  به  مطلبی  در  فارس 
دستور ویژه وزیر کشور پرداخت.امروزه جنگ اقتصادی کشور 
را باید موضوعی جدی دانست. همانطور که مقام معظم رهبری 
دادن  قرار  بدنبال  اقتصادی  جنگ  طریق  از  »دشمن  فرمودند: 
اقتصادی کسی  این جنگ  رزمنده  است.«  نظام  برابر  در  مردم 

است که اقتصاد داخلی را تقویت می کند.
بنابر اعلام نظر متخصصان آنچه زمینه ساز این تقویت اقتصادی 
است از طریق سرمایه گذاری محقق می شود. از این رو سرمایه 
گذاری بعنوان موتور محرک رشد اقتصادی و نخستین گام در 

فرآیندهای توسعه و رشد اقتصادی محسوب می شود. 
افزایش سرمایه گذاری منجر به افزایش تولید، افزایش ارزش 
کاهش  اشتغال،  افزایش  رفاه،  افزایش  درآمد،  افزایش  افزوده، 
نرخ بیکاری و کاهش فقر می شود.به همین دلیل مقوله سرمایه 
بنیادی  و  ویژه  اهمیت  از  اقتصادی  توسعه  فرآیند  در  گذاری 
برخوردار است. بر همین اساس برای دستیابی به اهداف باید با 
ایجاد زیرساخت های مناسب جهت اعتماد به بازار سرمایه و 
تامین امنیت کلیه شئون مرتبط با سرمایه گذاری، راهکارهایی 
اهمیت  وجود  با  شود.اما  فراهم  موانع  رفع  و  حمایت  جهت 
یکی  بعنوان  کشور  سرنوشت  در  گذاری  سرمایه  موضوع 
جنگ  بر   غلبه  و  اقتصادی  توسعه  های  شاخص  مهمترین  از 
های  تحریم  از  بیش  آنها  تأثیر  که  مسائلی  وجود  اقتصادی، 
بعنوان مانع سرمایه گذاری  اقتصادی است همچنان در کشور 
درون  نگاه  با  متعدد،  قوانین  وجود  میان  این  هستند.در  مؤثر 
نگاه  وجود  عدم  و  گذاری  سرمایه  رونق  با  متضاد  و  بخشی 
کلان منطبق بر سیاست های نظام در بین برخی مدیران اجازه 
را  فارس  استان  به خصوص  کشور  در  گذاری  سرمایه  رونق 
نمی دهند.شناخت وزیر محترم کشور از این وضعیت و تدبیر 
تفویض اختیار به استانداران برای رسیدگی به این امور و تعیین 
یک روز برای رسیدگی استانداران به امور سرمایه گذاران می 
تواند اقدامی موثر و زمینه ساز تحول برای رفع موانع سرمایه 
گذاری و جذب سرمایه گذاران بمنظور توسعه زیرساخت های 
اقتصادی باشد.لذا در حال حاضر که عزم جدی برای تغییر این 
امیری  آقای دکتر  امیدواریم جناب  شرایط شکل گرفته است، 
استاندار محترم با تسلط بر اصول قانونی و حقوقی که دارند و 
بازنگری عملکرد ساختارهای حمایتی از سرمایه گذاران، زمینه 

تحقق توسعه سرمایه گذاری در استان فارس را فراهم آورند.

گزارش مشروح نشست خبری استاندار با اصحاب رسانه؛

اعتمادسازی و اقناع افکار عمومی؛ اولویت 

اساسی استاندار کهگیلویه و بویراحمد

آغاز عملیات اجرایی مزرعه 
خورشیدی۲/۱ مگاواتی

 در گمیشان 
در  گفت:  گلستان  برق  نیروی  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
تجدیدپذیر خورشیدی  نیروگاه  پروژه ساخت  بسیج   هفته 
)مزرعه خورشیدی( به توان 2/1مگاوات در استان گلستان،  
به  اهدایی  زمین  در  سقرتپه  روستای  گمیشان،  شهرستان 

مساحت 2 هکتار  آغاز شد .
نیروگاه   : گفت  مراسم  این  حاشیه  در  موسوی  احمد  سید 
محل  از  ریال  میلیارد   ۳۶۰ اعتبار  تخصیص  با  مذکور 
تسهیلات کمیته امداد حضرت امام )ره( جهت توانمندسازی 

مالی مددجویان تحت پوشش  آن نهاد احداث می گردد.
رفع  به  کمک  نیروگاه ضمن  این  احداث  با    : افزود  وی 
راستای   در  منطقه،  در  ولتاژ  ضعف  و  برق  تولید  ناترازی 
و کاهش  انرژی  خورشیدی  از ظرفیت  استفاده حداکثری 
های  انرژی  از  استفاده  و  فسیلی  از  سوخت های  استفاده 

پاک اجرا خواهد شد.
از  خانواده   2۴۰ پروژه  این  در    : کرد  اضافه  موسوی 
از  شده  کسب  مالی  درآمدهای  از  امداد  کمیته  مددجویان 
محل فروش انرژی برق تولیدی توسط این نیروگاه  منفعت 

خواهند برد.
 عملیات اجرایی این پروژه تحت مدیریت کمیته امداد امام 
می  اجرا  گلستان  استان  برق  نیروی  توزیع  و شرکت  )ره( 

گردد
این مراسم با حضور معاونین وزارت نیرو،توانیر، استانداری 
استان، مدیران عامل صنعت آب و  نماینده محترم غرب   ،
برق گلستان،مدیرکل کمیته امداد،فرماندار شهرستان و اهالی 

روستای مذکور برگزار گردید. 
گرگان- خبرنگار روزنامه نسیم

افزایش ۲۵ درصدی صادرات از 
گمرکات مازندران به ۴۴ کشور جهان

ارزش  درصدی   2۵ افزایش  از  مازندران  گمرکات  ناظر 
صادرات از گمرکات استان به ۴۴ کشور جهان خبر داد و 
گفت: یک میلیون و 2۹۷ هزارتن کالا به ارزش 2۵۹ میلیون 
و ۷۹۵هزار دلار از ابتدای امسال تا پایان آبان از گمرکات 

مازندران صادر شده است.
، امیر جمشیدی با اشاره به صادرات بیش از 12۵ قلم کالا 
آمل،  فریدونکنارو  ساری،  امیرآباد،  نوشهر،  گمرکات  از 
افزود: فرآورده های لبنی با ارزش ۸۶ میلیون دلار، سیمان با 
ارزش ۳1 میلیون دلار، مواد پلاستیکی با 2۹ میلیون دلار، 
فلزات معمولی و مصنوعات آن با 21 میلیون دلار، ماشین 
آلات و اجزا و قطعات آن با ارزش 12 میلیون دلار پنج قلم 
از کل  ارزشی ۶۸درصدی  اصلی صادراتی است که سهم 

صادرات گمرکات مازندران را داشته اند.
وی گفت: این میزان صادرات نسبت به مدت مشابه پارسال 
از نظر وزنی 2۰ درصد و از نظر ارزشی 2۵ درصد افزایش 
صادراتی  کالای  هرتن  ارزش  متوسط  می دهدو  نشان  را 

گمرکات مازندران به رقم 22۰۰ دلار رسیده است.
 ۴۴ به  استان  از  صادرات  بیان  با  مازندران  گمرکات  ناظر 
کشور جهان، در مورد مهم ترین مقاصد صادراتی گمرکات 
مازندران، ادامه داد: عراق با ارزش ۹۶ میلیون و ۴۳۰ هزار 
مازندران،  گمرکات  صادراتی  کالاهای  مقصد  اولین  دلار 
ترکمنستان  هزاردلار،   ۶۵۷ و  میلیون   ۸۴ ارزش  با  روسیه 
با ارزش  با ارزش 1۷ میلیون و ۴۹۵ هزار دلار، قزاقستان 
11میلیون و ۵۷۹ هزاردلار و پاکستان با ارزش هشت میلیون 

و ۳۶۷ هزار دلار پنج کشورنخست صادرات بودند.
 ۸۴ فوق  کشورهای  به  صادرات  گزارش،  این  براساس 
درصد ارزش کل صادرات گمرکات مازندران را به خود 
اختصاص داده است.مازندران سه بندر شامل بنادر امیرآباد 

بهشهر، منطقه ویژه اقتصادی نوشهر و فریدونکنار است.
منطقه وِیژه اقتصادی بندر نوشهر با بیش از ۸۰ سال به گستره 
۸۸ هکتار و دارا بودن 11 پست اسکله تجاری و خدماتی 
و تجهیزات مدرن بندری و دریایی از ظرفیت مناسبی برای 
تخلیه و بارگیری انواع کالا ها و پذیرش کشتی های تجاری 

با ظرفیت بالغ بر ۶ هزار و ۵۰۰ تنُ برخوردار است.
ویژه  منطقه  در  مازندران  دریانوردی  و  بنادر  کل  اداره 
زیر  هم  فریدونکنار  بندر  و  است  مستقر  نوشهر  اقتصادی 
 ۵۵ حدود  فریدونکنار  است.بندر  کل  اداره  این  مجموعه 
خصوصی  بندر  نخستین  عنوان  به  و  دارد  وسعت  هکتار 
شمال کشور در پی گسترش مبادلات بازرگانی با کشورهای 

حاشیه دریای خزر به شمار می رود.

اسدیان دبیر جشنواره تجلیل از 
پژوهشگران برتر شهرداری های 

استان البرز شد 

شهر  اسلامی  شورای  پژوهش  مرکز  رییس  اسدیان  محمد 
برتر  پژوهشگران  از  تجلیل  جشنواره  دبیر  عنوان  به  کرج 
از  حکمی  شد.طی  منصوب  البرز  استان  های  شهرداری 
انسانی  نیروی  منابع  سوی کاوه حدادپور معاون توسعه و 
هفته  بزرگداشت  ستاد  رئیس  جانشین  و  البرز  استانداری 
مرکز  رییس  اسدیان  محمد  البرز،  آوری  فن  و  پژوهش 
پژوهش و مطالعات راهبردی شورای اسلامی شهر کرج به  
عنوان دبیر جشنواره تجلیل از پژوهشگران برتر شهرداری 
البرز ستاد هفته پژوهش و فن آوری در سال  استان  های 

1۴۰۳ منصوب شد. 
خبرنگار البرز

جزایر راهبردی هرمزگان، بال های توسعه دریامحور ایران
 ۳۳2 پروژه زیرساختی در جزایر هرمزگان انجام شده یا در 
حال اجرا است که از این تعداد 222 پروژه با اعتباری افزون بر 
با اعتبار  2۵ هزار و 2۴۰ میلیارد ریال اجرایی و 11۰ پروژه 
جزایر  تا  اجراست  دست  در  ریال  میلیارد   2۰۰ و  هزار   2۷
ایرانی خلیج فارس به عنوان بال های قدرتمند توسعه اقتصاد 

دریامحور نقش آفرینی کنند.
خلیج فارس  جزایر  در  آبادانی  و  پیشرفت  که  است  پرُواضح 

می تواند به عنوان یک موتور پیشران برای تحقق »توسعه 
رهبر  که  شرایطی  در  به ویژه  باشد  دریامحور«  اقتصاد 
صدایی  با  پزشکیان  جمهور  رئیس  و  انقلاب  معظم 
واحد بر این موضوع مهم تاکید دارند.حضرت آیت الله 
خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی در اجرای بند یک 
از مشورت  و پس  اساسی  قانون  دهم  و  یکصد  اصل 
اواخر سال گذشته  نظام،  با مجمع تشخیص مصلحت 
برای  را  دریامحور  اقتصاد  توسعه  کلی  سیاست های 
اقدام به روسای قوای سه گانه و رئیس مجمع تشخیص 

مصلحت نظام ابلاغ کردند.
2۷ آبان ماه امسال نیز رئیس جمهور مسعود پزشکیان در 
به  اشاره  با  بررسی طرح های توسعه دریامحور  جلسه 
اولویت دهی دولت به اقتصاد دریامحور و اهمیت رونق 
این بخش بر رشد، توسعه و آبادانی کشور تصریح کرد: 
دولت مصمم به اجرای طرح های توسعه ای دریامحور 

است.
کلی  سیاست های  اجرای  برای  همدلی  و  یکصدایی  بنابراین 
توسعه اقتصاد دریامحور در کشورمان کاملا روشن است و در 
این میان به جرات می توان گفت که جزایر راهبردی ایران در 
خلیج همیشه فارس نقش موثری در تحقق این هدف ارزشمند 
دارند و با رویکردی که دولت چهاردهم در پیش گرفته، دیری 
نخواهد پایید که اقتصاد دریامحور در پهنه بی کران جمهوری 
برای بررسی آخرین وضعیت  ایران شکوفا شود.پس  اسلامی 
جزایر خلیج فارس در حوزه هرمزگان به سراغ مدیرکل توسعه 
و عمران جزایر این استان رفتیم.عبدالرسول دریایی در گفت 
و گو با خبرنگار ایرنا، ضمن اشاره به اقدامات موثر در جزایر 
این استان، اظهار کرد: تعیین ردیف اعتباری مصوب در لایحه 
بودجه به عنوان کمک به تامین آب و برق از یک هزار و 1۹۰ 
میلیارد ریال به مبلغ ۶ هزار و ۴۰۰ میلیارد ریال با افزایش بیش 
از ۴۰۰ درصدی همراه بود که موجب رفع مشکلات آب و 
برق جزایر خواهد شد؛ از اقدامات و پیگیری های انجام شده 
توسط دولت در مسیر توسعه زیرساخت های جزایر استان بوده 
است.وی اضافه کرد: موافقت دولت با پیشنهاد استان مبنی بر 
در  )ابوموسی(  بوموسی  توسعه شهرستان  احکام  گرفتن  قرار 
برنامه هفتم توسعه کشور در قالب )بند الف تبصره یک ماده 
۶1( با موافقت دولت و کمیسیون تلفیق به تصویب نمایندگان 
مجلس از دیگر اقدامات در مسیر توسعه زیرساخت های جزایر 

استان به ویژه جزایر شهرستان بوموسی بوده است.
برای  سربازی  از  معافیت  امتیاز  اعطای  کرد:  تاکید  دریایی 
سال   12 که  افرادی  برای  خانواده  پدر  یا  فرزندان  از  یکی 
سابقه سکونت در جزایر بوموسی، تنب بزرگ، تنب کوچک، 
لارک، سیری، فاروربزرگ، فارورکوچک و هندورابی از دیگر 
اقدامات در مسیر پیشرفت و افزایش جمعیت جزایر بوده که 

توسط دولت جمهوری اسلامی ایران درحال انجام است.
جزایر  مدارس  برای  بومی  معلم  نفر   ۵۰ جذب  مجوز 

هرمزگان
مجوز  به  اشاره  با  هرمزگان  جزایر  عمران  و  توسعه  مدیرکل 
گفت:  استان،  جزایر  در  بومی  جوانان  به کارگیری  و  جذب 
مجوز جذب ۵۰ نفر معلم بومی برای مدارس جزایر استان و 
مجوز به کارگیری 11۰ نفر از جوانان بومی شهرستان بوموسی 
دیگر  از  شهرستان  این  سیری  قاره  فلات  نفت  شرکت  در 
هرمزگان  جزایر  افزایش جمعیت  راستای  در  دولت  اقدامات 

بوده است.
جزایر  توسعه  راستای  در  اقدامات  دیگر  از  کرد:  اضافه  وی 
هرمزگان می توان به اخذ عوارض آلایندگی نفت فلات قاره 
سیری و تصویب معافیت مالیات کارکنان و واحدهای تولیدی 
و خدماتی جزایر بوموسی، تنب بزرگ، تنب کوچک، لارک، 
کمیسیون  در  هندورابی  و  فارورکوچک  فاروربزرگ،  سیری، 

اقتصادی دولت تا 2۵ سال اشاره کرد.
دریایی با اشاره به تصویب ۶2 مصوبه برای توسعه بوموسی 
مشکلات  رفع  و  توسعه  برای  مصوبه   ۶2 گفت:  دولت،  در 

شهرستان بوموسی در دولت تصویب شد که تاکنون ۸۰ درصد 
مصوبات آن اجرایی شده است.

مدیرکل توسعه و عمران جزایر هرمزگان اضافه کرد: همچنین 
برای توسعه زیرساخت ها و ارتقای خدمات رسانی به جزیره 
بوموسی با ردیف اعتباری اختصاصی از ۳۰۰ میلیارد ریال به 
مبلغ ۷۰۰ میلیارد ریال )ویژه تردد و لجستک( با افزایش بیش 
از 1۳۰ درصدی درنظر گرفته شد که این امر موجب افزایش 

تعداد پروازهای بندرعباس - بوموسی از 2 پرواز در هفته به 
و  پرواز  به هشت  برگشت  احتساب  با  پرواز رسید که  چهار 
اضافه شدن 2 شناور مسافربری در هفته از شهرستان بندرلنگه 
جزایر  توسعه  به  اشاره  با  است.دریایی  شده  بوموسی  به 
نیز  روستایی  و  شهری  خدمات  و  عمران  مسکن،  حوزه  در 
افزود: تکمیل و بهره برداری از 11۸ واحد مسکونی در جزایر 
واحد   ۴۸۷ پروژه  اجرایی  عملیات  آغاز  هرمز،  و  بوموسی 
قالب طرح نهضت ملی مسکن در سطح جزایر  مسکونی در 
بوموسی، هرمز و لارک از جمله این طرح ها در مسیر توسعه 
عمرانی جزایر هرمزگان بوده است.عمران و خدمات شهری و 
روستایی، افزود: تکمیل و بهره برداری از 11۸ واحد مسکونی 
در جزایر بوموسی و هرمز، آغاز عملیات اجرایی پروژه ۴۸۷ 
در سطح  مسکن  ملی  نهضت  قالب طرح  در  مسکونی  واحد 
جزایر بوموسی، هرمز و لارک از جمله این طرح ها در مسیر 
توسعه عمرانی جزایر هرمزگان بوده است.وی خاطرنشان کرد: 
بهسازی و آسفالت معابر به میزان ۸۶ هزار مترمربع در سطج 
بهسازی  بزرگ، لارک و هرمز،  تنب  بوموسی، سیری،  جزایر 
معابر روستایی قشم شامل زیرسازی، جدول گذاری و آسفالت 
معابر در 2۰ روستا، اجرای فاز نخست طرح زیباسازی جزیره 
جمله  از  بوموسی  صنعتی  شهرکت  زیرساخت  اجرای  هرمز، 
است. بوده  هرمزگان  جزایر  در  عمرانی  توسعه  های  پروژه 

پیشرفت جزایر  به  هرمزگان  عمران جزایر  و  توسعه  مدیرکل 
گفت:  و  کرد  اشاره  نیز  درمان  و  بهداشت  حوزه  در  استان 
ساخت، تکمیل و تجهیز چهار پایگاه اورژانس 11۵ در سطح 
ام  مرکز  راه اندازی  شامل  درمانی  مراکز  تجهیز  قشم،  جزیره 
جزایر  سطح  در  دیجیتال  رادیولوژی  و  سونوگرافی  آی،  .آر 
خدمات  مرکز   2۸ تجهیز  و  ساخت  هرمز،  و  قشم  بوموسی، 
بهداشتی، درمانی و محل اقامت زیست پزشک در جزایر قشم، 
هرمز و هنِگام از جمله این طرح ها در حوزه بهداشت و درمان 

جزایر هرمزگان بوده است.
 1۷ احداث  اجرایی  عملیات  آغاز  کرد:  اضافه  مسوول  این 
پزشک  زیست  اقامت  و محل  درمانی  بهداشتی،  مرکز جدید 
در جزایر قشم و بوموسی، احداث کلینیک تخصصی جزیره 
لاوان در زمینی به مساحت ۹۵۰ مترمربع و با پبشرفت فیزیکی 
۷۵ درصد، ساخت و تجهیز آمبولانس دریایی جزیر بوموسی 
و استقرار آمبولانس هوایی برای ارائه خدمات اورژانس بین 
جزایر و سرزمین اصلی از دیگر پروژه های حوزه بهداشت و 

درمان در جزایر استان بوده که می توان به آن ها اشاره کرد.
فاضلاب،  و  توسعه جزایر در حوزه آب  به  اشاره  با  دریایی 
هزار   1۶ میزان  به  آب شیرین کُن  ظرفیت  افزایش  کرد:  اظهار 
مترمکعب در شبانه روز در سطح جزایر بوموسی، هرمز، تنب 
بزرگ، روستاهای باسعیدو، صلخ، سوزا و شهر قشم، ساخت 
آب شیرین کن به میزان 2 هزار و ۵۰۰ مترمکعب در شبانه روز 
از  هرمز  و  بوموسی  جزایر  در  سال جاری  پایان  تا  تکمیل  و 

جمله طرح های این حوزه در جزایر هرمزگان بوده است.

ذخیره  مخازن  احداث  اجرایی  عملیات  کرد:  خاطرنشان  وی 
آب به میزان 1۳ هزار و ۵۰۰ مترمکعب با پیشرفت فیزیکی ۸۵ 
بازسازی  درصد در سطح جزایر قشم و بوموسی، احداث و 
مخازن آب به میزان 1۸ هزار و ۶۰۰ متر مکعب در سطح جزایر 
کیلومتر   1۰۷ اصلاح  و  اجرا  لاوان،  و  هنگام  لارک،  هرمز، 
بوموسی،  جزایر  در سطح  فاضلاب  شبکه  و  آب  انتقال  خط 
هرمز، قشم و هندورابی و نصب یک هزار و ۸۰ فقره انشعابات 
مشترکان در جزایر بوموسی، تنب بزرگ، تنب کوچک 
و هرمز از دیگر پروژه های توسعه جزایر در حوزه آب 

و فاضلاب است که می توان به آن ها اشاره کرد.
به  اشاره  با  هرمزگان  و عمران جزایر  توسعه  مدیرکل 
پروژه های توسعه جزایر در حوزه برق گفت: برق رسانی 
به 1۹۸ واحد مسکونی جدید در جزایر بوموسی، تنب 
بزرگ و هرمز، تامین روشنایی معابر و رینگ به طول 
۷.۷ کیلومتر در سطح جزایر هرمز و قشم، احداث و 
اصلاح شبکه تامین و افزایش طول خطوط انتقال برق 
به طول 121 کیلومتر در جزایر بوموسی، لارک، هنگام، 
قشم و تنب کوچک و خرید، نصب و راه اندازی چهار 
دستگاه مولد برق در نیروگاه تنب بزرگ از جمله این 

طرح ها بوده است.
وی افزود: همچنین احداث نیروگاه 1۰ مگاواتی جزیره 
هرمز با پیشرفت فیزیکی ۷۰ درصد، احداث زیرساخت 
نیروگاهی و تامین پنج دستگاه مولد با مجموعه ظرفیت 
2 هزار و ۵۷۵ کاوا برای جزیره لارک، احداث 2 پست ۶۳ و 
2۳۰ کیلوولت و افزایش ظرفیت پست های انتقال به میزان 2۰۵ 
مگاولت برق در سطح جزیره قشم از دیگر طرح های توسعه 

برق جزایر هستند.
صدور یکهزار و ۹۶۴ فقره مجوز صید در جزایر هرمزگان

مدیرکل توسعه و عمران جزایر هرمزگان به طرح های توسعه 
جزایر در حوزه شیلات نیز اشاره کرد و گفت: صدور یکهزار 
و ۹۶۴ فقره مجوز صید در سطح جزایر قشم، هنگام، هرمز، 
میگوی  تولید  سطح  افزایش  بزرگ،  تنب  و  بوموسی  لارک، 
پرورشی در جزیره قشم به میزان ۴۹۴ هکتار، بازسازی مراکز 
ذخایر آبزیان استقرار زیستگاه مصنوعی به تعداد ۶۰۰ سازه در 

جزایر قشم و کیش از جمله این طرح ها بوده است.
بازسازی  مرکز  احداث  اجرایی  عملیات  کرد:  تصریح  وی 
قشم،  جزیره  اطراف  در  آبزیان  ژنتیکی  ذخایر  از  حفاظت  و 
بهره برداری از فاز اول و دوم بندر صیادی رمچاه جزیره قشم 
اصلی موج شکن و گسترش حوضچه  بازوی  احداث  شامل 
آرامش و دایک، بهسازی اسکله های شناور صیادی در سطح 
جزایر بوموسی و قشم، تکمیل و بهره برداری از سردخانه 2۵۰ 
تنی شیلات در جزیره تنب بزرگ و واگذاری سردخانه 2 هزار 
تنی بوموسی به بخش خصوصی در راستای سرمایه گذاری و 
فعالسازی سردخانه یاد شده از دیگر پروژه هایی است که می 

توان به آنها اشاره کرد.
دریایی همچنین با اشاره به توسعه جزایر هرمزگان در حوزه 
بنادر و دریانوری، اظهار کرد: احداث پنج واحد اسکله شناور 
در بنادر شهرستان قشم، بهره برداری از طرح توسعه و لایروبی 
 ۶۷ میزان  به  لارک  حوضچه  لایبروبی  قشم،  بهمن  حوضچه 
هزار متر مکعب احداث و بهسازی بندر چند منظوره بوموسی 
شامل احداث ساختمان مرجع دریایی، ترمینال مسافری، موج 
شکن، بازسازی، رمپ فلزی، نوسازی شبکه برق بندر، تعمیر 
از  ری  ایکس  دستگاه  نصب  و  مسافری  سالن  و  کنترل  برج 
هرمزگان  جزایر  دریانوردی  و  بنادر  حوزه  در  پروژه ها  دیگر 
مرز  کیلومتر  از ۹۰۰  بیش  بودن  دارا  با  است.استان هرمزگان 
عمان  دریای  در  )جاسک(  استان  شرق  سواحل  از  دریایی 
و  )پارسیان(  استان  شرق  در  خلیج فارس  نیلگون  سواحل  تا 
برخورداری از جزایر 1۴ گانه خلیج فارس، یکی از مهم ترین 

و راهبردی ترین استان های ایران است.
»جزایر  دسته   2 به  را  خلیج فارس  در  موجود  ایرانی  جزایر 
مسکونی« و »جزایر غیر مسکونی« می توان تقسیم بندی کرد؛ 
کیش،  هرمز،  هنگام، لارک،  قشم،  شامل  مسکونی  جزایر  که 
لاوان، ابوموسی، هندرابی، تنب بزرگ، تنب کوچک، سیری، 
فرور بزرگ، جزیره فارسی، خارک و خارکو است و جزایر 
غیرمسکونی شامل جزایر فرورگان، شیدور، عباسک، شیف، ام 
الکرم، نخیلو، جبرین، ام سیله - گرم، بونه، دارا، قبر ناخدا، 
و  مُهَناّ  میر  مُرغی، جزیره  مُطاف،  دندون،  سه  مولیات،  خرو، 

چراغی است.

تقدیر از میثم الوان پور شهردار بندر آستارا به مناسبت حمایت از نمایش »جلوه های عاشقی«

قاچاقچیان لوازم خانگی در همدان بیش از ۶ میلیارد ریال جریمه شدند

سرهنگ غلامرضا ملک علیپور، دبیر اجرایی دومین کنگره 
ملی ۸ هزار شهید استان گیلان، به همراه سید محمد جواد 
و  گیلان  بسیج  هنری  آفرینش های  مرکز  رئیس  جعفری، 
هنری  و  محتوایی  مشاور  و  طراح  رحمانی،  مجید  دکتر 
مهندس  منزل  در  حضور  با  عاشقی«،  »جلوه های  نمایش 
میثم الوان پور، شهردار بندر آستارا، از وی عیادت کردند.

این دیدار به منظور حمایت و پشتیبانی شهرداری از نمایش 
قهرمانان شهید  از  دیدنی  »جلوه های عاشقی«، که روایتی 
سرزمین گیلان در قالب اجلاسیه شهدا است، برگزار شد.

 در این جلسه، حاضرین ضمن ابراز همدردی با شهردار 
که به تازگی برای بار سی و پنجم تحت عمل جراحی قرار 
گرفته است، از تلاش ها و حمایت های ایشان در راستای 

برگزاری این نمایش تقدیر کردند.
سرهنگ ملک علیپور در این دیدار اظهار داشت: »حمایت 
شهرداری بندر آستارا از نمایش های فرهنگی و هنری، به 
ارادت  و  تعهد  نشان دهنده  شهدا،  یادبود  زمینه  در  ویژه 
اسلامی  انقلاب  ارزش های  و  ملی  قهرمانان  به  مسئولین 

است.«
»جلوه های  »نمایش  افزود:  نیز  جعفری  جواد  محمد  سید 
و  ایثار  فرهنگ  با  جوان  نسل  تا  است  فرصتی  عاشقی« 
شهادت آشنا شوند و یاد و خاطره شهدا را زنده نگه دارند.«

و  شد  برگزار  دوستانه  و  صمیمی  فضایی  در  دیدار  این 
نشان دهنده همبستگی جامعه فرهنگی و هنری با مسئولین 

شهری در راستای پاسداشت یاد و خاطره شهدا بود.

 ۶ محکومیت  از  همدان  استان  حکومتی  تعزیرات  مدیرکل 
میلیارد و ۵2۹ میلیون ریالی قاچاقچیان لوازم خانگی در این 
استان خبر داد.مرضیه یونسی اظهار کرد: شعبه ویژه رسیدگی 
به تخلفات قاچاق کالا و ارز گلوگاه شهید زارعی به پرونده 
قاچاق ۶۰ دستگاه سرخ کن خارجی به ارزش 2 میلیارد ریال 
رسیدگی کرد.مدیرکل تعزیرات حکومتی همدان افزود: شعبه 
پس از رسیدگی و با توجه به ارائه نشدن مدارک گمرکی، اتهام 
انتسابی را محرز و متخلف را علاوه بر ضبط کالا کشف شده 
به پرداخت جزای نقدی محکوم کرد.وی ادامه داد: همچنین 
شعبه در ازای ضبط خودرو حامل، به دلیل بیشتر بودن ارزش 
میلیارد   2 پرداخت  به  را  متخلف  قاچاق  از کالا  نقلیه  وسیله 
ریال معادل کالا قاچاق و در مجموع به پرداخت چهار میلیارد 
ریال جزای نقدی محکوم کرد.یونسی اظهار کرد: با گزارش 
ماموران پلیس امنیت اقتصادی پیرامون کشف محموله قاچاق 
جا ساز شده از یک خودرو کامیون در محل ایست و بازرسی 
به  رسیدگی  برای  تخلف  این  پرونده  زارعی،  شهید  گلوگاه 

تعزیرات حکومتی ارسال شده بود.
دریافت جریمه قاچاقچی کولر گازی در گلوگاه

وی همچنین از دریافت جریمه ۵۷۳ میلیون ریالی برای قاچاق 
لوازم خانگی خبر داد و گفت: شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات 
 2 قاچاق  پرونده  به  زارعی  شهید  گلوگاه  ارز  و  کالا  قاچاق 
دستگاه کولر گازی به ارزش 2۸۶ میلیون ریال رسیدگی کرد.

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان همدان افزود: شعبه پس از 
بررسی و با توجه به ارائه نشدن مدارک گمرکی، اتهام قاچاق 
کالا را محرز و علاوه بر ضبط کالاهای کشف شده، متخلف 

را به پرداخت 2۸۶ میلیون ریال جزای نقدی محکوم کرد.
یونسی ادامه داد: شعبه به ازای ضبط خودرو حامل، متخلف را 
به دلیل بیشتر بودن ارزش وسیله نقلیه از کالای قاچاق، معادل 
ارزش کالا به پرداخت جریمه و در مجموع به پرداخت ۵۷۳ 
اظهار کرد: واحد  نقدی محکوم کرد.وی  میلیون ریال جزای 
اجرای احکام تعزیرات حکومتی گلوگاه شهید زارعی با قطعی 

شدن حکم صادره، جریمه این متخلف را دریافت کرد.

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان همدان گفت: ماموران پلیس 
شهید  گلوگاه  در  مستقر  همدان  شهرستان  اقتصادی  امنیت 
کالای  محموله  شهری  بین  اتوبوس  دستگاه  یک  از  زارعی 
به  رسیدگی  برای  را  آن  تخلف  پرونده  و  کشف  را  قاچاق 

تعزیرات حکومتی ارسال کردند.
دریافت جریمه قاچاقچی خرد کن

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان همدان همچنین از دریافت 
لوازم  قاچاقچی  ریالی  میلیون   ۹۵۶ و  میلیارد  یک  جریمه 
خانگی در شهرستان کبودرآهنگ خبر داد و گفت: این پرونده 
در شعبه اول بدوی و رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز 
شهرستان کبودرآهنگ برای قاچاق 2۰ دستگاه خرد کن برقی 

به ارزش ۹۷۸ میلیون ریال رسیدگی شد.
یونسی افزود: شعبه پس از رسیدگی و با توجه به ارائه نشدن 
بر  علاوه  متخلف  و  محرز  را  انتسابی  اتهام  گمرکی،  مدارک 
ضبط کالا به پرداخت ۹۷۸ میلیون ریال جریمه نقدی محکوم 

شد.
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روزهای خوب تیم زنان پرسپولیس 
در لیگ یک؛ 

تیمیکهبویصعودمیدهد

همه آنچه که باید از جنجالی ترین 
تیم ملی ایران بدانید؛ 

پایتاج،جلالیوخانمِخاص
درمیاناست!

کاپیتان سابق تیم ملی: 

ابقایشمساییکاردرستیبرایفوتسالایرانبود
بازیکن پیشین تیم ملی فوتسال ایران بر لزوم برنامه ریزی های 
گفت:  و  کرد  تاکید  ملی  تیم  برای  مدت  بلند  و  مدت  کوتاه 
وحید شمسایی با جوانگرایی که در تیم ملی انجام داد نیاز به 

زمان بیشتری دارد.
در تیم ملی فوتسال ایران پس از آنکه نتوانست در رقابت های 
بگذارد و در  نمایش  به  از خود  جام جهانی عملکرد موفقی 
مرحله یک هشتم نهایی برابر مراکش حذف شد صحبت هایی 
مبنی بر احتمال تغییر سرمربی به گوش می رسید اما در نهایت، 
فدراسیون فوتبال و کمیته فنی تصمیم گرفت وحید شمسایی 

را به مدت یک سال دیگر به عنوان سرمربی ابقاء کند.
محمد طاهری، کارشناس فوتسال و بازیکن پیشین تیم ملی، در 
گفت وگو با خبرنگار مهر، به بررسی شرایط تیم ملی و آینده 
این تیم پرداخت و همچنین راجع به نیم فصل اول لیگ برتر 

صحبت هایی را مطرح کرد.
وحید شمسایی با شجاعت دست به جوان گرایی زد

عنوان  به  شمسایی  وحید  ابقای  خصوص  در  طاهری  محمد 
سرمربی تیم ملی گفت: وحید شمسایی حدود دو سال و نیم 
کار  نسل  تغییر  پروسه  کرد.  قبول  را  بسیار سختی  کار  پیش 
بسیار سختی است و هر مربی نمی تواند این چالش را قبول 
میادین  در  کمتر  که  را  جدید  بازیکن  سری  یک  اینکه  کند. 
بین المللی تجربه دارند در رقابت های آسیایی و جهانی مورد 

استفاده قرار دهد کار بزرگی است.
وی در ادامه گفت: اما وحید شمسایی با شجاعت این کار را 
به خوبی جلو  را  پروسه سخت  این  شروع کرد و خیلی هم 
برد. در رقابت های جام ملت های آسیا خیلی از بازیکن ها برای 
اولین بار در رقابت های بین المللی شرکت می کردند و تجربه 

آن چنانی نداشتند و توانستند نایب قهرمان شوند.
شمسایی زمان کمی در اختیار داشت

وی ادامه داد: در دوره بعدی جام ملت های آسیا هم توانست 
به قهرمانی دست پیدا کند. جام جهانی هم مسابقاتی است که 
بازیکنان  تا  دارد  بیشتری  زمان  به  نیاز  و  است  بسیار سخت 
بتوانند به این سطح از بازی ها برسند. معتقدم شمسایی برای 
آنکه بازیکنان را آماده جام جهانی کند زمان کمی در اختیار 

داشت.
طاهری گفت: درست است که جام جهانی طبق خواسته عموم 
پیش نرفت اما تیم در مسیر درستی قرار داشت. مراکش تیمی 
بود که بهترین تیم سال جهان شد و در آن بازی هم بازیکنان 
نمایش خوبی در نیمه دوم داشتند ولی در نیمه اول نتوانستند 

به خوبی از دروازه مراقبت کنند و آن اتفاقات رقم خورد.
نباید اسطوره سوزی کنیم

فنی  کمیته  نظر  تأیید  ادامه ضمن  در  ملی  تیم  پیشین  کاپیتان 
اعضای  گرفت.  درستی  تصمیم  فنی  کمیته  نظرم  به  گفت: 
وحید  ابقای  و  هستند  بزرگی  و  باتجربه  افراد  هم  کمیته  این 
اسطوره های  از  یکی  او  بود.  هوشمندانه ای  تصمیم  شمسایی 
فوتسال ایران و جهان است. امیر قلعه نویی حرف درستی زد و 
ما نباید اسطوره سوزی بکنیم. قطعاً الان که بازیکنان باتجربه تر 
شده اند اگر شمسایی زمان کافی داشته باشد می تواند نتایج 
هم  با  همه  فوتسال  اهالی  همه  امیدوارم  کند.  کسب  خوبی 
باید  که  جایگاهی  به  ملی  تیم  تا  بدهیم  هم  دست  در  دست 

داشته باشد برسد.
غفلت کنیم به جمع ۴ تیم برتر آسیا هم نمی رسیم

این کارشناس فوتسال بر لزوم برنامه ریزی برای آینده تیم ملی 
تاکید کرد و گفت: سال به سال تیم ها پیشرفت می کنند و این 
نتیجه سرمایه گذاری است که در سال های گذشته در رده های 
پایه انجام داده اند و الان نتیجه و ثمره این سرمایه گذاری را 

برداشت می کنند.
تاجیکستان  مثل  تیم هایی  آسیا  ملت های  جام  در  گفت:  وی 
نداشتند  گفتن  برای  حرفی  قبلًا  که  افغانستان  و  اندونزی  و 
توانستند عملکرد خوبی از خود به نمایش بگذارند و سال به 
سال بهتر می شوند. اگر ما بخوابیم و از فیفادی ها و بازی های 
تدارکاتی غافل شویم حتی صعود به جمع ۴ تیم برتر آسیا در 

دوره بعد هم کار بسیار سختی خواهد بود.
کمیته  فدراسیون،  از  که  شناختی  به  توجه  با  داد:  ادامه  وی 
فوتسال و وحید شمسایی و بازیکنانش که همیشه آماده کار و 
تشنه موفقیت هستند می توانیم کار کنیم و در سال های آینده 
همچنان گزینه اصلی قهرمانی در آسیا باشیم. اما باید از همین 
امروز باید کار کنیم. نیاز داریم یک برنامه کوتاه مدت برای 
جام ملت های آینده و یک برنامه بلند مدت برای جام جهانی 
داشته باشیم و از امروز اجرا کنیم. تا جایی که خبر دارم وحید 

شمسایی برنامه بسیار خوبی را تدوین کرده است.
لطمه  تیم  به  تلویزیونی  برنامه های  در  شمسایی  حضور 

وارد نکرد
که  است  این  می شود  شمسایی  وحید  که  انتقاداتی  از  یکی 
موجب  جانبی  و  تلویزیونی  برنامه های  برخی  در  او  حضور 
می شود تمرکز او کاملًا معطوف به تیم ملی نباشد و در نتیجه 
تأثیر منفی روی عملکرد تیم به لحاظ فنی یا روانی داشته باشد. 
در  برنامه ها  این  اگر  گفت:  این خصوص  در  طاهری  محمد 
زمانی باشد که اردوی تیم ملی برگزار می شود و وقت سرمربی 
و تیم ملی را بگیرد قطعاً اشتباه است. اما تا آنجا که خبر دارم 
این برنامه ها زمانی ضبط شده است که نه اردویی بوده و نه 

لطمه ای به رصد کردن مسابقات لیگ زده است.
آن  از  بعد  و  بازی می کردم  زمانی که  در  داد: من  ادامه  وی 
آدمی نبودم که بخواهم به کسی زنگ بزنم و از کسی چیزی 
وحید  و  من  بروم.  جلو  سالم  کردم  سعی  همیشه  بخواهم. 
شمسایی در بیرون از محیط ورزشی رفیق هستیم و در تیم های 
ملی و باشگاهی با هم هم تیمی بودیم و گاهی هم رقابت های 

ورزشی داشتیم.
این کارشناس فوتسال گفت: وحید شمسایی سمبل و اسطوره 
فوتسال ما است و باید به اسطوره ها احترام بگذاریم. خیلی ها 
نمی دانند که پیشنهادات وسوسه کننده ای با مبالغ مالی و بعد 
است  شده  مطرح  شمسایی  وحید  به  خوبی  خیلی  رسانه ای 
شاید  که  حالی  در  است.  کرده  رد  را  پیشنهادات  این  او  و 

آن  از  راحتی  به  می شد  مطرح  پیشنهادات  این  کسی  هر  به 
نمی گذشت.

حتی  را  لیگ  بازیکنان  از  خیلی  شمسایی  وحید  گفت:  او 
به قابلیت های فردی آن ها  بازیکنان لیگ یک را می شناسد و 
شد  پخش  زمانی  اما  تلویزیونی  برنامه های  این  دارد.  اشراف 
که این شبهه را به وجود آورده است که وحید شمسایی در 
زمان اردو یا مسابقات در این برنامه ها حاضر شده است. این 
بی انصافی است چیزی را نقد کنیم که زمان آن را نمی دانیم.

به  را  تیم های مطرح  توانستند  برتر  لیگ  تیم های جوان 
چالش بکشند

بازیکن پیشین تیم ملی فوتسال در خصوص شرایط لیگ برتر 
در نیم فصل اول گفت: در آغاز لیگ چاره ای جز این نبود که 
استارت مسابقات لیگ زده شود و این اتفاق افتاد و پس از آن 
هم چاره هم جز این نبود که لیگ به دلیل آماده سازی تیم ملی 

برای جام جهانی تعطیل شود.
سازی  آماده  نتوانستند  که  تیم هایی  نظرم  به  داد:  ادامه  وی 
خوبی داشته باشند در مقایسه با تیم هایی مثل گیتی پسند، مس 
سونگون و کراپ الوند که آماده سازی خوبی در پیش فصل 
داشتند از این شرایط استفاده کردند. این مساله به اجبار اتفاق 
افتاد و از دست کمیته فوتسال و تیم ملی خارج بود. به هر 
حال تیم ملی باید در جام جهانی شرکت می کرد و این وقفه 

اجباری بود.
کیفیت  از  لیگ  گفت:  لیگ  کیفیت  خصوص  در  طاهری 
گفتمان  سفیر  مانند  جوانی  تیم  اینکه  بود.  برخوردار  بالایی 
برابر تیم های قدرتمندی مانند گیتی پسند بازی باکیفیتی ارائه 
می دهد اتفاق خوبی است. ضمن اینکه لیگ امسال از دو قطبی 

که در فصول شاهد بودیم خارج شده که اتفاق مثبتی است.
مس  پسند،  گیتی  مانند  تیم هایی  اینکه  گفت:  پایان  در  وی 
هستند  قهرمانی  مدعی  زمین  گهر  و  الوند  کراپ  سونگون، 
بازگشت  این،  بر  علاوه  است.  شده  لیگ  جذابیت  موجب 
بازیکنان لالیگایی هم به جذابیت بازی ها و هم به کیفیت فنی 
بازیکن جوان  بازیکن جوان جلوی  وقتی  است.  کمک کرده 
مسابقه  مسابقه ای  هیچ  و  می کند  پیدا  انگیزه  می گیرد  قرار 
بالای جدول  در  تیم ها  کم  فاصله  به  توجه  با  نیست.  راحتی 
از  نیم فصل دوم خواهیم داشت که هم  لیگ جذاب تری در 
یک لیگ جذاب لذت ببریم و هم تیم ملی از این پویایی بهره 

مند شود.

سرمربی تیم ملی فوتسال پس از ادامه همکاری یا فدراسیون 
فوتبال گفت: به گذشته فکر نمی کنیم بلکه به اشتباهات مان در 
کنیم.  کم  را  اشتباهات  می کنیم  سعی  و  می کنیم  فکر  گذشته 
نیستیم.  گذشته  آدم  آن  دیگر  و  شده  بیشتر  قبل  از  تجربه مان 
که  هستند  آن ها  هستند،  ملی  تیم  اصلی  بازوهای  باشگاه ها 
بازیکن می سازند. تیم ملی جای هماهنگی و انتخاب است و 

جای یادگیری نیست.
وحید شمسایی، سرمربی تیم ملی فوتسال در گفت وگو با ایسنا 
درباره ارزیابی از کیفیت لیگ برتر گفت: لیگ را در شرایطی 
که قرار است یک برنامه ریزی جدید داشته باشیم دنبال می کنم. 
هستیم.  ملی  تیم  تقویت  دنبال  به  حیاتی  پست  سه  تا  دو  در 
الوند - گهرزمین سیرجان(  بازی روز جمعه )کراپ  از  جدا 
زیر  را  بازیکنان  و  بازی ها  همه  کردم،  تماشا  نزدیک  از  که 
اختیار  در  ملی  تیم  هدایت  لحظه ای که سکان  تا  داریم.  نظر 
ما است، هیچ کم و کسری نمی گذاریم و همه تلاش خود را 
می کنیم. به همین دلیل و به واسطه نگاه ویژه به بازیکنان لیگ 
را زیر نظر داریم، مخصوصا با پروسه جدید و تفکری که باید 
نسبت به چهار سال آینده برای تیم ملی با هر مربی  و نگرشی 

داشته باشیم. 
پروسه هر مربی ۴ تا ۶ سال است 

تیم  در  جوان گرایی  فرآیند  درباره  فوتسال  ملی  تیم  سرمربی 
 ۶ تا   ۴ مربی  هر  پروسه  کرد:  اظهار  روند،  این  ادامه  و  ملی 
سال است و ما برای جام جهانی ۲۰۲۴ دو سال و شش ماه 
زمان داشتیم. در سال ۲۰۲۲ که جام ملت های آسیا در کویت 
 ۱۰ که  شد  انجام  سرعتی  پروسه  یک  در  بازیکن  تغییر  بود، 
بازیکن جدید که اصلا تورنمنتی ندیده بودند را به مسابقات 
آسیایی بردم. سپس در رقابت های انتخاب جام جهانی تایلند 
پروسه دوم آغاز شد که میانگین سنی را مقداری بالاتر بردیم 
که  قبلی ها  باشند.  داشته  تجربه حضور  بازیکنان صاحب  که 
بازی کرده بودند به تیم اضافه شدند و یک سری ها را جابه جا 
به  تیم  میانگین سنی  در جام جهانی  پروسه سوم  در  کردیم. 
واسطه تجربه دو سال و نیم به ۳۰ سال رسید. اگر پروسه برای 

من چهار ساله بود، قطعا مسیر تغییر پیدا می کرد.
بازیکن که  بودند ولی ۱۶  بازیکن جام جهانی  افزود: ۱۴  او 

در  مدت  این  در  سال   ۲۵ تا   ۱۸ از سن  نبودند  جهانی  جام 
تورنمنت ها بازی کردند و این یعنی پشتوانه سازی خوبی انجام 
شده است. تیم ملی اکنون بازیکنانی با سن پایین دارد که دیگر 
صفر )بی تجربه( نیستند و همه بازی کرده اند اما پروسه چهار 
سال بعد برای هر مربی که از الان تا جام جهانی حضور دارد 
متفاوت است. بازیکنان جوانی که صاحب تجربه شده اند باید 
تجربه بیشتری کسب کنند و یک سری جوان که می خواهند 
اضافه شوند باید برای گرفتن جایگاه بجنگند. قطع به یقین تیم 
ملی برای بازیکنانی خواهد بود که آماده تر باشند ولی این یک 
پروسه دارد. در حالی که کار خود را جلو می برید این فرآیند 

هم باید ساخته و طی شود.
به گذشته نه ولی به اشتباهات مان در گذشته فکر می کنیم

وحید شمسایی با بیان اینکه »به گذشته فکر نمی کنیم بلکه به 
فدراسیون  داد:  ادامه  می کنیم«  فکر  گذشته  در  اشتباهات مان 
فوتبال دوست دارد که تیم هایش در هر رده و رشته ای نتیجه 
بگیرد. یک سری از موارد مشکل ساز است مانند پول هایی که 
به خاطر تحریم  در AFC و FIFA بلوکه شده است. حداقل برای 
رشته ما، برخی کشورها برای بازی با تیم های ایرانی به ایران 
نمی آیند، مانند کرواسی که قبل از جام جهانی به ایران نیامد. 
درباره امکانات ما همین هستیم و باید برویم و بجنگیم. در هر 
صورت قبل از جام جهانی از داشته های مان استفاده کردیم و 

به برزیل رفتیم.
فوتبال  فدراسیون  داد:  ادامه  ایران  فوتسال  ملی  تیم  سرمربی 
و کمیته فوتسال کمک کردند و به قزاقستان، تایلند و ویتنام 
رفتیم. در پروسه جدید بازیکنان باید در تیم ملی بازی کنند. 
به گذشته فکر نمی کنیم بلکه به اشتباهات مان در گذشته فکر 
می کنیم و سعی می کنیم که اشتباهات را کم کنیم. تجربه ما از 
قبل بیشتر شده و دیگر آن آدم گذشته نیستیم. باید بهتر شویم 
ولی اگر در آینده فکر کنیم که قدرت بلامنازع در آسیا هستیم، 
جهانی  جام  به  افغانستان  و  تاجیکستان  نیست.  اینطور  دیگر 
آمدند و در جام جهانی اوکراین و فرانسه سوم و چهارم دنیا 
شدند. تیم های نو ظهور به شدت کار می کنند و به سرعت در 
حال پیشرفت هستند. به عنوان مثال چندین و چند سال است 
که در باشگاهی قهرمان آسیا نشده ایم، در فوتبال هم به همین 
شکل. در والیبال سوم و چهارم دنیا شدیم اما بعد از آن چه 
شد؟ اگر به این ها فکر کنید و در باد برد بخوابید، قطعا آسیا را 

هم خیلی زود از دست می دهید.
تیم ملی جای هماهنگی است و جای یادگیری نیست

تیم  روی  پیش  اردوهای  درباره  فوتسال  ملی  تیم  سرمربی 
گفت: در این ماه یک اردو داریم که یک سری بازیکن دعوت 
خواهند شد. لیگ ادامه پیدا می کند و بعد از لیگ، یک اردو در 
فیفادی خواهیم داشت که در آن به دنبال انجام بازی دوستانه 
این  دنبال  به  شدیدا  اصولی  آقای  و  فوتسال  کمیته  هستیم. 
هستند که یک بازی انجام شود. اهداف ما این است که پروسه 
طی شود و بر اساس سلسله مراتب جلو برویم. قوانین متفاوت 
شده است، در فوتسال ۴ الی ۵ فیفادی داریم که هر کدام نهایتا 
۱۰ روز است و باید بازیکنان را جمع کنیم. باشگاه ها بازوهای 
اصلی تیم ملی هستند. آن ها هستند که بازیکن می سازند. تیم 
ملی جای هماهنگی و انتخاب است و جای یادگیری نیست. 

یادگرفتن باید در باشگاه ها باشد.
تیم  کادرفنی  به  مربی  اضافه شدن  درباره  پایان  در  شمسایی 
عنوان کرد: در گذشته و قبل از جام جهانی درخواست جذب 
اکنون  نشد.  نهایی  دلیل محدودیت زمان  به  داشتیم که  مربی 
زمان داریم. تا پایان سال مسیرمان را طی خواهیم کرد و سپس 

ان شاءالله تصمیم خواهیم گرفت.

شمسایی: 

بهگذشتهنهولیبهاشتباهاتگذشتهفکرمیکنیم
 تیم ملی جای هماهنگی است نه یادگیری!

عضو هیات مدیره استقلال به شایعه استعفای احمد شهریاری 
واکنش نشان داد.

عبدالعلی  جایگزین  شریعتمداری  محمد  که  شد  اعلام   
علی عسگری در پست مدیرعاملی هلدینگ خلیج فارس شده 

است.

مصطفی کارخانه عضو هیات مدیره استقلال در واکنش به این 
اتفاق در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: آقای علی عسگری آدم 
محترمی بود و جایگاه خوبی در مملکت ما دارد. قسمت این 
گونه بود که ایشان از مجموعه هلدینگ خارج شوند. تا زمانی 

که ایشان بود کارش را به بهترین نحو انجام داد.

هیات  از  شهریاری  احمد  استعفای  شایعه  به  واکنش  در  او 
مدیره استقلال ادامه داد: نه ایشان و نه بنده استعفا نداده ایم. تا 
زمانی که باشیم کارمان را با قدرت انجام خواهیم داد و زمانی 
برای  می رویم.  و  می بوسیم  را  دستشان  نباشید  گفتند  که  هم 

شریعتمداری هم آرزوی موفقیت می کنیم.

کارخانه:نهمن،نهشهریاریاستعفاندادهایم

تیم زنان پرسپولیس شروع خوبی در لیگ دسته اول نداشت اما 
رفته رفته اوج گرفته و در سودای آن است تا بتواند در موقعیت 

صعود، جایگاه خود را تثبیت کند.
مسیر  در  پرسپولیس  باشگاه  مسئولان   ،۳۶۰ فوتبال  گزارش  به 
تکمیل مدارک خود در راه دریافت مجوز حرفه ای، گام مهمی 
سراغ  به  و  برداشتند  زنان  فوتبال  عرصه  در  فعالیت  حوزه  در 
پرسپولیس  زنان  تیم  تا  رفتند  کرمانشاه  ئاکو  تیم  امتیاز  خرید 
آغاز  را  خود  فعالیت  مجدداً  تعلیق،  دهه   ۵ به  نزدیک  از  بعد 
باشگاه های  اکثریت  که  مسیری  برخلاف  شود.  احیا  و  کند 
فعال در فوتبال مردان در پیش گرفتند و راهی لیگ دو شدند، 
را  خود  کار  اول  دسته  لیگ  از  تا  گرفتند  تصمیم  سرخ پوشان 
آغاز نمایند تا بتوانند مسیر کوتاه تری برای حضور در سطح اول 

فوتبال زنان در پیش داشته باشند.
سرخ پوشان برای حضور در لیگ دسته اول به سراغ استخدام 
شادی رضایی رفتند و این سرمربی جوان و ۳۳ ساله که تجربه 
صعود به لیگ برتر را در کارنامه خود دارد، حالا امیدوار است 
بتواند این تجربه مهم را همراه تیم زنان پرسپولیس هم به دست 
در  شرکت کننده  تیم   ۱۲ شده،  انجام  قرعه کشی  از  بعد  آورد. 
لیگ دسته اول به ۲ گروه تقسیم شدند که پرسپولیسی ها در کنار 
تیم های پاس همدان، ایساتیس کران فارس، مهرگان پردیسس، 
وارش مازندران و شاهو کامیاران در گروه نخست قرار گرفتند.

موتور تیم زنان پرسپولیس گرم شد
پرسپولیسی ها فصل را با شکست مقابل تیم تازه لیگ یکی شده 
اما  کردند  آغاز  تهران  مرغوبکار  ورزشگاه  در  پردیس  مهرگان 
پرسپولیس  زنان  تیم  آخرین شکست  فعلًا  یک گله،  باخت  این 
مقابل  باخت  از  بعد  سرخ پوشان  که  چرا  می شود؛  محسوب 
مهرگان پردیس، توانستند در اولین بازی خانگی خود در لیگ 
در  و  بگذرند  کامیاران  شاهو  سد  از  یک  بر   ۴ نتیجه  با  یک، 
ورزشگاه شهید درفشی فر، جشن پیروزی گرفتند و پس از آن 
هم دست به کار بزرگی زدند و در همدان از سد پاس گذشتند 
را شکست  رقبای خود در مسیر صعود  از جدی ترین  یکی  تا 

داده باشند.
راه پر و پیچ خم صعود در انتظار سرخ ها

شاگردان رضایی در حالی از ۳ بازی اخیر خود در لیگ دسته 
اول فوتبال زنان، ۶ امتیاز به دست آورده اند که هنوز برای صعود 
از مرحله گروهی، 7 بازی مهم پیش روی سرخ پوشان است. نکته 
مهم آنکه بعد از رویارویی با پاس همدان، پرسپولیسی ها باید 
خود را برای یک جدال مهم دیگر آماده کنند و پس از سفر به 
برابر  به شیراز سفر کنند و  باید در هفته پیش رو  همدان، حالا 
ایساتیس کران فارس قرار گیرند که فصل گذشته در لیگ برتر 
بود و هم اکنون هم امتیاز با پرسپولیس و پاس همدانِ ۶ امتیازی 
به  باید  نیم فصل نخست هم سرخ پوشان  پایانی  است. در هفته 
شمالی  تیم  این  از  خانه  در  و  بروند  مازندران  وارش  مصاف 

پذیرایی کنند.
صدر جدول فعلًا سرخ رنگ نیست!

پاس همدان با ۶ امتیاز و تفاضل ۴+ در رتبه نخست جدول قرار 
دارد و پرسپولیس با ۶ امتیاز و تفاضل ۳+ در رتبه دوم است 
و ایساتیس کران فارس هم با ۶ امتیاز و تفاضل ۲+ در جایگاه 
سوم نامش به چشم می خورد. قانون بازی رودررو بعد از اعمال 
باعث  مسئله  همین  و  می شود  لحاظ  رفت وبرگشت  دور  نتایج 
نباشد؛  پرسپولیس  زنان  تیم  صدرنشین  از  خبری  فعلًا  تا  شده 
تیم،  دو  از  بیش  امتیازات  شدن  برابر  صورت  در  آنکه  ضمن 
جدول  سپس  و  بررسی  تیم ها  آن  رودرروی  بازی های  شرایط 
اصلی رقابت ها تنظیم می شود. گفتنی است که از هر گروه، دو 
تیم به مرحله حذفی لیگ دسته اول راه پیدا می کند و سرانجام 
برتر راهی  تیم  به مرحله حذفی، ۲  تیم صعودکننده  میان ۴  از 

لیگ برتر می شوند.

با وجود اعلام خبر برکناری فروزان سلیمانی از هدایت تیم 
و  است  تیم  این  سکان دار  همچنان  او  زنان،  فوتسال  ملی 

هم اکنون در کمپ ملی شاگردان خود را تمرین می دهد!
سال   ۶ طول  در  چند  هر  ایران  زنان  فوتسال  ملی  تیم 
گذشته، کم ترین فعالیت را در بین تیم های ملی داشته و در 
تورنمنت های مهمی چون جام ملت های آسیا حضور نیافته 
ایران  ملی  تیم های  از جنجالی ترین  یکی  این وجود،  با  اما 
شهرزاد  همکاری  پایان  از  بعد  که  چرا  می شود؛  محسوب 
مظفر با فدراسیون فوتبال، همواره بحث انتخاب سرمربی تیم 
فوتسال زنان ایران یک چالش مهم برای فدراسیون فوتبال 
بوده و بعد از دوره کوتاه همکاری با شهناز یاری، فروزان 

سلیمانی در این سمت مشغول به فعالیت شده است.
سلیمانی در اوایل آغاز به کار دوران مدیریت شهاب الدین 
نیلوفر  نام  حالی که  در  فوتبال،  فدراسیون  بر  عزیزی خادم 
اردلان و فاطمه شریف به عنوان گزینه مطرح بود، به یکباره 
سکان دار تیم ملی شد. در طول ۴ سال اخیر، تعویق مسابقات 
باعث  جام ملت ها و رقابت های قهرمانی داخل سالن آسیا 
شد تا تورنمنت کافا و البته تورنمنت دوستانه چین، مهم ترین 
آوردگاه ها برای حضور تیم ملی فوتسال زنان باشد که کسب 
مقام سوم در تورنمنت ۴جانبه چین باعث شد تا معادلات 

علیه برکناری سلیمانی رقم بخورد.
را  جانشین  انتخاب  و  سلیمانی  برکناری  خبر  جلالی 

اعلام کرد اما ...
اعضای کمیته فنی ابتدا تصمیم شان بر این بود که تا پایان 
سلیمانی  فروزان  به  آسیا  سالن  داخل  قهرمانی  مسابقات 
آمده  به دست  نتایج  براساس  آن،  از  بعد  و  بدهند  فرصت 
در این تورنمنت تصمیم بگیرند که این مسابقات به تعویق 
تا اعضای کمیته فنی، رأی  باعث شد  افتاد و همین مسئله 
گذشته  هفته  جلالی  مجید  بدهند.  سلیمانی  برکناری  به 
و  کرد  تایید  را  مسئله  این   »۳۶۰ »فوتبال  با  گفت وگو  در 
توضیح داد که بعد از بررسی کارنامه ۳ گزینه، چهره نهایی 
و  شده  انتخاب  سلیمانی  جانشینی  برای  فنی  کمیته  مدنظر 
را  جدید  سرمربی  به زودی  فوتبال  فدراسیون  هیات رئیسه 

مشخص می کند.
حمله سلیمانی به رئیس کمیته فنی؛ »کاره ای نیستی!«

فدراسیون  فنی  کمیته  رئیس  نقش  در  حالی  در  جلالی 
فوتبال این صحبت را مطرح کرد که بعد از این گفت وگو، 
فروزان سلیمانی در مصاحبه ای تند علیه مجید جلالی، رئیس 
برکناری اش  برای  فاقد صلاحیت  را  فدراسیون  فنی  کمیته 
از سمت سرمربیگری تیم ملی دانست و مدعی شد که در 
او در  از  از سوی فدراسیون،  برگزار شده  آخرین جلسات 
نقش سرمربی تیم ملی حمایت شده و جالب آنکه در مقطع 
کنونی، اردوی آماده سازی تیم ملی فوتسال زنان در کمپ 

تیم های ملی در حال برگزاری است!
اختلاف مشهود جلالی و تاج بر سر یک تیم خاص

سلیمانی،  فروزان  اظهارات  به  واکنش  در  جلالی  مجید 
گفت  و  داشت   »۳۶۰ »فوتبال  با  کوتاهی  گفت وگوی 
نمی تواند توضیح زیادی درباره این مسئله بدهد اما طی ۲-۳ 
خواهد  مشخص  زنان  فوتسال  ملی  تیم  تکلیف  آینده  روز 
شد. آنچه مشخص است اینکه میان کمیته فنی و هیات رئیسه 
فدراسیون فوتبال و مشخصاً بین مجید جلالی و مهدی تاج 
در زمینه انتخاب سرمربی تیم ملی فوتسال زنان اختلاف نظر 
وجود دارد و در این میان، ابقای دوباره سلیمانی در نقش 

سرمربی در نوع خود می تواند جالب توجه باشد.
زور آقامعلم می چربد یا بازهم سلیمانی ابقا می شود؟

طی  مطلوب،  نه چندان  عملکرد  وجود  با  سلیمانی  فروزان 
جایگاه  مختلف  مقاطع  در  توانسته  همواره  اخیر  سال   ۴
به  بازهم  به نظر می رسد  تیم ملی حفظ کند و  خود را در 
هیات رئیسه  آنکه  است. جالب  اتفاقی  چنین  رقم زدن  دنبال 
فدراسیون اختیار بررسی عملکرد کادرفنی تیم ها را به کمیته 
این  مورد  در  کمیته  این  نظر  نپذیرفتن  و  کرده  محول  فنی 
فوتسال  ملی  تیم  درباره  شک وشبهه ها  می تواند  خاص  تیم 
زنان را به اوج خود برساند. باید دید طی ۳-۲ روز آینده و 
بعد از مینی کمپ طراحی شده از سوی کادرفنی تیم فوتسال 
یا  و  می شود  صادر  سلیمانی  فروزان  برکناری  حکم  زنان، 
زور او به کمیته فنی می چربد و با توجه به در پیش بودن 
برگزار  آینده  سال  اردیبهشت ماه  که  آسیا  ملت های  جام 
خواهد شد، سلیمانی در سمت خود ابقا می شود و بازهم به 

همکاری اش با فدراسیون فوتبال ادامه خواهد داد.

جدید  پیشنهاد  سه  ارسال  قلی زاده  علی  مورد  در  خبر  آخرین 
برای انتقال زمستانی این وینگر تیم ملی ایران است.قلی زاده در 

پرسپولیس، به شرط رضایتنامه عبدالکریم!
خودت،  طولانی مدت  مصدومیت  پایان  در  قلی زاده  علی 
تا  توانسته  داشته و  پوزنان  لخ  ترکیب  به  بازگشت چشمگیری 
حدی به انتظارات هواداران این تیم از بزرگترین خرید تاریخ 
این باشگاه مشهور، پاسخ دهد. اما همچنان نیم نگاه او و باشگاه 
لهستانی به پیشنهاداتی است که به صورت مرتب در خروجی 

نامه رسان لخ پوزنان قرار می گیرد.
سه  حالا،  تا  شد  منتفی  پرسپولیس  به  او  انتقال  که  مدتی  در 
رسیده  پوزنان  لخ  به  بازیکن  این  خرید  برای  جدید  پیشنهاد 
است  بازیکن  این  مشتری  جدی ترین  پرسپولیس،  همچنان  اما 
انتقال این بازیکن در پنجره زمستانی هم  و قرمزها حتی برای 

شانس خود را امتحان خواهند کرد.
پرسپولیس در نقل و انتقالات ابتدای فصل تا یک قدمی خرید 
قلی زاده پیش رفت اما شروع درخشان این بازیکن و یک گل 
و یک پاس گل، سبب شد تا لخ پوزنان به کلی از فروش او 
صرف نظر کند و به استقبال یک فصل خوب با این بازیکن برود.

قلی زاده در ادامه فصل نیز روزهای درخشان خود را ادامه داد 
و حالا با سه گل و سه پاس گل، روزهای خوبی را در سرمای 
پوزنان پشت سر می گذارد. او کم کم توانسته خود را به ترکیب 
بازی متوالی هم در ترکیب  اصلی تیمش تحمیل کند و چهار 
اصلی تیمش قرار بگیرد و امیدوار است در نیم فصل دوم نیز 

کار خود را ادامه دهد و جای پایش را در ترکیب سفت کند.
پنجره  شدن  باز  کوتاه  فاصل  حد  همین  در  است  ممکن  اما 
به خدمت  را  قلی زاده  باشگاه دیگری،  یا  پرسپولیس  زمستانی، 
بگیرد. لخ پوزنان در ابتدای فصل قیمت رضایتنامه قلی زاده را 
بین ۱.۵ تا ۲ میلیون یورو تعیین و این بازیکن نیز تمایل خود 
این  نهایت  در  اما  اعلام کرد  را هم  پرسپولیس  به  انتقال  برای 

بمب تابستانی به سرانجام نرسید.
بنابراین سایر پیشنهادات واصله برای جذب این بازیکن، احتمالا 
مورد توجه او قرار نخواهد گرفت. اما قلی زاده ترجیح می دهد تا 
پایان فصل در تیم لهستانی بماند و سپس انتقال خود به یک تیم 
اروپایی دیگر را به ثمر بنشاند تا شاید شانس رویابافی بیشتر 
در قاره سبز را داشته باشد. با این حال اگر پیشنهاد اروپایی در 
خور برای وینگر تیم ملی نرسد، او تنها یک منع برای انتقال به 

پرسپولیس خواهد داشت.
لخ  با  دیگر  سال  یک  تنها  فصل  پایان  در  او  اینکه  به  باتوجه 
پوزنان قرارداد خواهد داشت، بنابراین احتمالا رقم رضایتنامه او 
کاهش نسبی پیدا خواهد کرد اما شاید هنوز دشوار باشد که این 
عدد کمتر از یک میلیون یورو تعیین شود، مگر اینکه پرسپولیس 
در مذاکرات خود این عدد را کاهش دهد یا تحت تاثیر عملکرد 
قلی زاده این عدد پایین تر بیاید.اما در هر حالت، پرسپولیس برای 
که  دلار  میلیون   ۱.۳ حدود  در  چیزی  باید  بازیکن  این  خرید 
اینکه  یا  بپردازد  از رضایتنامه عبدالکریم دریافت خواهد کرد، 
منتظر و امیدوار بنشیند تا شاید یک فصل و نیم بعد، قلی زاده به 
عنوان بازیکن آزاد به ایران بیاید، البته بعید است که باشگاهی 
اروپایی نظیر لخ پوزنان، حاضر شود که گرانترین بازیکنش، به 

صورت مجانی تیم بعدی خود را انتخاب کند.

قلیزادهدرپرسپولیس،
بهشرطرضایتنامهعبدالکریم!

رئیس فدراسیون کشتی گفت: لبنانی ها عاشق ایرانی ها هستند و 
آنها واقعا شرایط سختی دارند.

علیرضا دبیر درباره رونمایی از کتاب شهید گروسی، عنوان کرد: 
امروز بیستمین کتاب شهید کشتی گیر را رونمایی کردیم. اعتقاد 
دارم اگر قرار است تیم ما قهرمان جهان شود بچه ها همه چیز 

را سرلوحه قرار دهند.
امیدوارم فدراسیون های دیگر هم این کار را انجام دهند و این 
کار را نهادینه کنند. رئیس فدراسیون کشتی درباره سفر به لبنان، 
خاطرنشان کرد: خدا این فرصت را داد تا به این سفر برویم. 
وحید شمسایی و خداداد عزیزی بچه های با دل و جرأتی هستند 
و من لذت می بردم. آنجا روزی بیش از ۱۰۰ بمب می زدند و 
شهر تکان می خورد اما این بچه ها دلاور بودند و این هم توفیق 
است . از مردم و این شهر چیزهای عجیب و غریبی دیدیم و 

اینکه چطور ایستادگی کردند.
دبیر افزود: با لبنانی ها که صحبت می کردیم آنها عاشق ایرانی ها 
بودند گویی ما هستیم. آنها هم از ما هستند. واقعا سخت است. 
یک میلیون آواره در لبنان بودند و هر کمکی دوستان می توانند 
انجام دهند. چند خانواده در یک اتاق بودند، مشکلات زیادی 
هم داشتند. رئیس فدراسیون کشتی با بیان اینکه آنها ایرانی ها را 
می بینند خوشحال می شوند، گفت: از مردم می خواهم به برخی 
کنند.  تحقیق  خودشان  و  نکنند  توجه  رسانه ها  صحبت های 
لبنانی ها در اوج بمباران خداداد و شمسایی را می دیدند و دور 
آنها جمع می شدند. از بچه های جهادی ایران هم تشکر می کنم 
که پای کار هستند. جان خود را گذاشته و کمک می کنند. باید 

خدا بخواهد تا ما توفیق داشته باشیم.
وی همچنین درباره شهید ضرغام، اظهارداشت: کتاب شهید 
ضرغام را نوشته ایم و درخواست داریم بخوانند. زندگینامه امثال 
این شهید را باید خواند و دید چطور الگو می شود. دوستان 
حتما بخوانند و ببینند این شهید چه کسی بوده و به کجا رسیده 
پاداش  مالیات  مشکل  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  است.وی 
مدال آوران، گفت: از کمیته ملی المپیک تشکر می کنم و خدا 
را شکر مشکل حل شده است. جوایز کامل طی امروز و فردا 
پرداخت می شود و وظیفه ما این است از رئیس، دبیر و هیات 

اجرایی کمیته تشکر کنیم.

دیبر: 
لبنانیهادراوجبمباراندور

خدادادوشمساییجمعمیشدند
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برگزاری چهارمین جلسه مجمع مشورتی رؤسای شوراها و شهرداران شهرهای
 مراکز شهرستان های گیلان به میزبانی لاهیجان

مشورتی  مجمع  جلسه  چهارمین  ماه  آذر  روز  دهمین  در 
رؤسای شوراها و شهرداران شهرهای مراکز شهرستان های 

گیلان به میزبانی لاهیجان برگزار شد.
حضور  با  شنبه  روز  جلسه  این  نسیم  خبرنگار  گزارش  به 
هادی حق شناس استاندار گیلان، محمد حسین واثق کارگر 
شورای  خوشحال»رییس  ابراهیم  مشورتی،  مجمع  رییس  نیا 
زنده دل» شهردار لاهیجان«، شهرداران  اسلامی شهر«، رضا 
همایش  سالن  در  ها  شهرستان  مراکز  شوراهای  رؤسای  و 

شهرداری لاهیجان برگزار شد.
روح الله بخشی نژاد» فرماندار لاهیجان« در این مراسم گفت: 
لاهیجان شهر فرهنگ و تمدن، کشاورزی و چای و یکی از 
دیدنی ترین مناطق استان گیلان و مقصد گردشگری و سفر 

مسافران در کشور است.
وی با بیان اینکه لاهیجان دارای مشکلات بسیاری می باشد، 
اظهار امیدواری نمود این مشکلات با حضور و کمک استاندار 

حل شود.
وی از عملکرد شورای اسلامی شهر و ریاست شورا و شهردار 
شهری  مدیریت  خوب  تعامل  گفت:  و  کرد  تشکر  لاهیجان 

باعث پیشرفت کارها می شود.
محمد حسین واثق کارگر نیا رییس مجمع مشورتی رؤسای 
گیلان  های  شهرستان  مراکز  شهرهای  شهرداران  و  شوراها 
و  کرد  یاد  گیلانشهر  عنوان  به  گیلان  از  جلسه  این  در  هم 
گفت: شهرهای ما به هم پیوسته و متراکم هستند و لذا غالب 

مشکلات ما مشترک است.
مباحث  به  نسبت  استاندار  اهتمام  از  قدردانی  ضمن  وی 
مدیریت شهری، اظهار کرد: با جدیت و تجربه و سابقه ای 
که از دکتر حق شناس سراغ داریم، امیدواریم شاهد شکوفایی 

شهرهای استان گیلان باشیم.
استان  شهرداران  و  شوراها  روسای  مشورتی  شورای  وی 
گیلان را الگویی از مجمع شوراهای اسلامی مراکز استان ها 
و کلانشهرها دانست و افزود: شورای استانی از اردیبهشت 
به صورت فصلی در استان برگزار می شود و هر نشست به 

میزبانی یکی از شهرها خواهد بود.
وی گفت: شهرهای ما به هم پیوسته و متراکم هستند و لذا 
غالب مشکلات ما مشترک است؛ سعی کردیم با بهره گیری 
از نظرات کارشناسی مشورتی همه شهرداران به حل وفصل 

مدیران  رهنمودهای  از  راستا  این  در  و  بپردازیم  مشکلات 
اجرایی نیز استفاده می کنیم.

کارگرنیا با اشاره به موانع و مشکلات کار اجرایی در استانی 
با ویژگی های جغرافیایی گیلان، تاکید کرد: غالب شهرداران 
ما حداقل یک بار به مراجع قضایی مراجعه کرده اند، زیرا با 
شکایات ادارات مختلف به ویژه در مباحث پسماندی مواجه 
هستند که از سوی اداره کل حفاظت محیط زیست پیگیری 
می شود.وی تاکید کرد: در پروژه های عمرانی نیز یک چالش 
سنگین داریم و شهرداران امکان اخذ مجوز برداشت مصالح 

برای پروژه های عمرانی در جهت منافع مردم را ندارند.
رئیس شورای شهر رشت با اشاره به برخورد مراجع قضایی 
با  امیدواریم  شد:  یادآور  فعل،  ترک  حوزه  در  شهرداران  با 
همراهی همه مدیران استانی، مشکلات مدیریت شهری حل 
امام  سلیمانی»  جواد  سید  والمسلمین  الاسلام  شود.حجت 
جمعه لاهیجان « هم در این جلسه ضمن گرامیداشت یاد و 
خاطره شهید میرزا کوچک جنگلی، اظهار کرد: مردم گیلان 

مبارزات چریکی در برابر استکبار را از میرزا آموختند.
با استعکار و استکبار ما نه  اینکه پژواک مبارزه  بیان  با  وی 
افزود:  بلکه در جهان پیچیده است،  ایران و منطقه،  تنها در 
امام خمینی)ره( نیز با حکمرانی دینی، مبارزه با استکبار را 

جهانی کرد.
نظام  در  شیعه  ابتکارات  به  اشاره  با  لاهیجان  جمعه  امام 
مردم،  به  رسانی  نهضت خدمت  در  کرد:  عنوان  حکمرانی، 
نیاز به ابتکار و نوآوری ناب داریم.حجت الاسلام سلیمانی 
به مشکلات گیلان در حوزه های مدیریتی اشاره و بیان کرد: 
باید خودخواهی ها را کنار بگذاریم و فقط برای مردم خدمت 

کنیم.
وی پسماند، تامین زمین برای نهضت ملی مسکن و کمیسیون 
و  دانست  لاهیجان  شهرستان  مشکلات  جمله  از  را   ۵ ماده 
گفت: با حضور استانداری وقت شناس و کاربلد و انقلابی در 

گیلان، می توانیم به رفع مشکلات امیدوار باشیم.
رضا زنده دل شهردار لاهیجان در این جلسه گفت: هر سازمان 
و ارگانی برای اینکه اهدافش را پیش ببرد به دو مؤلفه مالی و 
منابع انسانی نیاز دارد که شهرداری ها در هر دو این سرمایه 

دچار نقصان هستند.

وی افزود: در بحث منابع انسانی انواع قرارداد ها را داریم و 
به دلیل نبود امنیت شغلی، انگیزه لازم را کارکنان از دست می 
دهند.وی به مشکلات شهرداری ها اشاره و خواستار حمایت 

از مدیریت شهری برای ارائه خدمات به شهروندان شد.
وی خطاب به استاندار گیلان گفت: حضور شما نشان دهنده 

اهمیت مدیریت شهری برای استاندار است.
شهردار لاهیجان در ادامه گزارشی از عملکرد عمرانی مدیریت 

شهری در دوره ششم شورای اسلامی ارائه کرد.
ابراهیم خوشحال رییس شورای اسلامی شهر لاهیجان هم در 
این جلسه گفت: ما باید به حقوقی که به ما محول شد اشراف 
داشته باشیم و باید آموزش و نگاه مدیریتی باشد تا آنچه که 

حق مردم است را مطالبه کنیم.
وی اضافه کرد: بعد از شش دوره شورا نباید مصوبه ای داشته 

باشیم که هیات تطبیق رد کند.
وی با اشاره به بیان برخی مشکلات شهری خواستار حمایت و 
کمک استاندار گیلان برای حل مشکلات مدیریت شهری شد.

شهرداران آستانه اشرفیه و رودسر و رؤسای شوراهای اسلامی 
مشکلات  برخی  جلسه  این  در  هم  انزلی  و  فومن  شهرهای 

مدیریت شهری را بیان کردند.
هادی حق شناس استاندار گیلان اظهار کرد: باید بپذیریم که 
مسائل مطرح شده در این نشست توسط برخی از مسئوولین 

رقم خورده و یقیناً توسط افرادی خارج 
از کشور نیست و خودمان برای رفع این 
مشکلات باید تلاش کنیم. حق شناس با 
نفر  هزار  گیلان ۲۵۰  در  اینکه  به  اشاره 
بازنشسته تأمین اجتماعی حضور دارند، 
زیر  افراد  این  درصد   ۵۰ کرد:  تصریح 
و  می گیرند  حقوق  تومان  میلیون   ۱۰
نفر  هزار   ۷۵ کشوری  بازنشسته های 
هستند که دریافتی ماهیانه برخی از آنان 

کمتر از ۱۳ میلیون تومان است.
 استاندار گیلان با بیان اینکه اگر به دنبال 
مقصر در این باره باشیم باید بگویم که 
این مشکلات مقصر هستیم،  در  ما  همه 
افزود: در بین ۳۱ استان کشور تنها استانی 

که مشکل آب و فرونشست زمین ندارد گیلان است و اصفهان 
سالانه ۴۰ سانتی متر فرو نشست زمین دارد که این مشکل به 

دلیل کاشت برنج در آنجا رقم خورده است.
وی افزود: هر شهری یک مسئله شاخص را مطرح و بابت آن 
با وزیر مربوطه دیدار و مشکل مطرح شده را پیگیری و به 
سرانجام برسانیم و موضوعات چای، برنج، گردشگری، پسماند 
و احیای ۲ رودخانه رشت را نیز به سرانجام می رسانیم. وی 
با بیان اینکه همین جا اعلام می کنم اگر شهرداران با اختیارات 
را  اختیاراتم  تمام  کنند  برطرف  را  مشکلات  می توانند  بنده 
معتقدم  کرد:  تصریح  می دهم  شهرداران  به  مکتوب  طور  به 
اگر شوراها تقویت بشود مشکلات استان کاهش و برطرف 
می شود و تاکید می کنم مسئله محور امورات را پیگیری کنیم و 
در موضوع بلند مرتبه سازی نیز اخیرا با وزیر راه و شهرسازی 
و  کردم  مطرح  را  مسئله  این  گیلان  به  رسمی  غیر  سفر  در 
پیشنهاد می کنم در شهر های مختلف گیلان یک یا دو نقطه رابه 

منظور احداث شهرک تعیین و برای مردم خانه سازی کنیم.
در پایان این جلسه با حضور استاندار گیلان، از سوی رییس 
مجمع مشورتی رؤسای شوراها و شهرداران شهرهای مراکز 
رییس  خوشحال  ابراهیم  زحمات  از  گیلان  های  شهرستان 
شورای اسلامی شهر و رضا زنده دل شهردار لاهیجان برای 

برگزاری چهارمین جلسه مجمع با اهدای لوح قدردانی شد

مازیار صفایی  شهردار رودسر در  چهارمین جلسه مجمع مشورتی رؤسا شوراها و شهرداران شهرهای مراکز شهرستان های گیلان گفت ؛ 

توفیق شهرداری ها موفقیت سیاسی فرهنگی و اجتماعی دولت
 را به دنبال خواهد داشت

سیامک احمدزاده رئیس شورای اسلامی شهر فومن:

 به شهرداری ها و شوراها به عنوان مادر خرج نگاه نشود  

در  رودسر  شهردار  ؛  نسیم  خبرنگار  گزارش  به 
دریا  اقتصاد  بحث  به  اشاره  با  ابتدای سخنان خود 
 ۱۴۰۲ سال  در  نظام  کلی  سیاست  گفت؛  محور 
بند  سه  در  و  شد  ابلاغ  محور  دریا  اقتصاد  درباره 
ما  است.ولی  اشاره شده  به گردشگری ساحلی  آن 
ساحلی  طرح های  بحث  در  جز  متاسفانه  نتوانستیم 

که از خرداد ماه تا شهریور ماه هر سال ادامه دارد، 
در این باره عملکردی داشته باشیم .وی ادامه داد ؛ 
نداریم. حتی  توسعه ای در سواحل خودمان  هیچ  ما 
دارد  وجود  شهری  محدوده  در  که  ساحلی  در 
متاسفانه  داریم چون  بهداشتی  مشکل سرویس های 
نگاه سلبی دستگاه ها وحود دارد.صفایی افزود؛ در 
استان های مشابه با اقلیم مشابه شرایط برای گردشگر 
فراهم است ولی ما نمی توانیم این شرایط را فراهم 
غرب  برای  را  کریدور  نقش  فقط  متاسفانه  و  کنیم 
مازندران ایفا می کنیم.شهردار رودسر گفت ؛ تقاضا 
تعامل  در  و  بیایند  کار  پای  اجرایی  دستگاه  دارم 
مسائل حل و فصل شود.وی در ادامه سخنانش به 
مخالفت ها با بحث بلند مرتبه سازی در شهرها اشاره 
کرد و گفت؛ در بحث اقتصاد مسکن دچار مشکل 
به استان های  به راحتی  هستیم و سازندگان مسکن 
بیشتری  سود  اینکه  بدلیل  کنند  می  کوچ  مجاور 
برای آنها حاصل می شود.صفایی خاطر نشان کرد؛ 
اراضی  استان گیلان ما هم می خواهیم  متاسفانه در 
با  کنارش  در  و  کنیم  حفظ  را  باغی  و  کشاورزی 

ارتفاع سازی هم مخالفت داریم.

می دانید که این روند چند سالی است که ادامه دارد 
و منطقی هم نیست. متاسفانه به شهرداریها در این 
مقوله به صورت بالا به پایین نگاه می کنند و عملًا 
شهرداری ها نمی توانند کسانی که فعال بخش مسکن 
هستند را در شهرها حفظ کنند. صفایی به استاندار 
توانمندسازی  جهت  دارم  تقاضا  ؛  گفت  گیلان 
شهرداری اقداماتی انجام شود که ما بتوانیم در این 
زمینه مثمر ثمر باشیم.وی به بحث مسکن ملی اشاره 
کرد و گفت . متاسفانه در این مورد هم مشکل داریم. 
هنوز  ملی  مسکن  ابلاغ  زمان  از  گیلان  استان  در 
در تهیه زمین مشکل داریم و دستگاه هایی که باید 
همکاری کنند همکاری لازم را ندارند.وی سپس به 
بحث احیای رودخانه ها اشاره کرد و گفت ؛ احیای 
رودخانه ها  دارد.  ویژه  اهمیت  ما  برای  رودخانه ها 
شریان هایی هستند که از شهرهای ما عبور می کنند 
و تمام آنها مشکل زیست محیطی دارند.آب منطقه 
ای، محیط زیست و منابع طبیعی باید پای کار بیایند 
پایین را حذف کنند و در کنار  به  بالا  این نگاه  و 
شوند. شهری  مدیریت  تقویت  باعث  شهرداری ها 

شهردار رودسر همچنین به بحث عدم صدور پروانه 
در زمین های فاقد سند اشاره کرد و گفت؛ در بعضی 
از شهرها بالای ۶۰ درصد اراضی فاقد سند هستند 
و ما عملا با سخت گیری های زیاد ، شهروند خود 
را برای ساخت و ساز در بروکراسی های اداری به 
سمت تخلفات ساختمانی هدایت می کنیم که قطعا 
صحیتهای  پایان  در  صفایی  نیست.مازیار  پسندیده 
خود گفت به عنوان یک شهردار از استاندار محترم 
تقاضا دارم بیشتر ما را ببینید. توسعه روستاها اگرچه 
در  جمعیتی  مراکز  توسعه  اما  دارد  بسیار  اهمیت 
شهرستان ها اهمیت بالاتری دارد و وقتی توسعه پیدا 

کنیم مهاجرت قطعا کمتر می شود.
وی تاکید کرد ؛ توفیق شهرداری ها موفقیت سیاسی 
فرهنگی و اجتماعی دولت را به دنبال خواهد داشت

به گزارش  خبرنگار نسیم ، سیامک احمدزاده رئیس 
شورای اسلامی شهر فومن در چهارمین جلسه مجمع 
مشورتی رؤسای شوراها و شهرداران شهرهای مراکز 
شهرستان های گیلان ضمن تشکر از شهردار و رئیس 
شورای اسلامی شهر لاهیجان بابت میزبانی خوب این 

مراسم گفت؛ 
سعی دارم در مدت کوتاهی که در خدمت شما هستم 
مشکلات شهر فومن را به سمع و نظر شما برسانم و 
از استاندار گیلان تقاضای پیگیری و رفع مشکلات 

را دارم .
گیلان در گذشته به دو قسمت بیه پس و بیه 
پیش تقسیم می شده است. بیه پس شامل فومن 
و  بوده  لاهیجان  شهرستان  شامل  پیش  بیه  و 
بالایی  بسیار  تاریخی  قدمت  شهر  دو  این 
دارند و این امر باعث می شود که ما رتبه اول 

گردشگری را در استان داشته باشیم.
با  بودن  اول  رتبه  این  ؛  گفت  ادامه  در  وی 
خودش فرصت ها و البته تهدیدهایی را هم به 

همراه می آورد.
بررسی  به  کوتاه  فرصت  این  در  ندارم  قصد 
سخنی  فرصت ها  درباره  اما  بپردازم  تهدیدها 

دارم.
مورد  عملًا  داریم  که  فرصت هایی  در  ما 

بی مهری ادارات و برخی نهادها قرار میگیریم. و انگار 
که ما فقط خدمت رسان مردم هستیم و مابقی ادارات 

ولی نعمت ما هستند.
بحث  در  همینطور  و  مشکل  حرائم  بحث  در  ما 
حل  برای  اما  داریم  مشکل  سواحل  و  رودخانه ها 
مشکل مردم تمام قد ایستاده ایم و تاکید داریم منافع 
شهرستان باید برای مردم شهرستان باشد نه برای یک 

شخص.
بطور مثال قلعه رودخان بنای تاریخی و زیبای فومن 
متعلق به همه است اما یک شخص بدون مستندات 
برنده مزایده می شود در حالیکه پیشتر شهرداری فومن 

برنده مزایده بوده است.
از استاندار محترم خواهش دارم پیگیری بفرمایید که 
چرا این کارهای سلیقه ای در گیلان شکل می گیرد؟؟ 
آیا مردم ما در این بازیهای پشت پرده متضرر نیستند 

؟؟ 
و  شن  تامین  بحث  در  فومن  شهر  شورای  رییس 
مند  گله  هم  شهرداری  عمرانی  کارهای  برای  ماسه 
بود و گفت ؛ شهرداری به جد به شن و ماسه برای 
انجام همه امور نیازمند است اما امروزه پیمانکاران به 
راحتی مجوز شن و ماسه دریافت می کنند اما برای ما 

سنگ تراشی می کنند. 

ادارات  تعامل  عدم  دلیل  به  تراشی ها  سنگ  این  و 
مختلف با ما می باشد. از دادستانی و محیط زیست 
گرفته تا آب منطقه ای و صنعت و معدن و شیلات و 
ما همیشه درگیر بروکراسی اداری هستیم و موافقت 

یکی مخالفت دیگری را بهمراه دارد.
 احمد زاده اذعان کرد ؛ همانطور که مستحضر هستید 
اوایل  به  و  محدود  شهرداری  برای  آسفالت  فصول 

اردیبهشت تا اواخر شهریور منوط می شود
تایید  آن  از  بعد  و  رایگان  قیر  دادن  پروسه  اما 
کامل  تایید  تا  و  بودن  استاندارد  بحث  کارخانه ها 
پروسه ای است که زمانبر بوده و متاسفانه عملا زمانی 
به تایید نهایی می رسد که به فصل سرد سال برخورد 

می کنیم.
وی به پروژه های عمرانی نیمه کاره شهر اشاره کرد 
و افزود ؛ حدود ۶ یا ۷ پروژه بالای ۱۸ سال به طور 
نیمکاره در فومن وجود دارد که بحال خود رها شده 
اند .مثل پل ورودی شهر، دانشگاه پیام نور و دانشگاه 

آزاد. 
متاسفانه ما تنها شهری هستیم که ورزشکار ما سکوی 

تماشاگر ندارد. 
سیامک احمد زاده همچنین گفت ؛ در عقب نشینی 
تیر  ساز  و  ساخت  هنگام  در  کوچه ها  از  برخی 
برق های وسط کوچه خود یک معضل می 
باشد که برای جابجایی آن اداره برق کمکی 

به رفع مشکل نمی کند.
این مشکل در جابجایی برق های فشار قوی 

در خانه های قدیمی نیز وجود دارد.
با صد  فومن  .شهرداری  است  به ذکر  لازم 
فرسوده  بافت  درصد   ۵ تنها  قدمت  سال 

شهری دارد.
احمد زاده در پایان صحبتهای خود گفت ؛ از 
دکتر حق شناس استاندار گیلان تقاضا دارم 
ترتیبی اتخاذ کنید تا به شهرداران و شوراها 
به عنوان مادر خرج نگاه نکنند و این نگاه از 
ما برداشته شود و به مسئولین خاطی در این 

زمینه تذکر داده شود

شعبان جعفری رئیس شورای اسلامي شهر بندر انزلی؛
 اداراتی که با بهانه تراشی ها مانع توسعه شهری هستند پاسخگو باشند

در  انزلی  بندر  شهر  شورای  رئیس  نسیم ؛  خبرنگار  گزارش  به 
اسلامی  شوراهای  روسای  مشورتی  مجمع  جلسه  چهارمین 
میزبانی  به  که  گیلان  استان  های  شهرستان  مراکز  شهرداران  و 
شهری  مدیریت  تیم  به  باید  ؛  گفت  میشد  برگزار  لاهیجان 
امروزه شهرداری ها  ؛  افزود  بیشتری شود.شعبان جعفری  توجه 
نرم می  پنجه  و  زیادی دست  با مشکلات  و خصوصاً شوراها 

کنند.واقعیت این است که استان گیلان یکی از استان های مهم 
شهرهای  از  بسیاری  و  است  کشور  گردشگری  قطب  بعنوان  
عهده  به  را  امروز  مراسم  میزبانی  که  لاهیجان  از جمله  گیلان 
دارد و چه فومن و یا بندر انزلی که جاذبه های توریستی بیشتری 
دارند مشکلات بیشتری هم دارند.وی با ابراز گله مندی از برخی 
دستگاهها گفت ؛ متاسفانه باید بگویم که در این زمینه بیشترین 

مشکل ما با سازمان گردشگری  است که در این زمینه همکاری 
بسیار کمی با ما دارند و توقع ما از استاندار محترم این است که 
با رفع مشکلات در جهت حمایت از تیم شهری اقدامات لازم 
را مبذول دارند تا با ارائه امکانات بیشتر بتوانیم در جهت ایجاد 

اشتغال جوانان قدم های خوبی برداریم.
رئیس شورای اسلامی شهر بندرانزلی در ادامه به بحث بلند مرتبه 
سازی اشاره کرد و گفت ؛ متاسفانه سنگ اندازی های زیادی در 

این زمینه صورت می گیرد و
اقداماتی رخ داده که با بحث انبوه سازی مخالفت کامل دارد. 
مگر می شود من در حوزه منطقه آزاد انزلی و شهر انزلی با ویژگی 

های خاصی که دارد نتوانم مسکن بسازم.
در بحث انبوه سازان مسکن که به نام مسکن محرومین یا مسکن 
جوانان نام برده شده اقدام مفیدی صورت نگرفته است و اگر 
بخش خصوصی با سرمایه گذاری شخصی بخواهد مسکن بسازد 
باید درگیر یک سری مشکلات با ادارات شود. بعقیده من این 
مشکلات و موانع باید برداشته شود و مسیر ساخت مسکن بیشتر 

در این شهر هموار شود. 
شعبان جعفری به بحث مدیریت سواحل اشاره کرد و گفت؛ بعد 
از جلسات متعدد که با آب منطقه ای و منابع طبیعی داشتیم و 

مکاتبات زیاد انجام دادیم متاسفانه آب منطقه حاضر به واگذاری 
نیست.باید تکلیف مشخص شود. ما شهر گردشگر پذیر هستیم 
گردشگری  بحث  از  می تواند  شهر  مردمی  درآمد  از  بخشی  و 
تامین شود ولی ما عملًا این نعمت خدادادی را از دست داده ایم.

ما  باشند  داشته  تعامل  ما  با  ادارات  اگر  ؛  کرد  تاکید  جعفری 
زمین ها  کاربری  بحث  در  کنیم.ما حتی  زایی  اشتغال  می توانیم 
برای ساخت مسکن هم دچار چالش هستیم. گاهی برای ساخت 
مسکن ، زمین های ما در حریم دریا و گاهی حریم تالاب است 
و همه موجب میشود به جای اینکه مردم از شهرها به روستاها 
البته  این  و  می کنند  کوچ  شهرها  سمت  به  روستاها  از  بروند 

مهاجرت غلطی است.
وی افزود ؛ باید نگاهمان را عوض کنیم و بیشتر به شهرداری ها 
و شورای اسلامی شهر بها داده شود. شهرداریها پیش قراولان در 
رفع مشکلات شهری هستند و باید در مراجعات مردمی دست 
شهرداری ها باز گذاشته شود   و اداراتی که با بهانه تراشی ها مانع 
توسعه شهری و اجرای خواسته های مردم هستند باید پاسخگو 

باشند.
همچنین از دکتر حق شناس استاندار محترم و جناب کارگرنیا 
رئیس شورای شهر رشت تقاضا دارم مجمع نمایندگان گیلان هم 

در این جلسات حضور داشته باشند و مسائلی که در اجرای آن 
ایراد قانونی وجود دارد را در مجلس مطرح کنند و در رفع آنها 
بکوشند.  برخی از این قوانین در ۷۰ و ۸۰ سال گذشته نوشته 
شده و امروز کارایی ندارد.امیدواریم با حضور نمایندگان محترم 
گیلان در این جلسات این  مشکلات حل شود و در نهایت با رفع 

موانع و پیشبرد کارها اهداف شهروندی حاصل شود.
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